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Kościół | 32. Piesza Pielgrzymka z Głowna na Jasną Górę 

Pielgrzymi idą pokłonić się Czarnej Madonnie
Hasło „Młodzi Duchem” 
przyświeca 32. Pieszej 
Pielgrzymce z Głowna  
na Jasną Górę,  
która wyruszyła  
w poniedziałkowy poranek, 
by dotrzeć do Częstochowy 
24 sierpnia i pozostać 
na święto 26 sierpnia.

W pielgrzymce uczestniczy 
około dwustu osób, a wśród pąt-
ników jest wielu takich, którzy 
do Jasnogórskiej Pani idą po raz 
któryś z kolei, a dla których każ-
dorazowa taka wyprawa jest wiel-
kim duchowym przeżyciem,  
a jej kulminacja – modlitwa przed 
cudownym obrazem Matki Bo-
żej Częstochowskiej – dodaje im 
skrzydeł, dostarczając energii i sił 
na cały rok. Idą powierzyć Jasno-
górskiej Pani swoje troski, intencje 
własne i zebrane wśród bliskich, 
ofiarując swój trud i wyrzeczenia 
często za tych, którzy sami tego 
zrobić nie mogą. 

Seniorką głowieńskiej piel-
grzymki jest Irena Jankowska  
– rocznik 1934 i w tym roku po 
raz 34. udająca się pieszo do Ma-
ryi. To uczestniczka wszystkich 
dotychczasowych głowieńskich 
pielgrzymek, która wcześniej 
dwukrotnie szła do Częstochowy 
z innych miast.

– 33 lata szłam, nie jechałam 
ani razu, a w tym roku – nie wiem, 
ale może Bozia mi da siły, że też 
będę szła pieszo? – mówiła pani 
Irena w rozmowie z „Wieściami” 
jeszcze przed startem. Kilka chwil 
później dziarsko maszerowała na 
początku grupy, w pobliżu pań, 
które wylosowały niesienie krzy-
ża i tablicy na pierwszym etapie 
szlaku, czyli do Bratoszewic. Te 
panie to siostry: Bożena Pakowska 
i Ewa Jabłońska – doświadczone 
pątniczki z wieloletnim stażem. 
Losowanie przeprowadzano już 
przy zapisach, ale poszczególnych 
niosących pielgrzymkowy krzyż  
i tablicę można było w razie po-
trzeby odciążać.   str. 3

Żegnamy was, alleluja! Pielgrzymi wyruszający na szlak pozdrawiają bliskich i znajomych, którzy zostają  
w mieście. 
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Głowno | Pytania o rekreację 

Park linowy – czy na pewno 
jest bezpieczny?
– Ten dąb jest zżerany przez huby i pusty 
w środku! Znajduje się w ostatnim stadium 
żywotności i nie powinny być na nim zamocowane 
odciągi od trasy parku linowego – stwierdza prezes 
Zarządu Terenowego Ligi Ochrony Przyrody  
w Głownie i na dowód uderza w pień rzeczonego 
dębu solidnym kijem. Odgłos jest trochę taki,  
jakby walił w drewnianą skrzynię  
– brzmi inaczej, niż gdy z podobną siłą uderza  
w pień zdrowego drzewa. 

Kazimierz Piotrowski, bo to on 
szefuje oddziałowi LOP w Głow-
nie, ma do bezpieczeństwa kon-
strukcji parku i jego bezpośred-
niego otoczenia wiele zastrzeżeń, 
którymi podzielił się z nami 16 
sierpnia. Alarmuje, że zauważo-
ne przez niego nieprawidłowości 
mogą być zagrożeniem dla bez-
pieczeństwa użytkowników rekre-

acyjnego obiektu oraz spacerowi-
czów, wobec czego sumienie nie 
pozwala mu milczeć, mimo iż for-
malnie nie dostał zlecenia eksper-
tyzy (jest czynnym rzeczoznawcą 
Naczelnej Organizacji Technicz-
nej z zakresu leśnictwa), na którą 
– jak twierdzi – wstępnie umawiał 
się z dyrektorem administrujące-
go obiektem Miejskiego Zakładu 
Komunalnego Jackiem Skwier-
czyńskim. Do podpisania umowy 
o zlecenie mu ekspertyzy przez 
MZK poprzez NOT jednak nie 
doszło, ale Kazimierz Piotrowski 
przeprowadził już pewne szacun-

ki w terenie i – jak mówi – zła-
pał się za głowę, odkrywając po-
tencjalne zagrożenia. Uważa, że 
110-letni miejski las na górce Ka-
pusty nie został należycie przygo-
towany pod lokalizację parku li-
nowego, a zaniechane wówczas 
zabiegi z zakresu usunięcia su-
chych konarów i wycinki mar-
twych drzew będą skutkowały 
koniecznością przeprowadzenia 
prac droższych, bo realizowanych 
w sposób bardziej skomplikowa-
ny – by nie naruszyć infrastruktu-
ry obiektu. 

Prezes LOP alarmuje: 
jest się czego bać!
W pierwszej kolejności, 14 

sierpnia, o tym, że na terenie Par-
ku Linowego w Głownie Ka-
zimierz Piotrowski stwierdził 
zaniedbania dotyczące jego kon-
strukcji, powiadomił na piśmie 
sekretarza miasta Magdalenę 
Piotrowską (zbieżność nazwisk 
przypadkowa). Liczył, że przeka-
że ona sprawę pełniącemu funk-
cję burmistrza Wojciechowi Balei, 
że niezwłocznie powołane zosta-
ną dwie komisje, z których jedna 
zbada prawidłowość przebiegu ca-
łej inwestycji, a druga przeanalizu-
je zagrożenia w terenie i opracuje 
metody ich likwidacji.  str. 10

Stryków 
Rodzinny piknik 
nad zalewem

W najbliższą sobotę, 25 sierp-
nia, o 16.00, na przystani nad stry-
kowskim zalewem rozpocznie 
się rodzinny piknik wakacyjny.  
W programie: prezentacja talen-
tów „Pokaż na co Cię stać”, gry  
i zabawy z animatorem, kącik pla-
styczny, nauka zumby, fotobudka, 
strzelnica i dmuchańce dla dzieci. 
Impreza potrwa do 19.00.  ljs

Chory dąb. Jako leśnik, Kazimierz Piotrowski (na zdjęciu) zwraca uwagę, 
że drzewo, do którego wyżej przyczepione są liny parku, znajduje się 
w ostatnim stadium żywotności. 

eLżbieta wOLdan 
-rOmanOwicz

ela.woldan@lowiczanin.info

E
lż

b
IE

TA
 W

O
ld

A
N

-R
O

m
A

N
O

W
Ic

z

Głowno 
Magdalena 
Szajder będzie 
kandydowała 
na burmistrza
Magdalena Szajder, 
przewodnicząca Rady 
Miejskiej w Głownie, która 
już kilka tygodni temu 
nieoficjalnie zapowiadała 
kandydowanie na 
burmistrza miasta  
w jesiennych wyborach 
samorządowych, teraz 
potwierdza te plany. 

Będzie startowała z własnego 
– jak podkreśla – niezależnego  
i bezpartyjnego komitetu wybor-
czego, który 22 sierpnia został za-
rejestrowany pod nazwą Komitet 
Wyborczy Wyborców Magdale-
ny Szajder. Komitet ten przygoto-
wuje się do wystawienia kandyda-
tów na radnych we wszystkich 15 
okręgach wyborczych (w tym na 
pewno kilku radnych obecnej ka-
dencji), sama Magdalena Szajder 
również wystartuje w wyborach 
do rady w okręgu 10. O fotel bur-
mistrza Głowna zawalczy po raz 
drugi, w wyborach w roku 2014 
doszła do drugiej tury, w której 
pokonał ją ubiegający się wów-
czas o reelekcję Grzegorz Jane-
czek z Platformy Obywatelskiej. 
W kadencji 2010-2014 Magdalena 
Szajder była wiceprzewodniczącą 
Rady Miejskiej, a w obecnej jest 
jej przewodniczącą.  str. 2
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Głowno | Przed wyborami

Magdalena Szajder będzie 
kandydowała na burmistrza

dokończenie ze str. 1
– Jeśli chodzi o powiat, to nie 

wystawiamy swojej listy, nato-
miast będę popierała listę, z której 
startuje Wojciech Brzeski (obec-
nie członek Zarządu Powiatu), 
tym bardziej, że z tej listy startu-
je również Krzysztof Laszkiewicz 
(radny miejski w kadencji 2010-
2014) – mówi kandydatka na bur-
mistrza, a my dodajmy, że chodzi 
o listę KW Polskiego Stronnictwa 
Ludowego, co potwierdził w roz-
mowie z nami Wojciech Brzeski. 

Magdalena Szajder ma 60 lat,  
z wykształcenia jest nauczycielem 
muzyki, zrobiła też licencjat z ad-
ministracji publicznej. Ma męża 
Ryszarda, dwóch synów – Adria-
na i Adama oraz dwóch wnuków o 
imionach Leo i Teo (synowie Ad-
riana). Przez szereg lat Magdalena 
Szajder zajmowała się działalno-
ścią społeczną, m.in. jako prezes 
Stowarzyszenia na Rzecz Kobiet 
w Głownie, była naczelną perio-
dyku „Echo Głowna” (wydawa-
nego do 2015 roku). Pierwsze 
szlify w samorządzie zdobywa-
ła jako radna miejska w kadencji 
1994-1998. Teraz chce wprowa-
dzić do rady reprezentantów sze-
rokiego przekroju głowieńskiego 

społeczeństwa. Wśród kandyda-
tów na radnych będą osoby z do-
świadczeniem, jak i przedstawi-
ciele młodego pokolenia, a także 
więcej kobiet. 

– Doświadczenia, jakie zdo-
byłam w poprzedniej i obecnej 
kadencji, pozwoliły mi bardzo 
dobrze poznać rolę i zadania sa-
morządu. Uważam, że w gmi-
nach i miastach wielkości Głow-
na, gdzie wszyscy się znają, gdzie 
głosuje się na człowieka – nie są 
potrzebne szyldy partyjne. Miesz-
kańcy wiedzą najlepiej, co zmie-
nić i poprawić w ich najbliższym 
otoczeniu, aby żyło się łatwiej. 
Podczas dyżurów, jakie regularnie 
pełniłam przez ostatnie lata w biu-
rze rady, przychodziło mnóstwo 
ludzi z najróżniejszymi proble-
mami. Wiele z nich udało się roz-
wiązać. Jednak myślę, że przede 
wszystkim słuchanie ludzi i dobra 
współpraca z przyszłą radą dadzą 
najlepsze efekty – usłyszeliśmy od 
Magdaleny Szajder. 

Grzegorz Janeczek 
wystartuje z własnego 
kww
Z własnego komitetu wybor-

czego, ale posiadającego pełne 

poparcie Platformy Obywatel-
skiej, zamierza kandydować na 
burmistrza Głowna Grzegorz Ja-
neczek, członek PO, który niedłu-
go po utracie mandatu (co miało 
miejsce 20 czerwca br.) zapowia-
dał, że chce poddać się ocenie 
mieszkańców – m.in. na skutek 
wyrazów wsparcia i sympatii, ja-
kie wówczas zebrał. Na tę chwi-
lę od szefa powiatowych struktur 
partii Andrzeja Woźniaka dowie-
dzieliśmy się, że PO nie może za-
wiązać odrębnego komitetu, po-

nieważ w wyborach do sejmiku 
wojewódzkiego zawiązała koalicję 
z Nowoczesną, a jedna partia nie 
może mieć dwóch komitetów wy-
borczych. Grzegorz Janeczek był 
burmistrzem Głowna od 2010 r., 
a wcześniej zasiadał w radzie 
miejskiej – więcej na temat jego 
kandydatury w jesiennych wybo-
rach napiszemy wkrótce. 

PiS przedstawi swojego 
kandydata we wtorek
Swojego kandydata na burmi-

strza Głowna na pewno wystawi 
Prawo i Sprawiedliwość – ma on 
zostać oficjalnie przedstawiony 
we wtorek, 28 sierpnia, a ze śro-
dowisk związanych z partią pły-
ną sygnały, że nie będzie nim peł-
niący funkcję burmistrza miasta 
Wojciech Baleja (bezpartyjny). 
On sam niczego w kwestii przy-
szłych wyborów nie komentuje, 
nie ujawnia też, czy będzie wal-
czył o fotel burmistrza i ewentual-
nie z jakiego komitetu. 

A Kukiz 15? A inne partie i ko-
mitety bezpartyjne? Czekamy na 
informacje o kolejnych kandyda-
tach, przeczuwając, że kampania 
wyborcza 2018 będzie w Głownie 
bardzo interesująca.  ewr

OSM Łowicz | Protest rolników, zmiana zarządu i rozmowy o przejęciu 

Nowy zarząd spółdzielni, ale jaka przyszłość?
Większość radnych jest 
skłonna przyłączyć  
– potężną jeszcze 
niedawno spółdzielnię  
– do innego podmiotu. 
Czy pozwolą  
na to rolnicy? 

Takich emocji wśród dostaw-
ców mleka oraz przeszło tysiąca 
pracowników wszystkich zakła-
dów Okręgowej Spółdzielni Mle-
czarskiej w Łowiczu nie widzieli-
śmy od momentu ubiegłorocznej 
rezygnacji poprzedniego zarządu 
OSM, w tym wieloletniego pre-
zesa firmy i twórcy jej potęgi Jana 
Dąbrowskiego. Co więcej, nie 
jest to koniec bardzo poważnych 
zmian, które mogą nastąpić w naj-
bliższych tygodniach czy miesią-
cach. 

Czy OSM Łowicz i odświeżo-
na wizualnie marka „Mleka ło-
wickiego” przetrwa? Czy OSM  
w Łowiczu będzie samodzielna  

i czy w ogóle będzie istniała? Jaki 
los czeka dostawców mleka i pra-
cowników zakładu? Wydarzenia 
ostatnich dni pokazują, że możli-
we są bardzo różne scenariusze. 

W poprzednim numerze No-
wego Łowiczanina pisaliśmy  
o tym, że – jak wynikało z na-
szych, jeszcze wtedy nieoficjal-

nych i niepotwierdzonych, ale 
pochodzących z pewnego źró-
dła informacji – zarząd mleczar-
ni podał się do dymisji. Zarząd 
oficjalnie o tym nie informował, 
a przewodniczący Rady Nadzor-
czej OSM Dominik Uczciwek 
„nie potwierdzał i nie zaprze-
czał”. Nie wiedzieli o tym ani 

pracownicy zakładu, ani też do-
stawcy mleka, w większości bę-
dący członkami spółdzielni – jej 
właścicielami. Informowaliśmy 
o tej trudnej sytuacji na bieżą-
co – chyba jako jedyne medium 
w Polsce – na naszym portalu 
www.lowiczanin.info.  str. 8

Przyjeżdżają czołowi 
ludzie z branży  
na poważne rozmowy, 
a tu jest protest  
pod budynkiem, 
tam w środku, 
na radzie, też kłótnia, 
a w dodatku 
nie ma zarządu. 
To jakiś absurd! 

Dariusz Kostusiak
Rolnicy zebrali się najpierw przed zakładem, w pobliżu parkingu. 
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Głowno | Policjant po służbie

Pomógł sprowadzić zaginioną  
z Arabii Saudyjskiej
Z Arabii Saudyjskiej, 
kojarzonej z terenem 
praktycznie turystycznie 
niedostępnym, w którym 
życie dla Europejki to bez 
dwóch zdań więzienie, 
pomógł sprowadzić 
mieszkankę Głowna 
dyżurny tutejszego 
Komisariatu Policji. 

Informację podała pod ko-
niec ubiegłego tygodnia Komen-
da Powiatowa Policji w Zgierzu, 
która podkreśla, że to, co udało 
się zdziałać głowieńskiemu funk-
cjonariuszowi, zasługuje na tym 
większe uznanie, iż poświęcił on 
tej sprawie swój wolny czas. 

W odnalezieniu i powrocie 
47-letniej mieszkanki Głowna po-
mógł były dzielnicowy, a obecnie 
właśnie dyżurny Komisariatu Po-
licji w Głownie, asp. sztab. Paweł 
Kaźmierczak. Wiele telefonów, 
maili i rozmów, które wykonał po-
licjant, spowodowały, że zaginio-
na Polka w 3 dni odnalazła się na 
terenie Arabii Saudyjskiej, a póź-
niej szczęśliwie wróciła do domu.

Rodzice 47-latki zgłosili jej za-
ginięcie w maju tego roku. Z re-
lacji bliskich wynikało, że kobieta 
mogła wyjechać do Zjednoczo-
nych Emiratów Arabskich, ale 
od dnia wyjazdu, czyli od marca, 
nie kontaktowała się z bliskimi.  
W lipcu na telefon jej ojca za-
dzwonił nieznany zagraniczny nu-
mer. Próby oddzwonienia nie po-
wiodły się. Mężczyzna postanowił 

zwrócić się o pomoc do swojego 
byłego dzielnicowego, który obec-
nie jest dyżurnym w Komisariacie 
Policji w Głownie. Policjant przy-
jął zrozpaczonego ojca we wła-
snym domu. Funkcjonariusz usta-
lił, że numer telefonu pochodzi  
z Arabii Saudyjskiej i powiązał to 
z zaginięciem 47-latki. Następnie 
policjant skontaktował się z am-
basadą RP w tym kraju i wspól-
nie z jej pracownikami zdołali 
ustalić, gdzie jest zaginiona. Jak 
się okazało, kobieta przez pierw-
sze 3 miesiące przebywała z Zjed-
noczonych Emiratach Arabskich,  
a następnie w Arabii Saudyjskiej. 

Jak relacjonuje przebieg dal-
szych zdarzeń rzecznik KPP 
Zgierz, asp. Magdalena Czarnac-
ka-Nowacka, dzięki staraniom 
policjanta kobietę sprowadzono 
do ambasady, gdzie ustalono, że 
nie ma ona środków na powrót 
do kraju. Mundurowy podjął roz-
mowy z jednym z biur podróży  
i udało mu się uzyskać bilet lot-
niczy dla zaginionej po znacznie 
obniżonej cenie, którego koszty 
pokrył jej ojciec. Zaangażowana  
w sprawę straż graniczna monito-
rowała powrót zaginionej kobiety 
do kraju, gdzie na lotnisku czekał 
na nią ojciec. Policja na ten mo-
ment wyklucza wersję, w której 
kobieta po wyjeździe z kraju pa-
dła ofiarą przestępstwa. Ze wzglę-
du na jej dobro śledczy nie poda-
ją jednak żadnych szczegółowych 
informacji na temat celu wyjazdu 
oraz pobytu za granicą, który za-
kończył się poszukiwaniami.  ljs

Kadzielin | droga krajowa nr 14

Pijany kierowca BMW 
usłyszał zarzuty
Zarzuty spowodowania 
wypadku, ucieczki  
z miejsca zdarzenia  
i prowadzenia pojazdu 
w stanie nietrzeźwości 
usłyszał 40-letni kierowca 
BMW, którego policja 
musiała szukać w miejscu 
zamieszkania po zdarzeniu, 
do jakiego doszło 
wieczorem 14 sierpnia na 
drodze krajowej nr 14  
w Kadzielinie. 

W wyniku wypadku do szpita-
la trafiły 4 osoby, wśród których 
była 6-letnia dziewczynka. Spraw-
ca w chwili zatrzymania miał 1,62 
promila alkoholu w organizmie. 
Był znany policji z wcześniejszej 
jazdy po pijanemu, miał zabrane 
prawo jazdy. 

Do wypadku doszło ok. godz. 
20.30 w Kadzielinie. Jak wyni-
ka ze wstępnych ustaleń policji, 
kierujący BMW 40-letni miesz-
kaniec powiatu zgierskiego, ja-
dąc w kierunku Głowna, uderzył 
w tył VW, który zwolnił z uwagi 
na zamiar skrętu w lewo do jed-
nej z posesji. W wyniku uderzenia 
VW obrócił się i wpadł do rowu 
po prawej stronie jezdni, natomiast 
BMW znalazło się na przeciwle-

głym pasie ruchu i częściowo na 
lewym poboczu. Fragmenty po-
jazdów uszkodziły jadące z prze-
ciwnego kierunku Audi. BMW 
jechały 4 osoby, wszyscy miesz-
kańcy powiatu zgierskiego. 

Kierujący samochodem oraz 
jeden z pasażerów uciekli z miej-
sca zdarzenia. W VW podróżo-
wały z kolei 3 osoby, mieszkań-
cy powiatu zgierskiego: kierujący 
35-letni mężczyzna oraz 2 pasa-
żerów. Do szpitala trafili 35-letni 
kierujący VW oraz jego 6-letnia 
pasażerka, a także dwóch pasaże-
rów BMW w wieku 35 lat oraz 
14 lat. Policji na miejscu udało się 
ustalić, kim był kierujący BMW, 
który zbiegł z miejsca zdarzenia. 
Obsługujący wypadek funkcjo-
nariusze KP Stryków zatrzymali 
go niedługo po wypadku w miej-
scu zamieszkania. Teraz grozi mu 
do 5 lat pozbawienia wolności. 
Policja ustaliła personalia pasa-
żera, który podobnie jak kierow-
ca oddalił się z miejsca wypadku. 
Mężczyzna w najbliższym czasie 
zostanie przesłuchany, a śledczy 
podejmą decyzję, co do ewentu-
alnego przedstawienia zarzutów. 
W toku postępowania ustalono, że 
jeden z pasażerów BMW doznał 
obrażeń kwalifikujących zdarze-
nie jako wypadek. Kierujący VW 
oraz Audi byli trzeźwi.   ljs 

Głowno i okolice
 �20 sierpnia na Komisariat Po-

licji zgłosił się 60-letni mieszkaniec 
Głowna, którego mieszkanie w blo-
ku zostało okradzione. Podczas ty-
godniowej nieobecności mężczyzny 
nieznani sprawcy, po uprzednim wy-
łamaniu wkładki zamka w drzwiach, 
dostali się do wnętrza mieszkania, 

skąd skradli biżuterię oraz sprzęt 
AGd i RTV o wartości ok. 3 tys. zł. 

Stryków i okolice
 �20 sierpnia o godz. 18.10 na 

skrzyżowaniu z ruchem okrężnym 
ulic Kolejowej i Ozorkowskiej kieru-
jący motorowerem Junak 43-letni 
obywatel ukrainy nie dostosował 

prędkości do warunków panujących 
na drodze, wpadł w poślizg i uderzył 
w barierki rozgraniczające chodnik 
od jezdni. Kierujący z lekkimi obra-
żeniami trafił do szpitala. 48-letniej 
pasażerce nic się nie stało. 

dmosin i okolice
 �18 sierpnia o godz. 18.20  

w Osinach 25-letni mieszkaniec 
Głowna jadąc Seatem, nie dostoso-
wał prędkości do warunków panują-

cych na drodze i uderzył w ogrodze-
nie posesji. Kierowca był trzeźwy. 

 �20 sierpnia o godz. 17.51  
w Kołacinie Parceli 47-letni miesz-
kaniec powiatu łódzkiego nie do-
stosował prędkości do warunków 
panujących na jezdni i doprowadził 
do zderzenia z mercedesem benz 
kierowanym przez 21-letniego 
mieszkańca gm. brzeziny. Obydwaj 
kierujący byli trzeźwi. Policja ukarała 
sprawcę mandatem.

Magdalena Szajder
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Kościół | 32. Piesza Pielgrzymka z Głowna na Jasną Górę 

Pielgrzymi idą pokłonić się Czarnej Madonnie
dokończenie ze str. 1

Jeszcze zanim uformowała się 
pielgrzymkowa kolumna, mieli-
śmy okazję zamienić kilka słów 
z przypadkowo zagadniętymi 
uczestnikami z wielkiego grona 
pielgrzymów i ich bliskich, którzy 
wyszli z kościoła św. Jakuba Apo-
stoła po porannej mszy św. inau-
gurującej 32. pielgrzymkę. 

Przed obiektywem aparatu mi-
gały nam pogodne twarze znane  
z wcześniejszych pielgrzymek 
oraz roześmiane oblicza piel-
grzymkowych debiutantów. Każ-
dy z plecakiem, z imienną plakiet-
ką na szyi, każdy w wygodnym 
stroju i obuwiu dobranym tak, 
by trud wielogodzinnego marszu 
znieść możliwie bezboleśnie, choć 
– doświadczeni to wiedzą – pew-
nych otarć i odcisków raczej się nie 
uniknie. O tym jednak na początku 
nie myślano, koncentrując się na 

tym, co najważniejsze, witając się 
ze znajomymi i podejmując śpiew 
za pielgrzymkową scholą. 

Po raz drugi w pielgrzymce 
głowieńskiej uczestniczy Miro-
sław Dudka (wcześniej – w 1982 
r. – szedł do Częstochowy z War-
szawy), który do plecaka na szlak 
zapakował napój i kanapki na 
pierwszy dzień: – Wziąłem, bo 
wziąłem, ale właściwie to ludzie 
bardzo dbają o nas. W paru miej-
scach to byłem wręcz zaszoko-
wany gościnnością – wspominał 
swoje ubiegłoroczne doświadcze-
nia z postojów na szlaku. Na dru-
gi rok pan Mirek chciałby wybrać 
się w pieszą pielgrzymkę z Su-
wałk do Ostrej Bramy – by ducho-
we przeżycia połączyć z chęcią 
poznania nowych okolic.

Pani Marta z parafii św. Mak-
symiliana Kolbego w Głownie 
wyruszyła na pielgrzymkę z cór-
kami i bratanicą. Ona sama wę-

druje do Jasnogórskiej Pani już po 
raz czternasty. Zawsze – jak mówi  
– jest trochę inaczej, bo każda 
pielgrzymka to niepowtarzalne 
doświadczenie. 

biskup pobłogosławił 
Pielgrzymom z Głowna na 

pierwszym etapie ich wędrówki, 
jeszcze w granicach miasta, towa-
rzyszył biskup pomocniczy die-
cezji łowickiej Wojciech Osial, 
który wcześniej wygłosił homi-
lię podczas porannej mszy św. 
Mówił wówczas, że pielgrzym-
ka to „święty czas” i polecał, by 
pielgrzymi, kiedy tylko mogą, 
„otwierali uszy na Boga”, którego 
słowa mają moc usuwania wszyst-
kiego, co złe. Ks. biskup odpro-
wadził pielgrzymkę wraz z dzie-
kanem dekanatu głowieńskiego  
i proboszczem parafii św. Jakuba 
Apostoła Stanisławem Banachem 
do skrzyżowania ul. Swoboda  

z drogą krajową nr 14. Tam biskup 
udzielił pątnikom błogosławień-
stwa i zapewnił ich o swojej mo-
dlitwie.

Pielgrzymów odprowadzały 
także rodziny, a w kilku punktach 
pozdrawiali ich głownianie czeka-
jący na poboczu drogi. 

Kierownikiem pielgrzymki 
jest ks. Zbigniew Kielan, wika-
riusz parafii św. Jakuba Apostoła,  
a z pielgrzymami na Jasną Górę 
tradycyjnie idzie także proboszcz 
parafii św. Maksymiliana Kolbego 
w Głownie ks. Tomasz Trzciński. 

Piesza Pielgrzymka z Głowna 
na Jasną Górę ma swój facebo-
okowy profil, gdzie zamieszcza-
ne są relacje ze szlaku na bieżąco. 
Pątnicy planują wrócić do Głow-
na pociągiem w poniedziałek 27 
sierpnia i będzie im miło, jeśli bli-
scy powitają ich na stacji. Powrót 
jest planowany na godziny popo-
łudniowo-wieczorne.  ewr

Pani Irena Jankowska z parafii św. Jakuba Apostoła w Głownie w tym 
roku po raz 34. wędruje na Jasną Górę. 

Pani Marta z parafii św. Maksymiliana (w białej bluzce) pielgrzymuje  
po raz 14. Na zdjęciu z córkami, bratanicą i panią dorotą. 
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Głowno | Kreatywne lato Rodzinne 

Meksyk w Głownie! 
„Ale Meksyk!” – takie hasło 

towarzyszyło piknikowi rodzin-
nemu, który odbył się w niedzie-
lę, 19 sierpnia, nad zalewem Mro-
życzka. Uczestnicy „Kreatywnej 
podróży dookoła świata” tym ra-
zem podróżowali po krainie tacos, 
kolorów i kontrastów.

Z myślą o starszych i młod-
szych tym razem przygotowano 
kreatywne warsztaty artystycz-
ne, m.in.: z tworzenia piniaty czy 
ogromnych kaktusów. Powodze-
niem cieszyły się również ro-
dzinne konkursy i zabawy: rzuty 
sombrero oraz rywalizacja o ty-
tuł Zorro. Najmłodszym do gustu 
szczególnie przypadł kącik ma-
lucha, w którym można było od-
kryć balonowe niespodzianki czy 
podziwiać bańki mydlane. Wśród 
dzieci nie zabrakło również chęt-
nych, by skorzystać ze zwyczajo-
wo dostępnego przy takich oka-
zjach malowania twarzy. 

– W rodzinnych piknikach sta-
ramy się uczestniczyć co tydzień. 

Dzieciom bardzo podobają się 
przygotowane atrakcje. Ja doce-
niam to, że co niedzielę możemy 
odkrywać inną kulturę i poszuki-
wać inspiracji, podróżując palcem 
po mapie. Chętnie dowiadujemy 
się nowych rzeczy – powiedziała 
nam pani Edyta, mama dwuletnie-
go Kacpra oraz pięcioletniej Zosi. 

W najbliższą niedzielę, 26 
sierpnia, nad zalewem Mrożyczka 
w Głownie odbędzie się Rodzin-
ny Piknik pod hasłem „Antycz-
na Grecja – z wizytą na Olim-
pie”. Impreza ta zakończy cykl 
sierpniowych pikników, organizo-
wanych w ramach Kreatywnego 
Lata Rodzinnego. Tradycyjnie od-
będzie się na terenie rekreacyjnym  
w pobliżu altany taneczno-kon-
certowej, a potrwa od 14 do 20.

Podczas pikniku, ogłoszone 
zostaną wyniki XVIII edycji eks-
tremalnego spływu rzeką Mrogą 
z Dmosina do Głowna – Mroga 
Trophy 2018. Więcej o spływie 
czytaj na str. 34. aw, ewr

Podczas pikniku zainteresowaniem najmłodszych cieszyło się  
m.in.: malowanie twarzy. 

Powiat zgierski | Wybrano starostów na dożynki powiatowo-gminne

Starościna jest z Lubiankowa, 
a starosta z Mąkolic
W tym roku współgospodarzem powiatowego 
święta plonów, zaplanowanego na pierwszą niedzielę 
września, jest gmina Głowno. Jej wójt – Marek Jóźwiak 
– poinformował nas o powierzeniu roli starostów 
dożynkowych rolnikom z Lubiankowa i Mąkolic.

Na starościnę dożynek wybra-
no Lucynę Gibkę z Lubiankowa, 
a na starostę – Jerzego Kałużę  
z Mąkolic. Z obydwojgiem uda-
ło nam się porozmawiać w ubie-
głym tygodniu. Powiedzieli nam, 
że powierzenie im wspomnianych 
funkcji odbierają jako zaszczyt, 
obydwoje byli też zaskoczeni tym 
wyróżnieniem. Mają nadzieję, że 
staną na wysokości zadania.

Lucyna Gibka wraz z mężem 
Tomaszem od 2005 r. prowadzi  
w Lubiankowie gospodarstwo 
sadownicze, ukierunkowane  
na uprawę jabłoni, śliw i wiśni. 
Gospodarują na 6,36 hektarach 
sadów. Mają troje dzieci – doro-
słego syna i dwie córki (pełnolet-
nią i nastolatkę). Z plonami w sa-
downictwie bywa różnie – wiele 
zależy od warunków atmosferycz-
nych, a w tym roku wiśnie były 
drobne, lepiej udały się im śliwki. 

Z kolei Jerzy Kałuża z Mą-
kolic wraz z żoną Anną prowa-
dzi gospodarstwo ukierunkowa-
ne na hodowlę krów mlecznych  
i bydła opasowego (w sumie mają 
40 sztuk zwierząt) oraz upra-
wę warzyw w tunelach – młodej 
włoszczyzny. Gospodarują na 15 
hektarach własnych oraz 15 dzier-
żawionych. Pan Jerzy pochodzi  
z Mąkolic, gospodarstwo prowa-
dzi od 25 lat. W młodości tańczył 
w zespole ludowym Mąkolice,  
a później – jako ojciec trójki dzie-
ci (córek Katarzyny i Moniki oraz 
syna Piotra – wszyscy są już peł-
noletni) – przez około 10 lat był 
przewodniczącym Rady Rodzi-
ców w miejscowej szkole. Oby-
dwoje z żoną udzielają się także  
w życiu parafii – wspierali budo-
wę Sanktuarium Matki Bożej Fa-
timskiej w Mąkolicach, uczest-
niczą w ważnych wydarzeniach, 

gdy np. trzeba podjąć gości, pre-
zentując się w strojach ludowych. 

Powiatowo-gminne dożynki 
odbędą się 2 września na terenie 

Ośrodka Upowszechniania Kul-
tury w Bronisławowie. Rozpocz-
ną się o godz. 13.00 polową mszą 
św., po której nastąpi część obrzę-
dowa z przekazaniem wieńców, 
dzieleniem dożynkowego chleba, 
występem zespołów ludowych  

i wręczeniem zasłużonym rolni-
kom odznaczeń nadanych przez 
Ministra Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi. Od godz. 17.00 rozpocznie 
się część rozrywkowa z koncerta-
mi zespołów Power Play, Jorrgus  
i Cosmo.  ewr

Jerzy Kałuża. Rolnik z makolic będzie pełnił zaszczytną funkcję  
starosty dożynek.

Lucyna Gibka. mieszkanka lubiankowa wybrana na starościnę  
dożynek Powiatowo-Gminnych. 
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Głowno | uwagi do komunikacji miejskiej 

Za mały bus na potrzeby głownian?
Mieszkanka Głowna (dane do wiadomości 
redakcji) 14 sierpnia poskarżyła się nam  
na niewygody, jakich ona i inni pasażerowie 
doświadczają ostatnio w niewielkim, 
kilkuosobowym busie bezpłatnej komunikacji 
miejskiej, który zastąpił wygodniejszy autobus.

Głownianka skarżyła się na 
małą liczbę (około 9) miejsc sie-
dzących i niewygodę podróżowa-
nia w pozycji stojącej, gdy wol-
nych siedzeń braknie. Co wyżsi 
pasażerowie dotykają wówczas 
głową do sufitu. 

Nie odpowiada jej także wej-
ście do pojazdu, które jest węższe 
niż w autobusie. Pokonanie go 
może stanowić problem zwłasz-

cza dla osób starszych i schoro-
wanych. 

– Dlaczego zrezygnowano  
z autobusu?! W busiku jest bar-
dzo ciasno i nie wyobrażam sobie, 
jak pomieszczą się w nim wszy-
scy pasażerowie we wrześniu, gdy 
młodzież wróci do szkół i będzie 
korzystała z komunikacji – skar-
żyła się pasażerka w rozmowie  
z „Wieściami”.  str. 6

Głowno | Inwestycje 

Ruszyła adaptacja gimnazjum  
na potrzeby żłobka
Pierwsze tygodnie 
prac adaptacyjnych 
prowadzonych w budynku 
Gimnazjum Miejskiego im. 
Jana Pawła II w Głownie, 
celem przystosowania części 
pomieszczeń pod potrzeby 
mającego tu powstać 
żłobka, upłynęły na hałasie, 
skuwaniu niektórych murów 
i budowaniu nowych.

Te najgłośniejsze roboty po-
winny zakończyć się przed roz-
poczęciem nowego roku szkol-
nego w gimnazjum i katolickim 
LO, których uczniowie i kadra 
będą musieli jakość pogodzić się 
z sąsiedztwem trwającej inwe-
stycji. W związku z tymi praca-
mi i koniecznością oddania sal 
na parterze na żłobek, gimna-
zjum, w którym w nowym roku 
szkolnym uczyć się będą już tyl-

ko ostatnie klasy trzecie, musiało 
dokonać zmian w organizacji sal  
i trochę je przemeblować. Ko-
nieczne okazało się zagospoda-
rowanie na zwykłą pracownię 
lekcyjną dawnej sali teatralnej (za-
ciemnionej, wyposażonej w re-
flektory i sprzęt nagłośnieniowy). 
Na przestawianiu mebli i pracach 
porządkowych upływają w szkole 
ostatnie wakacyjne tygodnie. 

Przebudowę części pomiesz-
czeń na potrzeby żłobka wykonu-
je firma Tom-Bud z Domaniewic, 
która w miejskim przetargu złoży-
ła jedyną ofertę. Umowę podpisa-
no na 989.935,27 zł brutto (w tym 
na 822.577,78 zł za roboty bu-

dowlane i 167.357,49 zł na dosta-
wę wyposażenia). 

Żłobek miejski w Głownie po-
wstanie dzięki temu, że urząd zło-
żył pozytywnie ocenioną ofertę 
w konkursie na realizację progra-
mu Ministerstwa Rodziny, Pracy 
i Polityki Społecznej, a dotyczą-
cym wspierania rozwoju instytucji 
opieki nad dziećmi w wieku do lat 
3 „Maluch+”. W ramach tego pro-
gramu miasto otrzyma z minister-
stwa łączną kwotę 431.200 zł.

Opiekę w żłobku znaleźć ma 
32 dzieci, a resortowy program 
zakłada, że nowa placówka będzie 
musiała istnieć przez minimum 
przez 5 lat.  ewr

Lubianków | zespół Szkolno-Przedszkolny

Docieplono salę, pomalowano elewację 
Odebrano już inwestycję dociepleniową, zrealizowaną w sali 
gimnastycznej na terenie Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
w Lubiankowie, a pod koniec minionego tygodnia jej 
wykonawca dokończył drugie zlecenie w placówce, 
obejmujące malowanie jej elewacji.

Wykonawcą obydwu zamó-
wień była firma „Mały” z woje-
wództwa kujawsko-pomorskie-
go. Plac budowy przekazano jej 
16 lipca i od tego momentu oko-
liczni mieszkańcy mogli obserwo-
wać dość intensywne tempo prac. 
Termomodernizacja polegała na 
dociepleniu ścian wybudowanej  
w 2010 roku sali gimnastycznej 
płytami styropianowymi i pokry-
ciu całości barwionym tynkiem 
silikonowo-silikatowym. Na wy-
konane prace wykonawca zobo-
wiązał się udzielić zamawiają-

cemu 96-miesięcznej gwarancji. 
Koszty realizacji tego zamówienia 
ustalono na 97.785 zł brutto.

Przypominamy, że sala wyma-
ga docieplenia, ponieważ na eta-
pie jej budowy w 2010 roku doszło 
do niekorzystnej, jak się okazało, 
zmiany w projekcie, która polega-
ła na rezygnacji ze styropianu na 
rzecz wykonania grubszego muru 
z cegły porotherm. Wybudowa-
ny obiekt okazał się trudny do 
ogrzania i zbyt łatwo tracił ciepło.  
W celu zmniejszenia kosztów ter-
momodernizacji po stronie gminy, 

urząd złożył wniosek o udzielenie 
dofinansowania z Wojewódzkie-
go Funduszu Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej w Łodzi  
z III edycji programu „Racjona-
lizacja zużycia energii w budyn-
kach użyteczności publicznej oraz 
zasobach komunalnych należą-
cych do jednostek samorządu te-
rytorialnego w celu zmniejszenia 
emisji zanieczyszczeń do atmos-
fery”. Wysokość dofinansowania 
może wynieść do 95% kosztów 
zadania, 40% wsparcia udzielane 
jest w formie dotacji, a pozostała 
część w formie pożyczki.

W ramach drugiego zamó-
wienia, realizowanego na tere-
nie ZS-P w Lubiankowie, firma 
„Mały” za 49 tys. zł odgrzybiła, 
umyła i pomalowała elewację ca-
łej placówki.  ewrWizualny efekt prac w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Lubiankowie, stan na 16 sierpnia. 
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Bus na przystanku na ul. Łowickiej. Tym pojazdem komunikacja 
miejska w Głownie realizowana była w ostatnich tygodniach. 

Przebudowę części pomieszczeń na potrzeby żłobka wykonuje firma Tom-Bud z Domaniewic,  
która w miejskim przetargu złożyła jedyną ofertę.

Prace w toku. Po wyłonieniu wykonawcy i podpisaniu umowy ruszyła 
adaptacja pomieszczeń gimnazjum na potrzeby żłobka. 

Trwa remont 
kościoła
w Dmosinie. str. 6
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Głowno | zespół Szkół Nr 1 

„Cebertowicz” zmienia się
Prace, jakie przez całe 
wakacje można było 
obserwować na terenie 
Zespołu Szkół Nr 1 im. 
Prof. R. A. Cebertowicza  
w Głownie, przynoszą 
zmiany, o jakich  
do niedawna można  
było tylko marzyć.

Budynek szkoły przechodzi 
gruntowną termomodernizację, 
której celem jest z jednej stro-
ny ograniczenie niskiej emisji,  
a z drugiej – zapewnienie opty-
malnej temperatury wewnątrz  
i efektywne ogrzewanie wszyst-
kich pomieszczeń. Równocze-
śnie, w ramach drugiej inwestycji, 
przy szkole powstało już nowo-
czesne boisko piłkarskie z bieżnią, 
z którego uczniowie, jeśli odbiór 
nastąpi w terminie, będą mogli 
korzystać już od pierwszych dni 
nowego roku szkolnego. 

W przypadku obydwu kosz-
townych zadań inwestorem jest 
Starostwo Powiatowe w Zgierzu, 
będące organem prowadzącym 
placówkę. O obydwu 17 czerw-
ca rozmawialiśmy z Wojciechem 

Brzeskim – członkiem Zarzą-
du Powiatu, który był na miejscu 
dzień wcześniej i mówił o zado-
woleniu z obserwowanego tempa 
prac oraz braku obaw co do do-
trzymania terminów odbiorów.

Termomodernizacja budyn-
ku ZS nr 1 obejmuje: docieplenie 
ścian, fundamentów i dachu bu-
dynku wraz z wymianą obróbek 
blacharskich, rynien i rur spusto-
wych oraz wymianą drzwi wej-
ściowych do budynku od stro-
ny sali gimnastycznej, wymianę 
oświetlenia awaryjnego i ogólne-
go na oprawy LED, montaż za-

sobnika ciepłej wody użytkowej 
wraz z instalacją, modernizację 
instalacji grzewczej polegającej  
na wymianie starych grzejników 
na stalowe płytowe z zaworami 
termostatycznymi. 

Bardzo istotny element inwe-
stycji stanowi zmiana źródła cie-
pła na pompy ciepła z wymienni-
kiem gruntowym Na tę potrzebę 
przy szkole wykonano 40 odwier-
tów na głębokość 75 m. Zmiana 
źródła ciepła pozwala na odłącze-
nie gmachu szkoły od kotłowni 
znajdującej się w budynku po by-
łych warsztatach, należącego do 

prywatnej firmy. W umowie z wy-
konawcą przewidziano również 
wymianę instalacji odgromowej 
budynku. 

Większość wymienionych za-
dań już wykonano, zwłaszcza tych 
planowanych wewnątrz (wymia-
na instalacji CO i opraw oświe-
tleniowych), na dzień 17 sierpnia 
do zrobienia była instalacja węzła 
ciepłowniczego, czyli serca całe-
go nowego systemu – z pompami 
i wszelką niezbędną do jego funk-
cjonowania aparaturą, a także ro-
boty na zewnątrz: prace na dachu 
budynku głównego, tynkowanie 

i malowanie elewacji od frontu, 
wykonanie opaski z kostki bruko-
wej. Wykonawcą prac jest firma 
C.R.B. Łukasza Balei z Głowna,  
a całkowita wartość inwestycji 
opiewa na 1.808.695,14 zł brutto. 

Termin zakończenia zadania 
ustalono na 30 października, ale 
jak powiedział nam Wojciech 
Brzeski, wykonawca na spotkaniu 
16 sierpnia deklarował, że wyrobi 
się nawet miesiąc wcześniej. 

Termomodernizacja ZS nr 1 
w Głownie wpisuje się w dwu-
letni powiatowy projekt pod na-
zwą „Termomodernizacja bu-

dynków użyteczności publicznej 
powiatu zgierskiego”, dotowa-
ny w ramach Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Wojewódz-
twa Łódzkiego – Łódzki Obszar 
Metropolitalny. W 2017 r. w po-
dobny sposób zmodernizowano 
budynek sąsiadującego z „Ceber-
towiczem” powiatowego Zespołu 
Szkół Specjalnych. Po dociepleniu 
i pomalowaniu ZS 1 obydwa bu-
dynki będą miały zbliżoną kolory-
stykę, by cały teren tworzył wizu-
alnie spójny kompleks. 

Realizowana w tym samym 
czasie na terenie „Cebertowicza” 
przebudowa boiska piłkarskiego 
objęła wykonanie płyty o wymia-
rach 57,11 m x 28,10 m (z polem 
gry 25 m x 53 m) z syntetycznej 
trawy, na warstwie przepuszczal-
nej podbudowy z warstw: pia-
sku, kruszywa i miału kamien-
nego. Płytę boiska ograniczono 
obrzeżem betonowym, zamon-
towano na niej bramki, a na słu-
pach – piłkochwyty. Gdy byliśmy  
na miejscu 17 sierpnia, właśnie 
trwało nakładanie wierzchniej 
warstwy nawierzchni poliureta-
nowej na powstającej przy boisku 
bieżni trzytorowej do biegów krót-
kich. Wcześniej wykonano od-
wodnienie i utwardzenie terenu. 
Wykonawcą przebudowy boiska 
jest firma Solid-Stet ze Szczeci-
na, a całkowity koszt tej inwestycji 
to 572.602,86 zł brutto. Jej odbiór 
powinien nastąpić przed 1 wrze-
śnia.  ewr

Gmina Głowno | malowanie elewacji

Uwaga, remont!
Dość już brudnemu, zwłaszcza 

od ulicy Kilińskiego, budynko-
wi Urzędu Gminy Głowno przy-
da się malowanie elewacji. Pra-
ce rozpoczęły się w czwartek, 16 
sierpnia, od ustawienia rusztowań 
po obu stronach budynku. Wyko-
nawcą remontu została wyłoniona 
10 lipca w trybie zapytania oferto-
wego firma „Mały” w woj. kujaw-
sko-pomorskiego, która tego lata 
zrealizowała inne gminne zadania 
w Zespole Szkolno-Przedszkol-

nym w Lubiankowie. W postę-
powaniu na remont urzędu gminy 
„Mały” złożył najtańszą z trzech 
ofert – na 30.966 zł brutto i zobo-
wiązał się do udzielenia 60-mie-
sięcznej gwarancji. Oferta dru-
ga pod względem ceny opiewała 
na 31.800 zł przy 72 miesiącach 
gwarancji, a oferta najdroższa  
na 39.970,08 zł przy 60 miesią-
cach gwarancji. 

Prace w urzędzie polegają na: 
naprawie punktowych uszkodzeń 

tynku, zagruntowaniu i dwukrot-
nym pomalowaniu farbą elewa-
cji, odnowieniu napisu i herbu, jak 
również usunięciu starego i nało-
żeniu nowego tynku mozaikowe-
go na cokół okalający budynek. 
Prace te powinny zostać zrealizo-
wane do 25 września, będą kosz-
towały 30.996 zł. 

Wcześniej w tym roku doko-
nano już remontu pokrycia da-
chowego urzędu (wymiany papy 
termozgrzewalnej na nową) i 
naprawy rynien, co kosztowa-
ło 16.747 zł brutto. Tamto zlece-
nie zrealizowało przedsiębiorstwo  
z Ziewanic.  ewr
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Termomodernizacja ZS 1. Stan prac na 17 sierpnia, widok od podwórka. Boisko niemal gotowe do gry. Są już bramki i piłkochwyty. 

Urząd w trakcie malowania. Stan prac na 21 sierpnia. 

Dmosin 
Zmiana ilości 
zezwoleń na 
sprzedaż alkoholu
Rada Gminy Dmosin 
przyjęła na sesji 14 sierpnia 
uregulowania podyktowane 
nowelizacją ustawy  
o wychowaniu w trzeźwości 
i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi.

Radni podjęli uchwałę w spra-
wie ustalenia maksymalnej licz-
by zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych odrębnie dla po-
szczególnych rodzajów napojów 
alkoholowych, czyli inaczej niż 
to było do tej pory, kiedy alkoho-
lu nie dzielono na poszczególne 
kategorie. Co oznacza, że w jed-
nym sklepie mogą być teraz nawet 
3 zezwolenia, bo odrębnie wyda-
je się je teraz dla napojów o za-
wartości alkoholu 4,5%, powyżej 
4,5% do 18% z wyjątkiem piwa  
i powyżej 18%. Aktualną liczbę 
zezwoleń ustalono na 105 (czyli 
po 35 na każdy rodzaj napojów), 
w tym zawiera się limit 30 zezwo-
leń na sprzedaż napojów alkoholo-
wych przeznaczonych do spożycia  
w miejscu sprzedaży. Poprzed-
nią uchwałą pochodzącą z 2004 r. 
ustalone było ogólnie 35 punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych 
powyżej 4,5% (z wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spożycia poza 
miejscem sprzedaży, jak i w miej-
scu sprzedaży. 

Jednocześnie radni podjęli rów-
nież uchwałę dotyczącą zasad usy-
tuowania miejsc sprzedaży i po-
dawania napojów alkoholowych. 
Punkty sprzedaży przeznaczone 
do spożycia w miejscu sprzeda-
ży i poza miejscem sprzedaży nie 
mogą być usytuowane w odległo-
ści mniejszej niż 50 m od szkół, 
przedszkoli oraz innych placó-
wek oświatowo-wychowawczych,  
a także miejsc i obiektów kultu re-
ligijnego. Uchwała określa szcze-
gółowo, w jaki sposób odległość 
ta jest mierzona.  ljs
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Dmosin | Parafia pw. św. Andrzeja i św. małgorzaty 

Remont elewacji kościoła
Kościół w Dmosinie przechodzi remont elewacji. 
Wykonawcą prac jest dmosińska firma Kambud  
– Kamil Wieczorek pod kierunkiem i nadzorem osób 
mających uprawnienia do prac przy zabytkach:  
Andrzeja Kotulskiego i Andrzeja Borka.

Prace rozpoczęły się 25 lipca. 
Pierwsze efekty już widać. Ko-
ściół będzie miał przyjemny dla 
oka i dobrze komponujący się  
z otoczeniem kolor piaskowy, co 
już zresztą widać na odnowionej 
części świątyni od strony główne-
go wejścia. 

W zakres prac wchodzą mię-
dzy innymi: całościowy remont 
elewacji, skucie tynku cokołu na 
wysokość 120 cm i położenie tyn-
ków renowacyjnych, wykonanie 
tynku silikonowego i malowanie 
tynków gładkich, wykonanie izo-
lacji poziomej na ścianie wschod-

niej kościoła w postaci iniekcji 
krystalicznej, wykonanie obróbek 
blacharskich gzymsów i pasów 
elewacyjnych z blachy miedzia-
nej, oczyszczenie i malowanie ele-
mentów metalowych – wszystkich 
okien i krat, oczyszczenie i ma-
lowanie stolarki drzwiowej oraz 
montaż podokienników z blachy 
tytanowo-cynkowej we wszyst-
kich oknach. 

Całościowy koszt zaplanowa-
nego remontu wynosi 241 080 zł 
brutto. Parafia otrzymała dwie do-
tacje: jedną z Ministerstwa Kul-
tury i Dziedzictwa Narodowe-

go w Warszawie – w wysokości 
150 000 zł brutto, drugą z Urzę-
du Marszałkowskiego w Łodzi  
– w kwocie 61  600 zł brutto. 
Oznacza to, że „wkład własny”, 
który będzie musiała zapłacić pa-
rafia, to 29.480 zł. 

Jak poinformował nas pro-
boszcz ks. Tadeusz Jaros, w mię-
dzyczasie okazało się, że trzeba 
wykonać dodatkowe, nieprzewi-
dziane wcześniej prace remonto-
we: przebudowanie zwieńczenia 
obydwu wieżyczek oraz napra-
wę obróbek blacharskich na dużej 
części dachu. Przewidywany koszt 
tych prac to około 20 000 zł.

Zakończenie remontu ma na-
stąpić najpóźniej do 31 październi-
ka, ale wykonawca przewiduje, że 
być może stanie się to wcześniej. 
 ljs

Wykonawca rozpoczął remont kościoła od strony głównego wejścia i porusza się wokół bocznych  
ścian budynku. 
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Dmosin, Kiełmina | Ochotnicze Straże Pożarne

Jednostki lepiej doposażone
Nowy sprzęt zakupiony 
za ministerialne 
pieniądze zasilił 
jednostki OSP  
z naszego regionu.

Urządzenia niezbędne do 
udzielania pomocy poszkodo-
wanym bezpośrednio na miejscu 
zdarzenia, które zasilą łącznie 11 
jednostek, zostały oficjalne prze-
kazanie w Dmosinie – 10 sierpnia 
oraz w Kiełminie – 14 sierpnia. 
Gmina Dmosin oraz gmina Stry-
ków skorzystały z możliwości do-
posażenia swoich najbardziej ak-
tywnych jednostek za pieniądze  
z programu Ministerstwa Spra-
wiedliwości. Samorządy sięgnęły 
do Funduszu Sprawiedliwości. 

Gmina Dmosin otrzymała 
sprzęt wart w sumie 88.277 zł. 
Dotacja to kwota 84.299 zł, nato-
miast wkład własny samorządu 
wyniósł 3.977 zł. OSP Dmosin 
została doposażona w hydrau-
liczne nożyce do cięcia, cylin-
der rozpierający z zestawem wy-
miennych końcówek oraz wąż 
hydrauliczny o gł. 10 m. OSP Lu-
bowidza otrzymała defibrylator, 
OSP Wola Cyrusowa – agregat 
zasilający do narzędzi hydraulicz-
nych oraz wąż hydrauliczny dł. 10 
m. Natomiast OSP Kołacin otrzy-
mała: pilarkę do drewna, detektor 
napięcia oraz bosak dielektryczny.  

Z możliwości doposażenia swo-
ich jednostek za ministerialne 
pieniądze skorzystała też gmi-
na Stryków. Samorząd otrzymał 
dotację w wysokości 83.786 zł,  
a jego wkład własny wyniósł 846 
zł. Za te pieniądze zakupione zo-
stały: 2 torby ratownicze, hydrau-
liczny zestaw ratownictwa tech-
nicznego, pilarka do drewna,  
2 latarki akumulatorowe, 2 zesta-
wy ratownictwa medycznego R1 
oraz przenośny zestaw oświetle-
niowy. Wyposażenie to trafiło do 
jednostek w: Kiełminie, Dobrej, 
Koźlu, Ługach, Bratoszewicach, 

Swędowie i Lipce. Sprzęt najwięk-
szej wartości, bo ok. 50 tys. zł tra-
fił do OSP Kiełmina, czyli jednej 
z dwóch strykowskich jednostek 
znajdujących się w KSRG. Jest to 
hydrauliczny zestaw ratownictwa 
technicznego. Druhowie z Kieł-
miny do tej pory byli w posiada-
niu tego typu używanego sprzętu, 
który otrzymali 4 lata temu z JRG 
PSP Stryków i na bieżąco moder-
nizowali. Teraz przekazali go jed-
nostce OSP Koźle, która ubiega się 
o wpisanie do KSRG, a posiadanie 
tego typu wyposażenia znacznie 
jej to ułatwi.  ljs

Dmosin | modernizacja energetyczna szkoły

Rozstrzygnięty przetarg na unijny projekt
Drugie podejście do przetargu 

na modernizację Szkoły Podsta-
wowej w Dmosinie dało efekt. Po 
tym jak gmina Dmosin musiała  
w maju unieważnić postępowanie, 
ponieważ zgłosiła się tylko jedna 
firma, której oferta przewyższy-
ła możliwości samorządu, kolejne 
rozstrzygnięto w ubiegłym tygo-
dniu, 6 sierpnia. Tym razem swoją 
ofertę przedstawiły 3 firmy, z któ-
rych najtańsza należała do Instal-
-Budu z Przanowic koło Koluszek 
i opiewała na nieco ponad 2 mln 

zł. Inwestycja będzie prowadzona 
w ramach Zintegrowanych Inwe-
stycji Terytorialnych Łódzkiego 
Obszaru Metropolitalnego. Gmi-
na uzyskała blisko 1,4 mln zł do-
finansowania. 

Szkołę czeka ogólnie rzecz uj-
mując wymiana kotłów wraz z in-
stalacją co, wymiana oświetlenia 
oraz docieplenie i wymiana da-
chu sali gimnastycznej. Prace zo-
stały zaplanowane na dwa lata,  
z terminem zakończenia do 31 
grudnia 2019. 

Gmina jest przed podpisaniem 
umowy z wykonawcą i określe-
niem szczegółowego harmono-
gramu robót. W tym roku naj-
prawdopodobniej skupią się one 
na wymianie oświetlenia. Prace 
związane z ogrzewaniem ruszą po 
zakończeniu okresu grzewczego, 
czyli już w przyszłym roku szkol-
nym, podobnie jak wymiana da-
chu. W tym roku na ten cel w bu-
dżecie zarezerwowano ponad 760 
tys. zł, natomiast w przyszłym bli-
sko 1,5 mln zł.  ljs

W przekazaniu sprzętu jednostkom z terenu gminy Stryków,  
które odbyło się w remizie OSP Kiełmina, uczestniczył burmistrz  
Strykowa Andrzej Jankowski.
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Głowno | uwagi do komunikacji miejskiej 

Za mały bus na potrzeby głownian?
dokończenie ze str. 4
Nie jest to głos odosobniony, bo 

na małe gabaryty busa zwracają 
uwagę także inni pasażerowie ko-
munikacji miejskiej – nie wszyscy 
w tonie skargi, ale np. dopytując 
kiedy Głowno doczeka się szum-
nie zapowiadanych autobusów hy-
brydowych?

O niewielki bus puszczany na 
trasę zamiast autobusu zapytali-
śmy w Miejskim Zakładzie Ko-
munalnym w Głownie 16 sierpnia. 
Od kierownika Piotra Jarosa usły-
szeliśmy, że miejski autobus, do 
podróżowania którym przywykli 
głownianie, jest przygotowywany 

do pracy w sezonie, gdy zapotrze-
bowanie na usługi komunikacyjne 
wzrasta, czyli właśnie w zbliżają-
cym się roku szkolnym. Na dzień 
naszej rozmowy w pojeździe na-
prawiana była rama, a kierownik 
mówił o tym, że jest szansa, iż au-
tobus wróci na trasę jeszcze przed 
końcem wakacji. Bus jeździ za-
stępczo. 

O zakup autobusów hybrydo-
wych pytaliśmy z kolei w Urzę-
dzie Miejskim w Głownie – do 
16 sierpnia ponowny przetarg na 
tę inwestycję nie był jeszcze ogło-
szony. Przypominamy, że pierw-
szy przetarg unieważniono w mar-

cu br., po tym, jak nikt nie złożył 
w nim oferty. Głowno na system 
ładowania oraz dostawę dwóch 
nowych autobusów niskopodło-
gowych o napędzie elektrycznym 
za pośrednictwem Stowarzysze-
nia Łódzki Obszar Metropolital-
ny pozyskało wysokie wsparcie 
unijne w kwocie 3.137.516,33 zł, 
w ramach rozwoju niskoemisyjne-
go transportu miejskiego. Pełniący 
funkcję burmistrza Głowna Woj-
ciech Baleja mówił kilka tygodni 
temu, że miasto porozumiało się 
z SŁOM w sprawie przedłużenia 
realizacji dotowanego projektu. 
 ewr
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Gmina Głowno | Krótsze półkolonie 

Dzieci skorzystały z lipcowej oferty 
ośrodka w Bronisławowie

Inaczej niż w latach minio-
nych, tegoroczne zajęcia waka-
cyjne zorganizowane dla dzie-
ci w Ośrodku Upowszechniania 
Kultury i Bibliotece w Bronisła-
wowie trwały tym razem tylko 
miesiąc, ale atrakcji nie brakowa-
ło. W sierpniu ośrodek przygoto-
wuje się do organizacji dożynek. 

Wakacyjne zajęcia dla 25-oso-
bowej grupy dzieci rozpoczę-
ły się 2 lipca, a odbywały się od 
poniedziałku do piątku w godzi-
nach od 11.00 do 15.00. Obejmo-
wały warsztaty plastyczno-tech-
niczne, rozgrywki sportowe, gry 
i zabawy ruchowe. Nie brakowa-
ło chętnych do udziału w grach 
planszowych i układaniu puzzli. 
Wiele radości sprawił dzieciom 
konkurs „Mam Talent” i spo-
tkanie ze strażakami z jednostki 

OSP w Woli Zbrożkowej, którzy 
zaprezentowali sprzęt do ratow-
nictwa. 

Oprócz zajęć na miejscu, dzie-
ciom zorganizowano również 
dwa wyjazdy – na pływalnię do 
Skierniewic oraz do płockiego 
ZOO. W ZOO półkolonistom 
bardzo spodobała się możliwość 
pogłaskania małych zwierząt, 
a także park linowy na terenie 
ogrodu. 

W czasie skróconych wakacji 
w Bronisławowie nie zabrakło 
pokazu żywieniowego, podczas 
którego wspólnie robiono pizzę.

Dzień zakończenia zajęć let-
nich, czyli 31 lipca, spędzono na 
grillowaniu, a niektórzy rodzi-
ce uczestników przynieśli tego 
dnia owoce i upieczone przez 
siebie ciasta. Przejazd do Płocka 

i na pływalnię, a także produkty 
na pokaz żywieniowy i grill sfi-
nansowała w Gmina Głowno. 
Uczestnicy pokrywali jedynie 
koszty biletów wstępu.

Sierpień  
– przygotowania  
do dożynek
Już z początkiem sierpnia  

w ośrodku ruszyły przygotowa-
nia do Dożynek Gminno-Powia-
towych, zaplanowanych na pierw-
szą niedzielę września. Z tego też 
powodu zajęcia dla dzieli musiały 
się skończyć w połowie wakacji. 
Dożynki 2 września rozpoczną się 
o godz. 13.00 polową mszą św.,  
a artystycznymi gwiazdami świę-
ta plonów będą zespoły: Power 
Play, Jorrgus i Cosmo. Szczegóły 
wkrótce.  ewr

Na pływalni w Skierniewicach. Jeden z dwóch 
wyjazdów, zorganizowanych w ramach półkolonii  
w GOuK w bronisławowie. 
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Wyjazd do Płocka. W tamtejszym zOO  
uczestnikom wycieczki bardzo spodobał się  
park linowy. 

Głowno | Oświata

Dyrektorki  
bez konkurencji
Do 16 sierpnia w Urzędzie Miejskim 
w Głownie przyjmowano oferty 
kandydatów na stanowiska dyrektorskie 
w miejskich przedszkolach nr 1 i 2 
w powtórzonych konkursach na te 
stanowiska. W uzgodnionym terminie 
wpłynęły tylko dwie oferty – po jednej  
w każdym postępowaniu.

Oferty otworzą dopiero komisje konkursowe, 
powołane przez pełniącego funkcję burmistrza 
Głowna Wojciecha Baleję, ale my już wiemy 
kto je złożył. Nie ma tu niespodzianki, bo zgod-
nie z wcześniejszymi zapowiedziami do konkur-
sów zdecydowały się przystąpić dotychczasowe 
dyrektorki tych placówek, czyli Izabella Kotec-
ka z MP 1 i Marzena Karwacka z MP 2. Izabel-
la Kotecka jest dyrektorem MP 1 od roku 2002,  
a Marzena Karwacka dyrektorem MP 2  
od 2013 r. Ostatnie kadencje obu pań dobiegły 
końca z dniem 30 czerwca, w lipcu i sierpniu 
pełnią one obowiązki dyrektorów. 

Obydwie we wcześniejszej rozmowie z „Wie-
ściami” potwierdziły, że składały także oferty  
w pierwszych konkursach, unieważnionych z po-
wodu niedotrzymania terminów, wynikających 
z Rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej 
z dnia 11 sierpnia 2017 r. w sprawie regulaminu 
konkursu na stanowisko dyrektora publicznego 
przedszkola, publicznej szkoły ponadpodstawo-
wej lub publicznej placówki oraz trybu komisji 
konkursowej. 

Przypominamy, że zgodnie z tym rozporzą-
dzeniem, posiedzenie komisji konkursowej po-
winno odbyć się nie później niż w ciągu 14 dni 
roboczych od upływu terminu składania ofert 
przez kandydatów. Tymczasem obydwa konkur-
sy na dyrektorów przedszkoli w Głownie ogło-
szono 14 czerwca, a termin składania ofert upły-
nął 28 czerwca, a więc w chwili, gdy w mieście 
nie było już burmistrza, po wygaśnięciu manda-
tu Grzegorza Janeczka, który nie zdążył powołać 
komisji. Nie miał kto tego uczynić aż do 17 lipca, 
a więc do chwili wyznaczenia Wojciecha Balei 
przez premiera na pełniącego funkcję burmistrza 
Głowna. W następstwie tych zawirowań, komi-
sje nie mogły zebrać się w ciągu 14 dni robo-
czych od zamknięcia naboru ofert w pierwszych 
konkursach, które unieważniono, by uniknąć za-
kwestionowania ich wyników. 

Teraz, w postępowaniach ponownych, komisje 
najpierw ocenią oferty pod względem formalnym 
i zdecydują o tym, czy można dopuścić kandy-
datki do drugiego etapu, który planowany jest na 
wtorek, 28 sierpnia. Drugi etap będzie miał for-
mę ustnej prezentacji przed komisją. Po tej czę-
ści odbędzie się głosowanie, którego większościo-
wy wynik (gdy przynajmniej połowa składu, plus 
jedna osoba będzie na „tak”) decyduje o przedsta-
wieniu wyłonionego konkretnego kandydata bur-
mistrzowi.  ewr
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dokończenie ze str. 1 
NŁ dla Ziemi Łowickiej,
str. 2 wyd. dla Żychlina 
i okolic oraz str. 2 Wieści

Waldemar Wojciechowski  
z Wicia w gminie Kocierzew 
Południowy – rolnik, członek 
spółdzielni i delegat na wal-
ne zebranie – postanowił zor-
ganizować protest przed bramą 
główną spółdzielni przy ul. Prze-
mysłowej w Łowiczu. Protest od-
był się dokładnie tydzień temu,  
w czwartek 16 sierpnia. Dzień ten 
nie był wybrany przypadkowo. 
Otóż tego dnia o godz. 10.00 za-
planowane było posiedzenie Rady 
Nadzorczej OSM Łowicz, na któ-
rym miały być prowadzone roz-
mowy w sprawie ewentualnego 
przejęcia przez prywatną firmę, 
czy też włączenia łowickiej spół-
dzielni w struktury innych, więk-
szych spółdzielni mleczarskich. 

Pierwsi rolnicy, w tym organi-
zator protestu, pojawili się przed 
bramą spółdzielni ok. 9.30, teore-
tycznie na pół godziny przed go-
dziną rozpoczęcia posiedzenia 
rady nadzorczej. Wojciechowski 
nie ukrywał, że liczył m.in. na to, 
że uda mu się zatrzymać i wypy-
tać o losy spółdzielni członków 
tejże rady. Okazało się jednak, że 
członkowie rady już byli w zakła-
dzie, na sali posiedzeń. 

Zanim formalnie rozpoczęło 
się posiedzenie, kilku z członków 
rady wychodziło pojedynczo do 
rolników zbierających się przed 
bramą główną zakładu. Protest 
nie wyglądał z pozoru na groźny, 
nie było transparentów, ale rolni-
ków przybywało z każdą minu-
tą.  W kulminacyjnym momencie 
było ich ponad 60. 

– Czy będziecie blokować 
bramę, zatrzymywać samocho-
dy albo szturmować na zakład? 
– pytał organizatora pracownik 
OSM Ryszard Szmajdziński, 
były radny miejski. – Na razie po-
stoimy tutaj, a potem pójdziemy 
pod biurowiec. Nie będziemy za-
trzymywać żadnych samochodów, 
produkcja musi iść. Nie po to tu je-
steśmy, żeby szkodzić spółdzielni, 
tylko dowiedzieć się, jaki będzie 
jej los i ratować – mówił Wojcie-

chowski. – Uprzedź Pan ochronę 
na bramie, żeby nas nie zatrzymy-
wali, że będziemy spokojni – do-
dał. 

– Zgodnie ze statutem spół-
dzielni każdy z właścicieli, jeżeli 
dostrzega nieprawidłowości w jej 
działaniu, jest zobowiązany do re-
agowania – mówił nam o przyczy-
nach zwołania protestu Waldemar 
Wojciechowski. – Mleczarnia ło-
wicka powstała jeszcze za zabo-
rów, przetrwała pierwszą wojnę, 
drugą wojnę, komunizm i dziką 
prywatyzację, a teraz ma nie prze-
trwać? 

O krok od rękoczynów 
Zanim jednak rolnicy przemie-

ścili się pod biurowiec na terenie 
zakładu, wyszedł do nich m.in. 
były przewodniczący rady nadzor-
czej spółdzielni, obecnie szerego-
wy członek rady, Marian Miziołek 
z gminy Zduny. Wtedy też usły-
szał wiele gorzkich słów pod swo-
im adresem, głównie z ust organi-
zatora protestu. – Ty jesteś zdrajcą 
łowickiego chłopa! – krzyczał  
w emocjach Wojciechowski. – Je-
śli we wrześniu nie dostaniecie 
wypłat, to będzie to wina między 
innymi... (i tutaj gest nastąpił gest 
ręką w stronę organizatora pro-
testu – przyp. red.) – usłyszał od 
swojego adwersarza. Emocje się-
gały zenitu i niewiele brakowało, 
żeby doszło do rękoczynów. 

delegacja wpuszczona 
na salę
Po kilkunastu minutach rolni-

cy przeszli przed biurowiec na te-
ren zakładu. Tam wyszedł do nich 
z sali na piętrze m.in. wiceprze-
wodniczący rady Krzysztof Ku-
charczyk. Próbował załagodzić 
sytuację i rosnące napięcie. – Nie 
robimy nic wbrew prawu, a o po-
łączeniu bądź nie będzie decydo-
wać walne zgromadzenie. To nie 

wydarzy się dzisiaj – mówił. Pró-
bował też przekonywać, że wej-
ście wszystkich zgromadzonych 
na posiedzenie nie jest możliwe. 

– Czy Pan wie co to znaczy 
spółdzielczość? Dlaczego zebra-
nie jest zamknięte? Czytał Pan 
statut? Jak tam jest napisane, że 
nie możemy uczestniczyć w ta-
kich decyzjach, to można go sobie 
wsadzić... Jako właściciele spół-
dzielni mamy prawo tam wejść  
i zadawać pytania – mówili dostaw-
cy mleka jeden przez drugiego. 

Ostatecznie Wojciechowski za-
rządził uformowanie 10-osobowej 
delegacji (do której „dokoptowa-
no”, jako jedenastego, jednego 
z przedstawicieli pracowników), 
która wejdzie na obrady Rady 
Nadzorczej. Wraz z delegacją  
na posiedzenie udali się też przed-
stawiciele mediów, ale po chwili 
zostaliśmy wyproszeni na podsta-
wie paragrafu 6 regulaminu po-
siedzeń RN, który mówi m.in., że 
„w posiedzeniu mogą brać udział 
zaproszone przez RN osoby”. Za-
nim do tego doszło, o opinię po-
proszona została zatrudniona  
w spółdzielni prawniczka. 

– Będziemy dyskutować o waż-
nych dla spółdzielni sprawach. 
Być może ktoś by się krępował  
w obecności mediów wyrażać 
swoje opinie... – mówił przewod-
niczący Uczciwek. 

Prawie nikt  
nic nie wiedział 
Na brak informacji narzekał 

prawie każdy ze zgromadzonych. 
Nawet członkowie rady nadzor-
czej, którzy przyjechali spoza 
Łowicza, mówili nam, że dopie-
ro rano, przy kawie, dowiedzie-
li się z naszej gazety, że sytuacja 
jest bardzo poważna, a zarząd po-
dał się do dymisji. Słuchając roz-
mów rolników nietrudno było za-
uważyć panującą dezinformację. 
– Słyszałem, że handel to jeszcze 
jako tako idzie, ale gorzej z pro-
dukcją, bo nie ma mleka – mówił 
jeden ze spółdzielców do drugie-
go. – Tak? A ja właśnie słysza-
łem, że mleko jest, tylko nie ma 
gdzie sprzedać – odpowiadał dru-

gi. Wszyscy też pytali się wzajem-
nie o to, ile wynosi realne zadłu-
żenie mleczarni (według naszych 
ustaleń to przeszło 20 mln złotych 
zadłużenia bieżącego, nie licząc 
kredytów i innych zobowiązań  
– razem ok. 80 mln).

Inni rolnicy podawali przy-
kłady Sannik czy Sierpca, gdzie 
samodzielnie działają znacznie 
mniejsze mleczarnie, których pro-
dukty są dobre i rozpoznawalne. 
Waldemar Wojciechowski zauwa-
ża, że protest był organizowany  
z dnia na dzień, w dodatku  
w sierpniu, w wakacje, więc fre-
kwencję i tak uważa za dobrą, 
Poza tym dowiedział się, że przy-
najmniej jeden z członków rady 
nadzorczej, dowiedziawszy się  

OSM Łowicz | Protest rolników, zmiana zarządu i rozmowy o przejęciu 

Nowy zarząd spółdzielni,
ale jaka przyszłość?

Nie było 
transparentów,  
ale rolników 
przybywało  
z każdą minutą. 
W kulminacyjnym 
momencie było  
ich ponad 60. 

Waldemar Wojciechowski kierował swoje żale m.in. do byłego przewodniczącego Rady Nadzorczej OSm 
mariana miziołka (z prawej). 
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mieJSce działaLnOści ważnieJSze niż adreS firmy
Ewentualne przejęcie 
OSm łowicz przez inny 
podmiot zarejestrowany 
poza łowiczem nie 
miałoby bezpośredniego 
przełożenia na podatki 
odprowadzane do kasy 
urzędu miejskiego,  
w tym także na cIT.  
– W obecnych przepisach 

dotyczących podatku 
dochodowego od 
osób prawnych nie 
ma znaczenia, gdzie 
zarejestrowana jest firma, 
ale to, gdzie faktycznie 
uzyskuje dochód  
– wyjaśnia nam Arkadiusz 
Podsędek, skarbnik 
łowicza. 

Przepisy, o których mówi 
skarbnik, obowiązują  
od tego roku, były jedną 
z wielu zmian w podatku 
cIT, mających z założenia 
uszczelnić wpływy państwa 
i samorządów z podatków. 
W sumie z cIT do um 
wpływa rocznie około  
850 tys. zł. tm

Przed nOwym zarządem wieLkie wyzwanie

Prezes Iwona Grzybowska 
i wiceprezes łukasz 
Siewierski w rozmowie z Nł 
powiedzieli, że propozycję 
prowadzenia spółdzielni 
otrzymali dopiero we wtorek, 
po tym jak dymisję złożył 
poprzedni zarząd, przy  
czym mieli być jednymi  
z wielu kandydatów. dopiero 
w czwartek okazało się, że 
nie mają kontrkandydatów 
(mimo to nie zostali przez 
radę wybrani jednogłośnie).
Poza działaniami bieżącymi, 
nowy zarząd koncentruje 
się teraz na analizie sytuacji. 
O zadłużeniu i stratach nie 
mówi, ponieważ ujawnianie 
takich informacji nie służy 
spółdzielni. uspokaja 
jedynie, że przy kwotach, 
jakimi przedsiębiorstwo 
operuje, kwota zadłużenia 
nie jest na tyle wielka,  
by była nie do odrobienia.  
– Należy zdementować 
plotkę, jakoby miały 
być zagrożone wypłaty 
dla dostawców i dla 
pracowników – mówi jasno 
prezes Grzybowska. – Nigdy 
nie było takiego zagrożenia, 
spółdzielnia ma płynność 
finansową.
zdaniem nowego zarządu, 

jeśli właściciele zechcą 
zachować samodzielność, 
możliwe będzie uratowanie 
i dokończenie inwestycji 
(koszty liczone w milionach), 
które rozpoczęli poprzednicy. 
celem zarządu jest 
przywrócenie produkcji  
i handlu, na razie przynajmniej 
do poziomu sprzed roku. 
Prezes i wiceprezes uważają, 
że to właśnie w tym okresie 
zarówno produkcja, jak  
i handel, gwałtowanie się 
załamały, nie jest jednak 
ich rolą ocena działań 
poprzedników. Nie wiedzą 
jeszcze – bo to decyzja 
należąca do walnego 
zgromadzenia – czy ich 
zadaniem będzie zachowanie 
samodzielności i dalsze 
kierowanie spółdzielnią, 
czy też jedynie poprawienie 
jej pozycji w negocjacjach 
o przyłączeniu się i tym 
samym wywalczenie lepszych 
warunków umowy. – Obie 
opcje musimy brać pod 
uwagę – stwierdza prezes 
Grzybowska. dodaje, że 
nawet jeśli dojdzie do 
połączenia, na pewno nie 
nastąpi to z dnia na dzień, 
potrzebny na to czas to 
minimum trzy miesiące. tm

Do protestujących wyszedł m.in. wiceprzewodniczący Rady Nadzorczej Krzysztof Kucharczyk (z prawej).

Prezes Iwona Grzybowska

Wiceprezes 
łukasz Siewierski

O
S

m
 ł

O
W

Ic
z

O
S

m
 ł

O
W

Ic
z



9www.lowiczanin.info     nr 34      23 sierpnia 2018

REKlAmA

Nie robimy nic wbrew 
prawu, a o połączeniu 
bądź nie będzie 
decydować walne 
zgromadzenie. To nie 
wydarzy się dzisiaj.

Krzysztof Kucharczyk, 
wiceprzewodniczący rady

mleczarnia łowicka 
powstała jeszcze  
za zaborów, 
przetrwała pierwszą 
wojnę, II wojnę, 
komunizm i dziką 
prywatyzację, a teraz 
ma nie przetrwać? 

Waldemar Wojciechowski
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W części posiedzenia uczestniczyli rolnicy – siedzą pod ścianą. 

o proteście, dzwonił do rolników, 
przekonując ich, by nie przyjeż-
dżali.

Nie każdy z dostawców popie-
rał jednak protestujących. – Co 
oni chcą? – pytał jeden z rolników  
z gminy Chąśno (nie będący 
członkiem rady nadzorczej). – Ra-
tować to można było wcześniej, 
jak zaczynało się sypać już za Dą-
browskiego, teraz to zostaje tyl-
ko się z kimś połączyć, zanim to 
wszystko padnie całkiem! 

zarząd zabrał zabawki  
i poszedł do domu 
Pikanterii sytuacji dodawał fakt, 

że na terenie zakładu tego dnia nie 
było nikogo z zarządu spółdzielni. 
– Pracownicy czują coraz większy 
niepokój spowodowany docho-
dzącymi do nich informacjami. 
Uważam, że to skandal, że w ta-
kim momencie nie ma tutaj człon-
ków zarządu – mówił nam Ry-
szard Szmajdziński.

W trakcie jednej z przerw  
w obradach przewodniczący RN 
potwierdził nam, że zarząd zło-
żył dymisję i została ona przy-
jęta. Mówił też, że można spo-
dziewać się, że jeszcze tego dnia,  
na posiedzeniu tejże RN, wybrany 
może zostać nowy prezes i wice-
prezes łowickiej mleczarni. – Nie 
ma czasu, trzeba szybko działać. 
Tylko zarząd może doprowadzić 
do końca negocjacje. Cała rada 
nie będzie przecież spotykać się  
z kontrahentami. Zakład bez pre-
zesa też nie może być – mówił 
nam jeden z członków rady. 

niektórzy pracownicy 
już szukają innej pracy 
Rozmawialiśmy też z dwoj-

giem pracowników popierających 

protest. Jak mówili nam – wśród 
pracowników zdecydowana więk-
szość jest zaniepokojona sytu-
acją do jakiej doszło, a niepokój 
jest potęgowany przez brak ofi-
cjalnych informacji ze strony kie-
rownictwa. – Mamy teoretycznie 
niezależny, zakładowy związek 
zawodowy, ale on nie robi nic, dla-
tego wszelkie pytania zaczęliśmy 
kierować do zarządu – mówi je-
den z pracowników. – Na to jed-
nak albo nie było wcale reakcji, 
albo wręcz byliśmy atakowani za 
to, że zadajemy pytania.

Nasz rozmówca przyznaje, że 
jest wprawdzie grupa pracowni-
ków, którym wiedzie się dobrze  
i na pewno nie narzekają na sytu-
ację, w większości to osoby, które 
przyszły do zakładu już za czasów 
kierownictwa prezes Strzeleckiej 
i wiceprezesa Jezierskiego. Pra-
cownicy uważają, że zbyt duże są 
dysproporcje w wynagrodzeniach 
pracowników zatrudnionych na 
bardzo podobnych stanowiskach.

– Jedni dostają podwyżki 3-4 
tys. zł, inni nie mogą się doprosić  
o 100 zł. Czy tak działa spółdziel-

nia? – pytał z kolei inny pracow-
nik.

Niezależnie od oceny całej sy-
tuacji, pracownicy przyznają, że 
wypłaty do tej pory zawsze były 
na czas, choć pojawiają się od cza-
su do czasu plotki o tym, że we 
wrześniu mogłyby być wstrzy-
mane. – Trzeba przyznać, że pod 
względem terminowości wypłat 
wszystko jest dobrze, ale przecież 
nie chodzi o to, żeby obudzić się 
i zacząć odzywać dopiero, jak już 
firma tę płynność straci.

Nasi rozmówcy potwierdzi-
li, że wiele osób, zwłaszcza spe-
cjalistów, już złożyło wypowie-
dzenia, a kolejni już rozglądają 
się za nową pracą, w której będą 
do zaoferowania lepsze warunki,  
a przede wszystkim poczucie sta-
bilności. Od kiedy niedawno stało 
się jasne, że są rozmowy o przy-
łączeniu OSM do większego pod-
miotu, wielu pracowników spo-
dziewa się, że pociągnie to za sobą 
likwidację ich stanowisk pracy. 

kogo z zewnątrz 
zaproszono 
Zapowiadało się więc wielo-

godzinne posiedzenie. Tym bar-
dziej, że jeszcze zanim poprzedni 
zarząd zrezygnował, na posiedze-
nie rady zaproszeni zostali przed-
stawiciele trzech podmiotów za-
interesowanych przejęciem bądź 
też „bliższą współpracą” z OSM 
Łowicz: spółdzielni mleczarskiej 
Mlekovita z Wysokiego Mazo-
wieckiego, spółdzielni Mlekpol 
z Grajewa oraz prywatnej firmy 
Polmlek z Pułtuska. Jako pierw-
sza miała dojechać około godziny 
12 w południe delegacja z Graje-
wa. Z powodu protestu przyjazd 
został przesunięty o ok. godzinę. 

Obrady  
za zamkniętymi 
drzwiami 
Najpierw jednak przedstawi-

ciele rolników rozmawiali z radą 
nadzorczą. Jak relacjonuje nam 
Waldemar Wojciechowski – były 
to przepychanki słowne, z któ-
rych niewiele wynikało. Jedy-
ne co uważa za sukces tych roz-
mów, to jasne zakomunikowanie 
radzie, że polityka informacyjna  
w spółdzielni nie działa tak jak 
należy i że właściciele nie zga-
dzają się ma ukrywanie przed 
nimi niewygodnych faktów. 

Atmosfera musiała być ner-
wowa, bo niektóre krzyki było 
słychać nawet zza zamkniętych 
drzwi. Jeden z rolników na przy-
kład wyszedł w trakcie, mówiąc 
do zgromadzonych na placu, że 
musiał wyjść, bo inaczej mógł-
by kogoś uderzyć. Z kolei póź-

niej, gdy w przerwie w obradach 
wyszli pojedynczy członkowie 
rady nadzorczej, również dało się 
słyszeć pod ich adresem bardzo 
ostre słowa, momentami niebez-
piecznie balansujące na granicy 

groźby (na przykład: „Jak pod-
niesiesz rękę za oddaniem mle-
czarni, to już się u nas nie poka-
zuj!”). 

Kolejny moment bardzo napię-
ty miał miejsce, gdy w przerwie 
obrad wyszli rozmawiać z me-
diami przewodniczący rady Do-
minik Uczciwek i wiceprzewod-
niczący Krzysztof Kucharczyk. 
Zaraz podeszli do nich także pro-
testujący, wychodzili też kolejni  
z uczestników rozmów. Wtedy 
dopiero potwierdzili oficjalnie, że 
dotychczasowy zarząd podał się 
do dymisji, która została przyję-
ta i prawdopodobnie jeszcze tego 
samego dnia rada nadzorcza ma 
wybrać nowy zarząd, by zacho-
wać płynność działań.

Dalsze obrady rady nadzor-
czej, już wyłącznie w gronie jej 
członków, kontynuowane były po 
11.30.  str. 16
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Punkt zapalny
Jak Rada Miejska w Strykowie
chce wydać ponad 2,6 mln zł
z podatków. str. 13

REKlAmA

Głowno | Pytania o rekreację 

Park linowy – czy na pewno 
jest bezpieczny?

dokończenie ze str. 1
Opowiada, że był zdumiony, 

odebrawszy – jako nadawca pisma 
do urzędu – nieprzyjemny telefon 
od pracownika MZK, który – kon-
centrując się na stanie lin i sprzę-
tu, pozostawał obojętny na argu-
menty dotyczące drzewostanu  
i wynikających stąd zagrożeń. Ka-
zimierz Piotrowski uważa, że jego 
obywatelskiego zgłoszenia nie po-
traktowano z należytą powagą, 
dlatego o zauważonych przez sie-
bie zagrożeniach powiadomił na-
szą redakcję. 

Wskazał nam w terenie, że od-
ciągi ścieżki dla dorosłych (trasa 
trudniejsza) są w jednym miejscu 
zamocowane do wspomnianego 
schorowanego dębu, rosnącego 
poza ogrodzeniem parku, a znaj-
dującego się w ostatnim stadium 
żywotności, pokrytego hubami 
oraz z suchymi konarami wiszą-
cymi bezpośrednio nad linami. 
Ponadto pokazał nam inne znaj-
dujące się nad ścieżkami i w są-
siedztwie parku sosny, stanowiące 
potencjalne ryzyko dla spacero-
wiczów ze względu na zwisają-
ce suche konary. Z kolei dla użyt-
kowników parku linowego groźna 
wydaje się pochylona sosna, któ-
ra potencjalnie mogłaby runąć 
na ogrodzenie niedaleko wejścia 
(patrząc od zewnątrz – po jego 
prawej stronie). Kolejne ryzyko  
w opinii Kazimierza Piotrowskie-
go wiąże się z przeprowadzeniem 
fragmentu ścieżki dla dorosłych 
bezpośrednio nad kolczasto za-
kończonym ogrodzeniem oraz 
pozostawienie tego odcinka trasy 
(poza płotem Parku Linowego) na 
pastwę potencjalnych niszczycieli, 

którzy bez konieczności przedo-
stawania się przez ogrodzenie mo-
gliby umyślnie uszkodzić elemen-
ty ścieżki. 

Są to spostrzeżenia, które na-
szym zdaniem wymagają reakcji 
Urzędu Miejskiego w Głownie  
– jako inwestora oraz MZK – jako 
administratora obiektu. Ponieważ 
dyrektor MZK przebywa na zwol-
nieniu, poprosiliśmy urząd o usto-
sunkowanie się do uwag prezesa 
LOP, kierując do referatu informa-
cji szereg pytań, m.in. o ocenę sta-
nu zdrowotnego drzew, na których 
zainstalowano mocowania lin,  
o procedurę odbiorową inwestycji, 
o bieżącą dbałość o bezpieczeń-
stwo tras (gwarancje, atesty, prze-
glądy) oraz o ewentualne kroki  
w kierunku weryfikacji potencjal-
nych zagrożeń i usunięcia ich. 

Urząd odpowiada
W oparciu o informacje przeka-

zane przez Referat Infrastruktury 
Technicznej oraz administratora 
parku, czyli Miejski Zakład Ko-
munalny, Urząd Miejski Głownie 

20 sierpnia odpowiedział, że Park 
Linowy powstał w systemie za-
projektuj – wybuduj, co oznacza, 
że wykonawca opracował projekt 
parku, wykonał opinię dendro-
logiczną drzew, na których mia-
ły zostać umieszczone przeszko-
dy, wykonał zalecenia z tej opinii, 
zamontował przeszkody i uzyskał 
orzeczenie techniczne Stowarzy-
szenia Rzeczoznawców Technicz-
nych Urządzeń Rozrywkowych 
(dalej SRTUR), potwierdzające 
wykonanie parku zgodnie z do-
kumentacją projektową oraz nor-
mami europejskimi. Park posiada 
aktualne orzeczenie techniczne, 
wydane przez rzeczoznawcę 
SRTUR wydane 20 październi-
ka 2017 r. Zgodnie z normą euro-
pejską, z którą wykonawca, czyli 
firma Project Outdoor Polska Sp.  
z o.o. Sp. k. wykonuje parki lino-
we, musza być one poddawane 
dwóm rodzajom kontroli: pod-
stawowym i regularnym. Kontro-
la regularna jest przeprowadza-
na każdego dnia przed otwarciem 
trasy, a kontrolę podstawową, 
czyli całościową parku, nale-
ży przeprowadzać raz na 12-15 
miesięcy. Kontrola podstawowa  
w Parku Linowym w Głownie zo-
stała przeprowadzona 15 maja br. 
i objęła: ocenę ogólnego pozio-
mu bezpieczeństwa wyposaże-
nia, kondycję drzew, stan funda-
mentów, pali, nawierzchni, ocenę 
wpływu warunków atmosferycz-
nych, kontrolę poziomu zużycia 
sprzętu i urządzeń, kompletności 
i stanu połączeń linowych, siatek, 
nawierzchni, przestrzeni minimal-
nych urządzeń, lokalizacji wypo-
sażenia dodatkowego, stabilności 
systemu pali i platform. 

Regularna kontrola przez oglę-
dziny umożliwia ujawnienie oczy-
wistych zagrożeń, mogących być 
wynikiem wandalizmu, zuży-
cia lub warunków pogodowych. 
Czynnościom kontrolnym w tym 
przypadku podlegają: stan tech-
niczny instalacji parku linowego, 
sprzęt asekuracyjny, kompletność 
systemu informacyjnego oraz 
ogólny stan bezpieczeństwa par-
ku.

Zarządzeniem Burmistrza 
Głowna z 10 maja br. park li-
nowy został oddany w użycze-
nie na rzecz Miejskiego Zakła-
du Komunalnego i od tej daty to 
MZK odpowiada za prawidło-
we funkcjonowanie obiektu. Jak 
podkreśla administrator, tj. MZK 

w Głownie, trasy każdego dnia 
przed otwarciem są przegląda-
ne przez przeszkolonych w tym 
kierunku instruktorów, którzy 
stwierdzają czy tory są bezpiecz-
ne i czy można z nich korzystać. 
To właśnie instruktorzy pono-
szą odpowiedzialność za stan tras  
i w przypadku wystąpienia uchy-
bień zobowiązani są poinformo-
wać administratora o usterkach,  
w przypadku stwierdzenia których 
mają prawo nie dopuścić toru do 
użytku. Dodatkowo instruktorzy 
każdego dnia sprawdzają elemen-
ty konstrukcyjne parku linowego, 
w tym mocowania lin i odciągów. 
Kontrole te są ewidencjonowane  
w dzienniku pracy parku linowego.

Park został wybudowany je-
sienią 2017 roku i – jak wyjaśnia 
Urząd Miejski – nie powstałby bez 
przeprowadzenia ekspertyzy doty-
czącej stanu drzew, które wykorzy-
stano do jego budowy. Wykonaw-
ca inwestycji przed przystąpieniem 
do prac montażowych uzyskał opi-
nię dendrologiczną – ocenę funk-
cji statyczno-mechanicznych pni 
drzew wytypowanych do pełnie-
nia funkcji elementów konstruk-
cyjnych w parku linowym. Firma 
wykonująca opracowanie posiada 
najwyższy krajowy III stopień dla 
Inspektorów Nadzoru przy pielę-
gnacji drzew. 

A gwarancja, a atesty? – pyta-
my, a urząd odpowiada, że wyko-

nawca udzielił zamawiającemu 
gwarancji na okres 3 lat od dnia 
podpisania protokołu odbioru 
końcowego. W przypadku każ-
dej inwestycji, jednym z warun-
ków odbioru przedmiotu zamó-
wienia jest przedstawienie przez 
wykonawcę dokumentów (ate-
stów, certyfikatów jakości, dekla-
racji) dla wbudowanych elemen-
tów. Każdy wbudowany element 
musi zostać opatrzony dokumen-
tem potwierdzającym jego jakość 
i specjalistyczny sprzęt użytkow-
ników parku również posiada do-
kumenty potwierdzające jego ja-
kość.

„Bardzo ważne jest to, iż po-
mimo posiadania aktualnego 
przeglądu technicznego, chcąc 
uzyskać całkowitą pewność co 
do najwyższego poziomu bez-
pieczeństwa uczestników parku 
burmistrz Głowna podjął decy-
zję o przeprowadzeniu dodatko-
wej kontroli podstawowej przed 
uruchomieniem parku linowego  
w sezonie 2018. W dniu 
15.05.2018 r. przedstawiciel wy-
konawcy dokonał przeglądu pod-
stawowego parku linowego. Zgod-
nie z protokołem dostarczonym do 
Urzędu Miejskiego nie zalecono 
żadnych prac serwisowych, a na-
stępny przegląd podstawowy wy-
znaczono na dzień 15.08.2019 r.” 
– czytamy w odpowiedzi na nasze 
pytania. 

będzie dodatkowe 
badanie dendrologiczne
Zapytaliśmy jednak, czy wo-

bec zasygnalizowanych przez 
Kazimierza Piotrowskiego uwag 
Urząd Miejski zamierza podjąć 
jakieś kroki? W odpowiedzi czy-
tamy: „Jeśli zaistnieje podejrzenie 
zagrożenia, administrator obiek-
tu zatrudni niezależnego rzeczo-
znawcę (dendrologa), który do-
kona oceny stanu faktycznego. 
Wykonawca parku linowego poin-
formował nas, że często stosuje się 
procedurę całkowitego obcięcia 
korony martwego drzewa, zabez-
pieczenie drzewa i w ten sposób 
może ono nadal funkcjonować na 
parku linowym przez kolejne dwa 
lub trzy lata. Ale do zastosowania 
tej procedury wymagana jest opi-
nia specjalisty. Mimo braku takie-
go obowiązku, z uwagi na zaist-
niałą sytuację i w celu rozwiania 
wszelkich spekulacji wokół bez-
pieczeństwa w parku linowym  
w Głownie, jego administrator, tj. 
MZK w Głownie, zleci dodatko-
we badania dendrologiczne drzew 
uprawnionemu podmiotowi, co 
więcej – będzie takie badania zle-
cał co roku”. 

Co do pozostałych uwag pre-
zesa LOP w Głownie, urząd od-
powiada, że przeszkody zamon-
towanie poza ogrodzeniem parku 
linowego znajdują się wysokości 
ok. 5 m, a więc istnieje małe ry-
zyko, że ktoś może wspiąć się na 
drzewo w celu zniszczenia ele-
mentów parku (Kazimierz Pio-
trowski utrzymuje, że można to 
zrobić bez wspinaczki – np. dłu-
gim, ostro zakończonym narzę-
dziem). 

Ogrodzenie panelowe pod frag-
mentem trasy czerwonej (trud-
niejszej) w opinii administratora 
obiektu nie stwarza zagrożenia, 
albowiem uczestnik parku zosta-
je wpięty do liny asekuracyjnej 
na początku trasy, a wypięty jest 
dopiero na końcu trasy przez in-
struktora. Każdy uczestnik jest 
zabezpieczony systemem ciągłej 
asekuracji, która uniemożliwia 
upadek na ogrodzenie panelowe 
czy bezpośrednio na podłoże.  ewr

Przejście nad płotem. część trasy trudniejszej wychodzi poza 
ogrodzenie Parku linowego w Głownie – Kazimierz Piotrowski uważa,  
że to ryzykowne rozwiązanie, które może prowokować akty wandalizmu. 

Pień pokrytego hubami dębu, do którego zamocowane są liny parku. 
Gdy w niego mocno zastukać – słychać „pusty” pogłos.
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z uwagi na zaistniałą 
sytuację i w celu 
rozwiania wszelkich 
spekulacji wokół 
bezpieczeństwa 
w parku linowym 
w Głownie, jego 
administrator, tj. mzK 
w Głownie, zleci 
dodatkowe badania 
dendrologiczne drzew.

Każdy uczestnik 
jest zabezpieczony 
systemem ciągłej 
asekuracji, która 
uniemożliwia upadek na 
ogrodzenie panelowe 
czy bezpośrednio  
na podłoże.
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REKlAmA

Gmina Stryków | Inwestycje 

300 tysięcy złotych kary dla wykonawcy
drogi powiatowej Osse – Tymianka
Karami za nieterminowe wykonanie umowy  
oraz wprowadzenie na teren budowy podwykonawcy 
bez poinformowania o tym inwestora zakończyła 
się budowa drogi powiatowej Tymianka – Osse. 
Z informacji, jaką uzyskaliśmy ze Starostwa 
Powiatowego w Zgierzu, wynika, że łączna suma 
kar nałożonych na wykonawcę wynosi 302,2 tys. zł.

Sposób realizacji inwesty-
cji wartej ponad 2,7 mln zł był 
– obok pożaru składowiska od-
padów w Borucie – jednym z ar-
gumentów do odwołania staro-
sty Bogdana Jaroty (PSL), czego 
nieudana próba odbyła się na se-
sji Rady Powiatu Zgierskiego 29 
czerwca. Radni domagający się 
odwołania Bogdana Jaroty, czy-
li głównie członkowie klubu PiS 
oraz strykowski radny niezależ-
ny Witold Kosmowski, zasypali 
wówczas starostę pytaniami doty-
czącymi wykonania drogi. Swo-
je w tej kwestii dołożyli również 
mieszkańcy Tymianki ze strykow-
skim radnym gminnym Krzyszto-
fem Bandurowiczem, którzy przy-
jechali na sesję, by mówić o tym, 
co im się nie podoba. 

Ze strony powiatowych rad-
nych padały zarzuty w formie py-
tań m.in. o to, czy starosta, podpi-
sując dokumenty przetargowe, nie 
widział, że wynik postępowania 
jest niekorzystny finansowo dla 
powiatu. Radny Krzysztof Łebe-
dowski podkreślał, że choć wyko-
nawca wygrał krótszym terminem 
realizacji, a nie ceną, bo ta była  
o 500 tys. zł wyższa niż oferta in-

nej ze startujących w przetargu 
firm, to ostatecznie i tak się z nie-
go nie wywiązał. Radnego Witol-
da Kosmowskiego interesowała 
m.in. obecność podwykonawcy 
na placu robót i to, czy starosta 
miał jej świadomość oraz kwe-
stia przejścia dla pieszych z pulsa-
cyjnym światłem ostrzegawczym, 
które w momencie zakończenia 
inwestycji nie funkcjonowało tak 
jak trzeba. Mieszkańcy mówili  
z kolei o kilkakrotnie frezowanym 
i nakładanym od nowa asfalcie  
i o tym, że po deszczu woda pod-
chodzi do bram posesji, ponieważ 
asfalt jest źle wypoziomowany. 

Listę swoich uwag i zastrze-
żeń co do prawidłowego wykona-
nia zadania sporządziła również 
partycypująca w kosztach gmina 
Stryków. Znalazły się na niej: nie-
prawidłowe wyprofilowanie na-
wierzchni jezdni, powodujące po-
wstawanie zastoin i rozlewisk oraz 
brak komfortu płynnej jazdy, nie-
zagęszczone pobocza, brak od-
tworzenia rowu na wysokości Ty-
mianka – Osse, brak przyczółków 
przy odbudowanych przepustach, 
odwrócone spadki na niektórych 
wjazdach, ogólny bałagan na pla-
cu budowy. 

To wszystko spowodowało, że 
zarówno oczekiwania w kwestii 
odbioru technicznego inwestycji, 
który w szczegółach określi wy-
magające usunięcia usterki, same-

go ich usunięcia, a także nałożenia 
kar na wykonawcę, były ogromne.

Odbiór techniczny 
i podsumowanie 
wykonawcy
Oczekiwanie kompletu odpo-

wiedzi na pytania zadane przez 
nas Starostwu Powiatowemu  
w Zgierzu, a dotyczące wymie-
nionych zagadnień, trwało mie-
siąc. 17 lipca służby informacyjne 
starosty udzieliły nam odpowie-
dzi, że 5 lipca zebrała się komisja 
odbiorowa, która wezwała wyko-
nawcę do usunięcia usterek do 16 

lipca. Wykonawca musiał m.in. 
sfrezować fragment jezdni, wyre-
gulować studzienki odwadniające, 
odtworzyć wjazd w asfalcie. 7 lip-
ca wykonawca poinformował sta-
rostwo, że usterki zostały usunięte, 
a 11 lipca nastąpił odbiór technicz-
ny drogi. 

Odpowiedzi na pytania o na-
łożone kary dotarły do naszej re-
dakcji dopiero w miniony piątek, 
17 sierpnia, a więc w miesiąc po 
odbiorze technicznym drogi. Sta-
rosta Bogdan Jarota tłumaczy 
to tym, że wykonawca składał  
w międzyczasie wyjaśnienia. 

Ostatecznie za 22 dni zwłoki 
firmie naliczono karę w wysoko-
ści 297.209,66 zł, a za wprowa-
dzenie na teren budowy podwy-
konawcy bez informowania o tym 
starostwa – 5.000 zł. Jak powie-
dział nam starosta Bogdan Jarota, 
kwoty te pomniejszyły ostatecz-
ną wypłatę na rzecz wykonawcy. 
Pierwotna umowa z firmą opiewa-
ła na ponad 2,7 mln zł. Ze względu 
na to, że inwestycja była finanso-
wana z trzech źródeł: rządowego 
Programu Rozwoju Gminnej i Po-
wiatowej Infrastruktury Drogowej 
2016-2019, budżetu powiatu oraz 

budżetu gminy Stryków, pierw-
sze dwa z nich poniosą jej propor-
cjonalnie niższe koszty, natomiast 
w przypadku rozliczenia z gminą 
Stryków – starosta zapowiada wy-
konanie jeszcze w tym roku do-
datkowego odwodnienia na odcin-
ku od drogi na Lipę w kierunku 
torów kolejowych. Z niecierpli-
wością czekają na to mieszkańcy, 
którym po deszczach woda wcho-
dzi na posesje. 

zabrakło słońca  
dla solarów
Z wyjaśnień udzielonych nam 

przez starostwo w kwestii działa-
nia światła pulsacyjnego zainsta-
lowanego nad przejściem dla pie-
szych wynika, że 11 lipca światło 
pulsacyjne zostało w celu zade-
monstrowania komisji odbiorczej 
podłączone pod agregat prądo-
twórczy, co pozwoliło zweryfiko-
wać poprawne działanie urządze-
nia. W toku realizacji inwestycji 
zmieniono jego źródło zasilania 
z prądu stałego pochodzącego  
z solarnych ogniw na prąd zmien-
ny, czyli wykonano podłącze-
nie pod oświetlenie uliczne. Ta-
kie rozwiązanie, jak tłumaczy 
starostwo, wymusiła sytuacja 
związana z brakiem możliwości 
zapewnienia 100% pokrycia za-
potrzebowania na prąd z solarów. 
Uściślając, należy jednak wyja-
śnić, że odcinek drogi, na którym 
wyznaczono przejście, jest z jed-
nej strony gęsto zazieleniony, co 
jednak nie przeszkodziło w pier-
wotnym zaprojektowaniu tu sola-
rów. Ostatecznie pomysł okazał 
się nietrafiony. W dniu 13 lipca 
znak został zasilony z sieci oświe-
tlenia ulicznego, z tym, że – jak 
podkreśla starostwo – oprócz mi-
gającego światła ostrzegawcze-
go zostało również zamontowane 
ledowe oświetlenie przejścia uru-
chamiane przez czujki ruchu. Za 
zużytą energię będzie płacić gmi-
na Stryków. 

Gmina Dmosin | urząd podsumował

241 wniosków suszowych
Wójt Danuta Supera 
podsumowała szacowanie 
szkód suszowych  
na terenie gminy Dmosin, 
a wyniki przedstawiła 
na ostatniej sesji Rady 
Gminy, 14 sierpnia.

Łącznie sporządzono 241 
wniosków, z których 43 w formie 
uproszczonej zostały przekazane 
do innych urzędów gmin. Były 
one złożone przez mieszkańców 
terenów ościennych, którzy po-
siadają grunty właśnie w gminie 
Dmosin. Wnioski sukcesywnie, 
czyli według terminu powsta-
nia szkody, były przekazywane  
do Urzędu Wojewódzkiego w Ło-
dzi. Ostatnie z nich trafiły tam 14 
sierpnia. 

Jak zaznaczyła wójt Danuta Su-
pera, protokoły szacowania szkód 
były wcześniej weryfikowane pod 
kątem zgodności z mapą kategorii 
glebowych. Zdarzało się, że nie-
które uprawy podane przez rol-
ników nie podlegały szacowaniu, 
stąd też byli oni proszeni do po-
nownego podpisywania sporzą-
dzonych dokumentów po weryfi-
kacji. 

– Teraz czekamy wszyscy  
na konkretną pomoc, która  
– mamy nadzieję – do mieszkań-
ców niebawem dotrze. Na razie 
jeszcze nie wiemy, w jakiej to bę-
dzie wysokości i formie. Na chwi-
lę obecną informacje są ogólne, 
ale wszystkie konkrety będzie-
my przekazywać mieszkańcom  
na bieżąco – powiedziała wójt. 

W chwili obecnej do dyspozycji 
poszkodowanych suszą są kredy-
ty klęskowe na wznowienie pro-
dukcji rolnej. Natomiast ARiMR 
czeka na rozporządzenie wyko-
nawcze w kwestii uruchomienia 
rządowego wsparcia finansowe-
go, które miałoby być wypłacane  
(po spełnieniu przez rolnika kon-
kretnych warunków) do hektara 
zniszczonych upraw. Niezależnie 
jednak od tego, z jakiej pomo-
cy rolnik będzie mógł skorzystać, 
podstawowym warunkiem będzie 
szacowanie strat potwierdzone 
przez gminną komisję. 

W naszym rejonie łącznie 
złożonych zostało ponad 600 
wniosków. Jak już pisaliśmy, na 
terenie gminy Stryków, do urzę-
du wpłynęły 244 zgłoszenia,  
a w gminie Głowno przyjęto  
w naborze 139 wniosków o osza-
cowanie szkód.  ljs

LiLianna Jóźwiak
-StaSzewSka

lila.staszewska@lowiczanin.info

Odcinek przebudowanej drogi w Tymiance oraz przejście dla pieszych, nad którym światło ostrzegawcze 
miały zasilać solary. 
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Bolimów | dla całego powiatu

Dożynki zaczną się na rynku  
i przeniosą się na boisko
W najbliższą niedzielę, 26 sierpnia, w Bolimowie 
odbędą się Dożynki Powiatu Skierniewickiego.  
O godz. 11.45 rozpocznie je korowód,  
który przejdzie z rynku w Bolimowie  
ul. Sokołowską i dalej Szkolną na znajdujący się 
przy niej kompleks sportowy. 

Starościną dożynek będzie Gra-
żyna Mońka z Bolimowa, a staro-
stą Marek Sobieraj z Jasionnej. 

W południe na miejscu roz-
pocznie się msza święta dożyn-
kowa w intencji rolników i zbio-
rów. W czasie korowodu, jak i 
mszy, zagra Bolimowska Orkie-
stra Dęta. O godz. 13.15 nastą-
pi oficjalne otwarcie dożynek, po 
którym nastąpi obrzęd dzielenia 
się chlebem i miodem. O godz. 
13.40 nastąpi prezentacja gminy 
Bolimów – na scenie wystąpi ze-

spół Bolimowskie Kwiaty, czyli 
połączenie trzech różnych forma-
cji: rockowo-bluesowego zespołu 
Dafter z Bolimowa, chóru Pasjo-
nata działającego przy parafii św. 
Trójcy i Scholi. W sumie na sce-
nie pojawi się około 25 osób, ra-
zem ze spinającym zespoły orga-
nistą Pawłem Godlewskim. 

Po prezentacji gminy w 10-mi-
nutowych programach zaprezen-
tują się pozostałe gminy powiatu 
skierniewickiego, po czym około 
godz. 15.30 wręczone zostaną ty-

tuły Boryny Roku i Ambasadora 
Kultury, po czym rozpocznie się 
prezentacja orkiestr dętych z Ma-
kowa i Godzianowa. Następnie zo-
staną wręczone nagrody, m.in. za 
najpiękniejsze wieńce dożynko-
we i najlepszą potrawę, które ma 
zaprezentować na miejscu każda  
z gmin. Imprezę zakończą kon-
certy, o 17.30 wystąpi zespół Fo-
kus Band ze Skierniewic, o godz. 
19.15 gwiazda zespół disco polo 
Clasic, a po nim o godz. 20.30 do 
tańca zagra DJ Groovbastii.

W czasie dożynek na boisku 
sportowym będą działać stoiska 
wszystkich skierniewickich gmin, 
na których będzie można lepiej je 
poznać dzięki materiałom promo-
cyjnym. Będą też stoiska handlo-
we z jadłem i napitkiem, czynne 
będzie również wesołe miastecz-
ko z dmuchańcami.  tb

Łowicz | Jubileusz Solidarności

Refleksyjnie i na sportowo
NSZZ Solidarność Ziemi Łowickiej w najbliższy 
weekend obchodzić będzie 38-lecie. W sobotę,  
25 sierpnia, zaplanowano Turniej Zakładów Pracy,  
w niedzielę, 26 sierpnia – mszę św. oraz odwiedzenie 
pomników, które są dla członków związku ważne.

Turniej Zakładów Pracy roz-
pocznie się o godz. 9.45 na sta-
dionie OSiR przy ul. Jana Pawła 
II. Trwać będzie do godz. 17.00. 

Reprezentacje nie tylko łowic-
kich firm rywalizować będą mię-
dzy sobą w turniejach piłki nożnej  

i siatkowej. Zaplanowano też 
konkurencje indywidualne: strzał 
piłką do bramki, rzut lotką, rzut 
piłką tenisową, skok w dal z miej-
sca, rzut do kosza. Jeden konkurs 
ma być niespodzianką i jego na-
zwa oraz zasady zostaną podane 

w dniu imprezy. Przez godzinę 
rywalizować mają ze sobą szefo-
wie firm. 

W niedzielę członkowie związ-
ku odwiedzą pomniki: o godz. 
17.00 – pomnik NSZZ Solidar-
ność na Skwerze Solidarności 
przy szpitalu, o 17.30 – pomnik 
bł. ks. Jerzego Popiełuszki przed 
kościołem pijarskim – oba po-
mniki powstały z inicjatywy So-
lidarności Ziemi Łowickiej. Spo-
tkanie przy pomniku Jana Pawła 
II na Starym Rynku zaplanowano 
o godz. 19.00. 

Wcześniej, bo o 18.00, związ-
kowcy będą się modlić na mszy 
św. w łowickiej katedrze.  mwk

Człowiek – Orkiestra
Bez pasjonatów świat byłby  

o wiele uboższy. Niezwykła pasja 
i charyzma jednostek pchała za-
wsze ludzkość do przodu. Skutko-
wała wynalazkami, odkryciami, 
postępem technicznym. Bez lu-
dzi pełnych niezwykłego, można 
rzec ponadnormatywnego, zaan-
gażowania, o ileż uboższa byłaby 
kultura, a nawet sport. Pasjona-
tów rozmaitego kalibru i w roz-
maitych dziedzinach mamy także 
wokół siebie. Tyle tylko, że nie za-
wsze ich dostrzegamy. I często nie 
doceniamy. 

Takim niezwykłym pasjona-
tem, któremu chcę poświęcić ten 
felieton jest Mieczysław Szymaj-
da. Człowiek – Orkiestra. Nie tyl-
ko nauczyciel, trener, organizator 
życia sportowego, ale też działacz 
społeczny. Pochodzący z Reczyc, 
niedaleko Domaniewic, od dzie-
ciństwa pokochał sport, więc nic 
dziwnego, że po maturze wybrał 
się na warszawską AWF. I po stu-
diach wrócił w rodzinne strony, by 
zająć się kulturą fizyczną swych 
młodych ziomków w domaniewic-
kiej szkole. Ukochał lekką atletykę, 
w szczególności biegi, w których 
sam miał pewne osiągnięcia. Za-
czynał od sprintu, by konsekwent-
nie wydłużać dystans aż do ma-
ratonu. Więc rozpoczynając pracę  
w Domaniewicach starał się za-
szczepić w młodzieży bakcyla lek-
koatletycznego, a zimą postawił 
na łyżwiarstwo. Gdy tylko w pro-
gnozie pogody zapowiadali mroź-
ne noce, pan Mietek nie szedł spać, 
tylko chwytał za węża z wodą i za-
mieniał boisko na lodowisko. 

Były w tamtych czasach zimo-
we akcje dla dzieciaków z podsta-

wówek: „Złoty Krążek” i „Błękitna 
Sztafeta”. Więc Mieczysław Szy-
majda korzystał z tych propozycji 
stając z podopiecznymi do ogól-
nopolskiej rywalizacji. I tak oto 
ujawnił się w Domaniewicach nie-
zwykły talent do sukcesów na lo-
dowiskach.

O panu Mieczysławie zrobiło 
się więc głośno podczas zimowych 
igrzysk olimpijskich w Soczi, gdzie 
jego wychowanek, Zbigniew Bród-
ka zdobył złoty medal w łyżwiar-
skim wyścigu na 1.500 metrów. 
Pierwszy w historii złoty olimpij-
ski medal dla polskich panczenów. 
Powitanie mistrza Zbyszka po po-
wrocie z igrzysk było niezwykłe już 
na lotnisku Okęcie, a potem w sa-
mych Domaniewicach. 

Iluż to polityków chciało się wte-
dy wygrzać w blasku olimpijskiego 
złota Zbigniewa Bródki. Poseł Ma-
rek Matuszewski w towarzystwie 
senatora Przemysława Błaszczyka 
(obaj PiS) ze sceny szkoły w Do-
maniewicach obiecywał gruszki 
na wierzbie. W Domaniewicach 
miało dzięki ich zabiegom powstać 
sztuczne lodowisko. Oczywiście 
kryte. Teraz poseł Matuszewski 
jest szefem sejmowej komisji spor-
tu, a w kwestii lodowiska pełna ci-
sza. Miłością do sportu zapałał też 
wójt Domaniewic, choć wcześniej 
z tą miłością bywało różnie. Tyl-
ko Mietek Szymajda stał skromnie  
z boku nie rzucając się w oczy. Oj-
ców sukcesu zawsze jest wielu, po-
rażki bywają sierotami. 

Niedawno o Mieczysławie Szy-
majdzie znów nieśmiało wspo-
minano, gdy na mistrzostwach 
Europy inny z jego wychowan-
ków, zaledwie 20-letni Cyprian 

Mrzygłód ze świetnym wynikiem 
wszedł do finału rzutu oszczepem. 
Po pochodzącej z Wyborowa Da-
nieli Jaworskiej z d. Tarkowskiej, 
mistrzyni Europy z 1971 r., dwu-
krotnej olimpijce, to druga postać 
w tej konkurencji z Ziemi Łowic-
kiej. Do sukcesów na szerszej are-
nie przygotowują się panczeniści, 
bracia Artur i Sebastian Janiccy 
oraz lekkoatleci z wicemistrzem 
Polski juniorów w skoku wzwyż, 
Jakubem Pająkiem, Małgosią Ja-
kubiec i miotaczką Olą Goszczyń-
ską. Sportowych talentów jest wię-
cej, a obie grupy: lekkoatletyczna 
i łyżwiarska liczą po ok. 40 osób. 
Często goszczą na sportowych 
stronach „Nowego Łowiczani-
na”, także w „Wieściach z Głowna  
i Strykowa”, bo z Głowna po-
chodzi wielu podopiecznych tre-
nera Szymajdy. W krajowych 
rankingach UKS Błyskawica Do-
maniewice rokrocznie plasuje się 
w krajowej czołówce uczniowskich 
klubów.

Zdarzają się jednak i niezawi-
nione porażki, bo takie bywa ży-
cie. Utalentowana miotaczka An-
gelika Woźniak koniecznie chciała 
wyrwać się do Warszawy, gdzie 
rozmaitych pokus jest wiele i dla 
sportu jest już raczej stracona. 
Dla niezwykle obiecującej skocz-
kini Weroniki Kaźmierczak rodzi-
ce przyszłość dostrzegli w łódzkim 
klubie. Czasem rodzicom, a i mło-
dym sportowcom, wydaje się, że 
wiedzą lepiej. Życie często to we-
ryfikuje. Pannie Weronice życzę 
oczywiście jak najlepiej. A kiedyś 
może sobie przypomni, że jej ta-
lent odkrył i szlifował Mieczysław 
Szymajda. 
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Stryków | zmiany w budżecie na ponad 2,6 mln zł

Które rejony gminy skorzystają 
na kolejnym podziale pieniędzy?
Komisja budżetu Rady Miejskiej Strykowa  
w poniedziałek, 20 sierpnia, zaaprobowała propozycje 
burmistrza Andrzeja Jankowskiego w kwestii kolejnych 
zmian tegorocznego budżetu gminy. Dodatkowy 
dochód w kwocie ponad 2,6 mln zł został rozdzielony 
na zupełnie nowe wydatki inwestycyjne oraz pokrycie 
zwiększonych kosztów już realizowanych zadań. 
Niektóre propozycje wzbudziły wątpliwości.

Głównym źródłem dodat-
kowych dochodów są wpływy  
z podatków. Udział w podatku 
od osób prawnych dał gminie 1,5 
mln zł, podatek od nieruchomości  
– 1 mln zł, zaś podatek od środ-
ków transportowych – 50 tys. zł. 

Na liście wydatków znalazło 
się łącznie 370 tys. zł na kontynu-
ację termomodernizacji obiektów 
użyteczności publicznej na terenie 
gminy, czyli inwestycji realizowa-
nych z udziałem unijnych dotacji. 
Kolejne obiekty to: świetlica wiej-
ska we Wrzasku, OSP Koźle oraz 
świetlica w Woli Błędowej, przy 
czym w tym roku miałyby się roz-
począć prace we Wrzasku.

Kwotę 120 tys. zł przeznaczo-
no na budowę ulic Słonecznej  
i Akacjowej w Strykowie, wraz  
z potrzebną infrastrukturą tech-
niczną. W pierwszym etapie mia-
łaby być wykonana sieć wodocią-
gowa w ul. Akacjowej (odcinek 
205 metrów). Na budowę oświe-
tlenia drogi gminnej Dobra – Do-
bieszków od nr 3 do drogi powia-
towej w Cesarce przeznaczono  
z kolei 106 tys. zł.

świetlica, iluminacje, 
autobus i ogrodzenie 
bloku
Na budowę świetlicy wiej-

skiej w Wyskokach zarezerwo-
wano 100 tys. zł. Byłoby to zada-
nie 2-letnie, na które w przyszłym 
roku gmina będzie musiała wydać 
450 tys. zł. Tyle samo, czyli 100 
tys. zł, przeznaczono na zakup  
i montaż iluminacji świątecznych, 
w związku z tym, że – jak wyja-
śniła skarbnik Kinga Miśkiewicz 
– obecne urządzenia po wielu na-

prawach są coraz mniej przydatne 
do użytkowania. 

Na wykonanie sieci wodocią-
gowej w ul. Ozorkowskiej w Stry-
kowie przeznaczono 62,3 tys. zł. 
Na budowę ul. Legionów zwięk-
szono limit o 15 tys. zł, co tłuma-
czone jest potrzebą usunięcia koli-
zji projektowanej drogi ze słupem 
średniego napięcia oraz wyko-
naniem dodatkowych przyłączy.  
Na zakup i montaż ogrodzenia 
wokół nowego bloku komunalne-
go przy ul. Sowińskiego 12 prze-
znaczono 45 tys. zł. Kwota 55 tys. 
zł wykorzystana zostanie na zakup 
i montaż systemu do obsługi gło-
sowania i transmisji z obrad sesji 
Rady Miejskiej, co jest podykto-
wane uregulowaniami ustawowy-
mi, mającymi na celu zwiększenie 
udziału mieszkańców w proce-
sie wybierania, funkcjonowania 
i kontrolowania niektórych orga-
nów publicznych. 

Na zmianach w budżecie sko-
rzystają również szkoły. 57,2 tys. 
zł na zakup wyposażenia nowe-
go oddziału otrzyma Szkoła Pod-
stawowa nr 2 w Strykowie. Dla 
Szkoły Podstawowej w Bratosze-
wicach zarezerwowane zostało 15 
tys. zł na dokończenie remontu ła-
zienki, na który zabrakło środków 
po tym, jak pierwszy z wybra-
nych wykonawców zrezygnował, 
a drugi określił koszty na wyższe 
niż wynikały ze wstępnego sza-
cunku. Przedszkole Samorządo-
we w Strykowie otrzyma 30 tys. 
zł na uzupełnienie bezpiecznej na-
wierzchni wokół urządzeń na pla-
cu zabaw. 

Na zakup używanego autobu-
su do dowożenia dzieci strykow-
ski ZGKiM otrzyma 75,5 tys. zł. 
Dla Domu Kultury w Niesułko-
wie przeznaczono 35 tys. zł, za 
co wykonany ma być na remont 
przeciekającego dachu. 4 tys. zł 
otrzymają Pludwiny na wymia-

nę drzwi wejściowych do świe-
tlicy wiejskiej. Na utwardzenie 
terenu przy świetlicy wiejskiej  
w Zelgoszczy przeznaczone zo-
stało 18,4 tys. zł. Niesułków 
otrzyma 2,9 tys. zł na zakup ła-
wek. OSP Bratoszewice może 
liczyć na 9,6 tys. zł na wykona-
nie ogrodzenia działki przy ul. 
Kolejowej oraz 9,9 tys. zł na jej 
utwardzenie. 10 tys. zł przezna-

czone zostało na doszacowanie 
wykonania oświetlenia boiska 
wiejskiego w Swędowie. Sołec-
two Sierżnia otrzyma 34 tys. zł 
na wykonanie oświetlenia so-
larnego na placu zabaw oraz 55 
tys. zł na wykonanie jego moni-
toringu. 3 tys. zł otrzyma Polskie 
Stowarzyszenie na Rzecz Osób  
z Niepełnosprawnością Intelek-
tualną koło w Zgierzu, w które-

go zajęciach uczestniczą 3 miesz-
kańcy Strykowa. 

radni pytają  
o zasadność
Choć projekt uchwały zo-

stał zaopiniowany pozytywnie, 
to radni mieli kilka pytań zwią-
zanych z zasadnością zapropo-
nowanych wydatków. Andrzej 
Pożarlik pytał m.in. o 55 tys. 

zł na monitoring placu zabaw  
w Sierżni i porównanie tego 
wydatku z faktyczną wartością 
urządzeń znajdujących się na 
placu. Konkretnego zestawie-
nia kosztów radny od ręki nie 
otrzymał, natomiast zarówno 
skarbnik Kinga Miśkiewicz, jak  
i burmistrz Andrzej Jankowski 
wyjaśnili, że mieszkańcy widzą 
taką potrzebę ze względu na kra-
dzieże, jakie już się tam zdarza-
ły. Jednocześnie Sierżnia gotowa 
jest pokryć całość kosztów w ko-
lejnych latach z własnego fundu-
szu sołeckiego. 

Damian Drzewiecki dopyty-
wał m.in. o to, z czego wynika 
konieczność ogrodzenia nowe-
go bloku, a kiedy w odpowiedzi 
usłyszał, że jest to podyktowa-
ne głównie względami bezpie-
czeństwa mieszkających w bloku 
dzieci, zaproponował, by kolejne 
tego typu inwestycje planować 
bardziej kompleksowo, tzn. łącz-
nie z wykonaniem ogrodzenia już 
na etapie budowy. 

Obydwu radnych interesowa-
ła również kwestia dokończenia 
inwestycji w ul. Legionów, czyli 
budowy parkingu i odcinka ulicy 
za cmentarzem. Andrzej Pożarlik 
zasugerował, że być może należa-
łoby poczekać z rozpoczynaniem 
w tym roku budowy świetlicy  
w Wyskokach, a w to miejsce do-
kończyć ul. Legionów. 

Jak wyjaśnił burmistrz An-
drzej Jankowski, projekt świetlicy  
w Wyskokach jest już gotowy, 
jest również pozwolenie na bu-
dowę, co oznacza, że 100 tys. 
zł przeznaczone zostałoby na 
prace przygotowawcze, nato-
miast dokończenie ul. Legio-
nów, zgodnie z planem, na-
stąpi w przyszłym roku. Teraz 
projekt uchwały o zmianach  
w budżecie trafi na sesję Rady 
Miejskiej, która zaplanowana zo-
stała na koniec sierpnia. 

Gmina Dmosin | Inwestycje

Place zabaw do przodu 
Trwają prace przy przebudowie 

placu zabaw przy Szkole Podsta-
wowej w Dmosinie. W ramy in-
westycji mieści się również nowe 
ogrodzenie oraz zagospodarowa-
nie terenu przy wejściu do punktu 
przedszkolnego. Jak na razie pra-
ce przebiegają bez zakłóceń i mają 
zakończyć się jeszcze w wakacje. 

To nie jedyna tegoroczna inwe-
stycja gminy Dmosin w tej sferze. 
W trzech miejscowościach: No-
wostawy Dolne, Nagawki i Lu-
bowidza, nowe place zabaw po-

jawiły się już w połowie wakacji. 
Natomiast w kolejnych miejsco-
wościach: Osiny, Kuźmy i Ząbki 
oraz w Kraszewie zostaną sfina-
lizowane we wrześniu. W Krasze-
wie będzie to rozbudowa istnieją-
cego placu zabaw. 

Na sesji Rady Gminy Dmosin 
14 sierpnia wójt Danuta Supera 
dziękowała sołtys Karolinie Mal-
ce oraz mieszkańcom wsi Kuźmy 
za przygotowanie gruntu pod usta-
wienie urządzeń do zabawy i za-
sianie w tym miejscu trawy.  ljs

Najbardziej okazały plac zabaw powstaje aktualnie przy Szkole 
Podstawowej w dmosinie. 
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Na budowę ulic Słonecznej i Akacjowej w Strykowie wraz z potrzebną infrastrukturą techniczną w projekcie 
uchwały przeznaczono 120 tys. zł. W pierwszym etapie byłaby to sieć wodociągowa w ul. Akacjowej.

LiLianna Jóźwiak
-StaSzewSka

lila.staszewska@lowiczanin.info
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Gmina Sanniki | Oświadczenia majątkowe za rok 2017. co mają samorządowcy i ile zarobili – część VIII

W kieszeniach urzędników i radnych
Publikujemy kolejną część oświadczeń majątkowych naszych 
samorządowców. Tym razem z gminy Sanniki. Przypominamy,  
że poniższe informacje dotyczą stanu na 31 grudnia 2017 roku.

 Wójt gminy Sanniki Ga-
briel Wieczorek wykazał zgro-
madzone oszczędności w wyso-
kości 2 tys. zł, w tym saldo konta 
Inteligo 1.520.45 zł (poprzednio: 
4.657,10 zł). Wykazał też współ-
własność mieszkania o po-
wierzchni 26,7 m², o wartości 200 
tys. zł (zakupione w 100% za kre-
dyt), własność mieszkania o pow. 
38 mkw. o wartości 340 tys. zł (za-
kupione w 100% za kredyt) oraz 
działkę o powierzchni 1 ha i war-
tości 19 tys. zł. 

Z tytułu zatrudnienia w Urzę-
dzie Gminy na stanowisku wój-
ta osiągnął dochód w wysokości 
169.917,92 zł – w tym dodatkowe 
wynagrodzenie roczne (poprzed-
nio zarobił 159.108,64 zł brutto). 

Wśród zobowiązań kredyto-
wych – 44.952 CHF (franków 
szwajcarskich) kredytu zacią-
gniętego w BPH PBK na zakup 
mieszkania – kredyt zaciągnięty 
w 2004 roku na 30 lat. Na dzień 
31 grudnia 2017 roku pozostało 
do spłaty 29.953 CHF (rok wcze-
śniej: 31.571 CHF). Kolejny kredyt 
w wysokości 324.744,06 zł ma za-
ciągnięty na 30 lat w BRE Bank 
S.A. w 2013 roku na zakup miesz-
kania. Na dzień 31 grudnia 2017 
do spłaty zostało 299.154,28 zł 
(poprzednio: 305.142,38 zł). 

 Piotr Skonieczny – sekre-
tarz gminy – miał zgromadzo-
ne 24,5 tys. zł (rok wcześniej 16,5 
tys. zł). Posiadał na własność dom  
o pow. 130 mkw. i wartości 175 
tys. zł. Ponadto niezabudowaną 
nieruchomość rolną o pow. 0,09 
ha o wartości 35 tys. zł. Posiadał 
również specjalizujące się w pro-
dukcji roślinnej gospodarstwo rol-
ne o pow. ok. 4,7 ha o wartości 
210 tys. zł wraz z murowanym bu-
dynkiem gospodarczym o pow. 
240 mkw. Z tego tytułu osiągnął  
w ubiegłym roku przychód w wy-
sokości 12.951,28 zł (poprzednio 
11.515,62 zł), dochód wraz z do-
płatą z ARiMR wyniósł 8.150,50 
zł (poprzednio). 

Z tytułu pracy uzyskał wyna-
grodzenie w wysokości 82.046 zł 
(rok wcześniej 82.896 zł, dochód 
z gospodarstwa rolnego – 4.800, 
płatność bezpośrednia do gosp. 
rolnego: 3.350,50 zł (poprzednio 

3.142,50 zł). Posiadał Opla Astra 
III o poj. 1.248 cm3, rok prod. 
2007 o wartości 12,5 tys. zł. 

 Marlena Kunikowska, 
skarbnik gminy – miała zgro-
madzone 15 tys. zł (poprzednio: 
5,4 tys. zł). Posiadała na własność 
dom o pow. 147 mkw. o warto-
ści 320 tys. zł oraz działkę rolną o 
pow. 0,3033 ha o wartości 5 tys. zł. 
Z tytułu wynagrodzenia uzyskała 
dochód w wysokości 90.152,26 zł 
brutto (rok wcześniej 90.377,30 zł). 
Posiadała Peugeota 307 z 2006 r. 

Wśród zobowiązań wykazała 
kredyt hipoteczny na dokończe-
nie budowy domu oraz na spłatę 
zobowiązań, zaciągnięty w 2011 
roku na 20 lat w banku PKO BP 
S.A. w wysokości 151.686,64 zł 
(zadłużenie na dzień 31 grudnia 
2017: 116.093,32 zł – poprzednio: 
123.023,41 zł). 

 Przewodnicząca Rady 
Gminy Wanda Milczarek wy-
kazała posiadanie 4.840,26 zł  
i 22.300 zł (poprzednio 9.258,42 
zł) w małżeńskiej wspólności 
majątkowej. Wykazała dożywot-
nią służebność polegającą na nie-
odpłatnym korzystaniu z parteru 
budynku mieszkalnego oraz do-
żywotnią służebność polegającą  
na nieodpłatnym współkorzysta-
niu z budynku gospodarczego, 
stodoły i garażu. Przychód brutto 
z tytułu emerytury – 18.146,06 zł 
(poprzednio 17.179,54 zł), ryczałt 
przewodniczącej i sołtysa 18.600 
zł (poprzednio: 18.600 zł), umowy 
o dzieło i zlecenia 4.419,80 zł. Po-
siadała samochód osobowy Suzu-
ki SX4 z 2010 roku w małżeńskiej 
wspólności majątkowej. 

co wykazali radni?
 Wiesław Nowicki wykazał 

posiadanie na zasadach współwła-
sności małżeńskiej oszczędności 
w wysokości 62 tys. zł (poprzed-
nio 38 tys. zł), domu o pow. 170 
m² i wartości 170 tys. zł, gospodar-
stwa rolnego o pow. 3,66 ha o war-
tości 160 tys. zł, z którego osiągnął 
dochód w wysokości 16 tys. zł 
(poprzednio 14 tys. zł) oraz nieru-
chomości o pow. 46 m² i wartości 
50 tys. zł. W oświadczeniu znalazł 
się zapis o nabyciu w 2010 r. skle-

pu w Czyżewie, poinformował też 
o prowadzonej działalności han-
dlowo-usługowej – PPHU Balken 
s.c., z której osiągnął przychód 
9.931,88 zł (w ubiegłym roku stra-
tę 4.497,33 zł). Dieta radnego: 
9.600 zł (poprzednio 9.440 zł). 

Wśród mienia ruchomego wy-
mienił posiadanie ciągnika rolni-
czego Ursus C-355 z 1975 roku, 
samochodu Mercedes 308D  
z 1995 roku, samochodu Citroen 
C5 z 2005 roku. Nie posiadał zo-
bowiązań finansowych o wartości 
powyżej 10 tys. zł. 

 Sławomir Bujakowski – po-
siadał zgromadzone 9.557,23 zł 
(poprzednio: 8.679,98 zł) na kon-
cie bankowym. Z tytułu umowy  
o pracę w firmie Floterm w Gą-
binie osiągnął w 2017 r. dochód  
w wys. 22.331,28 zł (rok wcze-
śniej 20.531,28 zł. Diety radnego: 
5.850 zł (poprzednio 7,5 tys. zł). 

 Stefan Kiełbasa nie wy-
kazał oszczędności (poprzednio 
wykazał 20 tys. zł). Wykazał do-
żywotnią służebność korzystania 
z mieszkania o pow. 100 mkw.  
o wartości 50 tys. zł. Gospodaro-
wał na 49 arach (uprawa warzyw) 
o wartości 20 tys. zł. Posiadał 205 
udziałów w spółce z ograniczoną 
odpowiedzialnością Poland Gar-
den, z tego tytułu nie osiągnął  
w ubiegłym roku dochodu. 

Z tytułu diet radnego gminy 
Sanniki uzyskał dochód 9 tys. zł 
(poprzednio tyle samo), z tytu-
łu renty – 13.656,16 zł (poprzed-
nio 11.640 zł), renta małżonki: 
13.126,60 zł. Wśród mienia ru-
chomego wymienił Skodę Octa-
vię z 2012 roku o wartości 30 tys. 
zł oraz ciągnik Massey Ferguson 
z 1990 roku o wartości 30 tys. zł. 

 Augustyn Wróblewski 
miał zgromadzone 10 tys. zł (po-
przednio 6 tys.). Dochody: wyna-
grodzenie radnego 9.440 zł (po-
przednio 9,6 tys. zł), emerytura 
rolnicza: 12.754,88 zł (poprzednio 
9.707,46 zł). Posiadał samochodu 
Kia Sportage z 2007 roku. 

 Andrzej Serwach wykazał 
posiadanie oszczędności w wy-
sokości 2,7 tys. zł (rok wcześniej 

2,3 tys. zł), gospodarstwa rolne-
go o pow. 5,78 ha oraz 5,66 ha  
i wartości odpowiednio 280 tys. zł 
i 210 tys. zł. Obydwa gospodarstwa 
są wydzierżawione. Z tytułu ren-
ty chorobowej uzyskał 11.232,92 
zł (poprzednio 12.899,66 zł), die-
ta radnego – 9 tys. zł (tyle samo, 
co w ubiegłym roku), dieta sołtysa  
– 4.126,24 zł (poprzednio 4.397,92 
zł). Wykazał mienie ruchome  
w postaci ciągnika rolniczego MF 
255 z 1989 roku oraz samocho-
du osobowego Seat Leon z 2002 
roku. Nie wykazał zobowiązań fi-
nansowych powyżej 10 tys. zł. 

 Roman Grochowski wy-
kazał zgromadzone 38.877,66 zł 
(poprzednio 26.007,83 zł). Posia-
dał dom o pow. 110 mkw. i war-
tości 110 tys. zł oraz gospodar-
stwo rolne o pow. 18 ha i 195 arów  
o wartości 454.875 zł. Z tego ty-
tułu osiągnął przychód 111.236,06 
zł (poprzednio 105.168,60 zł), 
dochód: 52.500 zł (poprzednio 
48 tys. zł). Z tytułu dopłat bez-
pośrednich uzyskał 17.291,34 zł 
(poprzednio 23.289,32 zł), zwrot 
podatku akcyzowego – 1.470,69 
zł (poprzednio 1.564,76 zł), die-
ty radnego: 8.850 zł (poprzednio  
9 tys. zł). Mienie ruchome o war-
tości powyżej 10 tys. zł: ciągnik 
rolniczy Same Taurus z 1985 roku 
o wartości 15 tys. zł, ciągnik MF 
3050 z 1990 roku o wartości 35 
tys. zł, kombajn Claas Dominator 
48 o wartości 37 tys. zł. 

 Jan Wrzesiński posiadał 
oszczędności 20 tys. zł (poprzed-
nio tyle samo) w małżeńskiej 
wspólności majątkowej i mieszka-
nie o pow. 50 m², do którego przy-
sługuje mu prawo dożywotniej 
służebności. W 2017 roku osią-
gnął dochody z tytułu emerytu-
ry w wysokości 11.747,86 zł (po-
przednio 11.645,04 zł) oraz diety 
radnego – 9,6 tys. zł (poprzed-
nio tyle samo). Mienie ruchome  
o wartości powyżej 10 tys. zł: sa-
mochód osobowy Hyundai Tuc-
son z 2005 r. o wartości 17 tys. zł. 

 Witold Buła nie posiadał 
zgromadzonych środków pienięż-
nych – tak jak rok wcześniej. Wy-
kazał posiadanie mieszkania wła-
snościowego o powierzchni 65 
mkw. o wartości 120 tys. zł oraz 
gospodarstwa rolnego o pow. 2,95 
ha o wartości 150 tys. zł. Z tego 
tytułu osiągnął dochód w wyso-

kości 500 zł (rok wcześniej 1.500 
zł). Zobowiązania pieniężne: kre-
dyt mieszkaniowy zaciągnięty  
w PKO BP, do spłaty ok. 17 tys. zł. 

 Wiesław Stasiński nie po-
siadał zgromadzonych środków 
pieniężnych – tak jak rok wcze-
śniej. Z tytułu diety radnego uzy-
skał 9 tys. zł (poprzednio 8,7 tys. 
zł), diety sołtysa: 3 tys. zł (po-
przednio tyle samo), prowizji soł-
tysa 950 zł (poprzednio 1.110,40 
zł), spółki wodnej: 58 zł brutto. 
Nie wykazał mienia ruchomego 
ani też zobowiązań pieniężnych  
o wartości powyżej 10 tys. zł. 

 Wioletta Bembenista mia-
ła zgromadzone 22.901,90 zł 
(poprzednio 3.997 zł) – współ-
własność małżeńska. Posiadała 
gospodarstwo rolne o pow. 13,47 
ha o wartości 538 tys. zł. Z tego 
tytułu osiągnęła dochód 27.800 
zł (poprzednio 26.607 zł). Z ty-
tułu diety radnej uzyskała 9 tys. 
zł (poprzednio tyle samo), prowi-
zja sołtysa – 3.864,60 zł (poprzed-
nio 3.891,20 zł, dieta sołtysa: 3 tys. 
zł (poprzednio tyle samo). Skład-
niki mienia ruchomego: Opel Za-
fira z 2007 roku (współwłasność  
z mężem). 

 Marian Dzierbicki wykazał 
23.637 zł (poprzednio 14 tys. zł). 
Posiada dom o pow. 100 mkw.  
i wartości 110 tys. zł i działkę rolną 
o pow. 0,80 ha o wartości 10 tys. 
zł, z której nie osiągnął dochodu. 
Z tytułu pełnienia funkcji sołty-
sa osiągnął dochód w wysokości 
5.357,40 zł (poprzednio 5.401 zł) 
zł i funkcji radnego – 9,6 tys. zł 
(poprzednio tyle samo). Posiadał 
samochód Fiat Panda z 2010 roku. 

 Krzysztof Kłys nie posiadał 
zgromadzonych środków pienięż-
nych. Posiadał na własność dom  
o pow. 72 mkw. o wartości 170 
tys. zł oraz gospodarstwo rolne  
o pow. 2,69 ha, z którego osiągnął 
dochód 3,5 tys. zł (poprzednio 2,5 
tys. zł). Z tytułu pracy uzyskał do-
chód w wys. 36.060 zł (poprzednio 
33.558,76 zł), diety radnego: 9 tys. 
zł (poprzednio tyle samo). Wśród 
zobowiązań pieniężnych wykazał 
23 tys. zł (poprzednio 38 tys. zł) 
kredytu na remont mieszkania. 

 Franciszek Kamiński miał 
zgromadzone 305 tys. zł (po-
przednio 253 tys.) we współwła-
sności małżeńskiej. Posiadał dom 
o pow. 210,5 mkw., wartość 174 
tys. zł (współwłasność małżeń-
ska), działka 0,09 ha (zabudowa-
ną domem) o wartości 12.137 zł. 
Z emerytury uzyskał 30.564,34 
zł brutto (poprzednio 30.440,48), 
diety radnego: 9,6 tys. zł (po-
przednio: 9,6 tys.). Mienie rucho-
me: samochód Nissan Note z 2014 
r. (współwłasność małżeńska).

 Marianna Witkowska  
– miała zgromadzone 85 tys. zł 
środków własnych (tyle samo co 
rok wcześniej), dom o pow. 110 
mkw. o wartości 350 tys. zł – we 
współwłasności z mężem, budy-
nek gospodarczy 36 mkw. (współ-
własność z mężem). Otrzymuje 
emeryturę 3.312 zł (poprzednio 
3,2 tys. zł miesięcznie), dochód za 
ub. rok: 39.116 zł oraz diety rad-
nej 800 zł miesięcznie. Posiadała 
samochód Citroen Xsara Picasso  
z 2006 roku o wartości ok. 11 tys. 
zł. Nie posiadała zobowiązań fi-
nansowych powyżej 10 tys. zł. 

 opr. mak 

Bolimów | 440 m nowych wodociągów

Woda już płynie
Urząd Gminy w Bolimowie 

odebrał od wykonawcy – firmy 
Cewogaz z Łowicza – trzy nowe 
nitki wodociągu. Inwestycja łącz-
nie kosztowała 238 tys. zł. 

143 tys. zł pochłonęła budowa 
230 metrów wodociągu w uli-
cach Zastodolnej i Żabiej. Nowy 
rurociąg z PCV zastąpił stary, 
wykonany z rur azbestocemen-
towych. Stare rury pozostały  
w ziemi – co dopuszcza prawo, 

jeśli nie są one już wykorzysty-
wane. Zgodnie z warunkami 
przetargu, wszyscy użytkownicy 
starego wodociągu zostali przyłą-
czeni już do nowego. 

Kolejne 210 m wodociągu, 
tym razem na ul. Koziej, Cewo-
gaz wykonał za 95 tys. zł. Na uli-
cy tej dotąd nie było sieci. W tym 
przypadku podłączenie się do niej 
kilkunastu posesji pozostaje w ge-
stii właścicieli.  tb
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OSM Łowicz | Protest rolników, zmiana zarządu i rozmowy o przejęciu 

Nowy zarząd spółdzielni, 
ale jaka przyszłość?

dokończenie ze str. 9

Jakie oferty  
od zainteresowanych 
przejęciem 
O godzinie 13.00 przyjechali 

przedstawiciele pierwszej z trzech 
zapowiadanych firm – Mlekpo-
lu. Był w niej m.in. prezes za-
rządu Edmund Borawski. Potem 
rada nadzorcza rozmawiała z Po-
lmlekiem, a na końcu z Mlekovi-
tą. Szczegóły tych rozmów zosta-
ły objęte tajemnicą, ale różnymi 
źródłami, drogą nieoficjalną, uzy-
skaliśmy kilka informacji na temat 
składanych propozycji. 

Jedynie Polmlek gwarantu-
je zachowanie marki „Łowickie 
mleko”, podobnie jak gwaran-
tuje natychmiastowe podniesie-
nie cen mleka w skupie z chwilą 
przejęcia. Jedną z najważniejszych 
kwestii dla rolników są ich udzia-
ły w spółdzielni, a OSM Łowicz 
ma ich wyjątkowo dużo – ok. 195 
mln, najwięksi dostawcy, którzy 
są w tej spółdzielni od pokoleń, 
mają nawet po kilkaset tysięcy 
złotych wkładu.

Polmlek proponuje wyłoże-
nie 100 mln zł od ręki na spłatę 
tych udziałów, a w dalszej kolej-
ności wypłacanie reszty według 
zasad spółdzielczych. Przejąłby 
50% udziałów. Mlekovita i Mlek-
pol są spółdzielniami, więc tam 
zasadniczo udziały powinny być 
zachowane. Warto zauważyć, 
że tak jak zgodę na przyłączenie  
w proponowanych warunkach 
musiałoby wyrazić walne zgroma-
dzenie OSM Łowicz, tak również 
walne zgromadzenie spółdziel-
ni, która ewentualnie wchłonęła-
by ją. Wszystkie firmy zapewnia-
ją, że udziały są bezpieczne, ale 
rolników to nie przekonuje. Oba-
wiają się (przynajmniej większość  

z nich), że wszystkie udziały pójdą 
na spłatę zadłużenia, oni zaś stracą 
jakąkolwiek kontrolę nad dalszym 
działaniem spółdzielni. 

– Jestem już na emeryturze  
i szczerze mówiąc mam gdzieś co 
będzie dalej, chcę tylko odzyskać 
to, na co 40 lat j...łem – bez ogró-
dek powiedział nam jeden z pro-
testujących. 

Wszystkie trzy przedsiębior-
stwa gwarantują natychmiastowe 
podniesienie ceny mleka w sku-
pie. Polmlek wg średniej ceny wg 
GUS, a Mlekovita i Mlekpol mają 
własne cenniki (za 1 litr płacą  
o około 30 groszy + VAT więcej 
niż OSM obecnie).

– W głowie mi się to nie mie-
ści, że w takich warunkach moż-
na prowadzić negocjacje! – mówił 
nam z kolei Dariusz Kostusiak, 

delegat, a wcześniej przez wie-
le lat członek rady nadzorczej. 
– Przyjeżdżają czołowi ludzie  
z branży na poważne rozmowy,  
a tu jest protest pod budynkiem, 
tam w środku, na radzie, też kłót-
nia, a w dodatku nie ma zarządu. 
To jakiś absurd! 

– Byli i mówili o tym jak dzia-
łają, jakie mają rynki zbytu. Oni 
będą się jeszcze bić o Łowicz  
– wybiega w przyszłość członek 
RN Andrzej Marat. Według nie-
go z przekazanych na posiedzeniu 
informacji wynika, że Mlekovita 
może przerobić około 8 milionów 
litrów mleka dziennie, Grajewo 
chyba ze 3 miliony (OSM Łowicz 
ok. 1,2 – 1,5 mln litrów), a z kolei 
Polmlek eksportuje 40-50 procent 
produkcji do różnych krajów i ma 
rynki zbytu, których inni nie mają. 

– Moim zdaniem powinni-
śmy sobie dać jeszcze szansę sa-
modzielnego działania na rynku. 
Może miesiąc, może dwa, może 
trzy i pracować na zmniejszenie 
zadłużenia – uważa Marat. We-
dług niego obecne zadłużenie 
OSM wynosi ok. 27 milionów 
złotych. – A do tego są kredyty  
i to, co w magazynach – powie-
dział nam. 

Mówił też, że uczestniczący  
w posiedzeniu rady prezes Mleko-
vity Dariusz Sapiński nie ukrywał, 
że jeśli dojdzie do połączenia, to 
nie tak szybko i zostanie ono po-
przedzone dokładnym badaniem 
kondycji łowickiej OSM. – Mó-
wił, że wprowadzą swojego bie-
głego rewidenta, a dopiero potem 
mogą decydować – relacjonował 
nam Marat. 

tylko co trzeci 
za utrzymaniem 
samodzielności 
Po rozmowach z przedstawicie-

lami trzech przedsiębiorstw odby-
ło się głosowanie. Na wniosek To-
masza Chądzyńskiego reszta rady 
zgodziła się na utajnienie głosowa-
nia. Wzięło w nim udział 22 rad-
nych. Większość – 15 z nich – była 
za przyłączeniem się do większej 
firmy, podczas gdy 7 za zacho-
waniem samodzielność. Pierwsza 
grupa nie była jednak jednomyśl-
na – 7 radnych głosowało za połą-
czeniem z Mlekpolem, 5 za Mle-
kovitą, a 3 za Polmlekiem. Chyba 
nikt w radzie nadzorczej nie kryje 
już, że od pewnego czasu jest ona 
silnie podzielona na cztery stron-
nictwa, czego odzwierciedleniem 
jest to głosowanie. 

– Podejmujemy bardzo trud-
ne decyzje, od których zależy 
przyszłość przeszło 6000 gospo-
darstw domowych (5000 właści-
cieli, przeszło 1000 pracowników 
OSM) – komentował Dominik 
Uczciwek. – Nie chcemy dopu-
ścić do tego, by za jakiś czas zna-
leźli się oni z niczym, stąd nasze 
rozmowy, dlatego rozważamy 
przeróżne opcje, by wybrać tę 
optymalną. Na pewno nie zamie-
rzam uchylać się od odpowie-
dzialności. 

Jest nowy zarząd 
W trakcie obrad – zbliżał się 

już wieczór – zostali telefonicz-
nie poproszeni o przybycie Iwo-
na Grzybowska i Łukasz Siewier-
ski. Przedstawiono im propozycję 
przejęcia kierownictwa OSM, 
którą oni przyjęli. Prezes Grzy-
bowska w rozmowie z nami przy-
znaje, że sytuacja ta była dla nich 
dużym zaskoczeniem.

Iwona Grzybowska mieszka 
w Kutnie. Jest absolwentką Wy-
działu Nauk o Żywieniu Uniwer-
sytetu Warmińsko-Mazurskiego. 
W branży mleczarskiej pracu-
je od 15 lat, przy czym od 2009 
roku związana jest z OSM w Ło-
wiczu. Przez te 9 lat pracowała 
zarówno w zakładzie w Łowiczu, 
jak i w Kutnie. Przez ostatnie 3,5 
roku była prezesem zarządu spół-
ki „Zorina” prowadzącej mle-
czarnię w Kutnie (od 2008 roku 
w strukturach OSM Łowicz).

Łukasz Siewierski to ab-
solwent technologii żywności  
na Politechnice Łódzkiej.  
W OSM Łowicz pracuje od 2010 
roku, najpierw przez 5 lat jako 
kierownik zmiany, później przez 
blisko 3 lata jako kierownik pro-
dukcji, zaś od października ubie-
głego roku jako dyrektor zakładu 
w Łowiczu.

mak, tm

REKlAmA

Rolnicy przed wejściem do biurowca OSm w łowiczu. 

część rady ObUrzOna SłOwami O „zdradzie”

Jak się nieoficjalnie 
dowiedzieliśmy, są  
w radzie nadzorczej OSm 
osoby, które rozważają 
pozwanie Waldemara 
Wojciechowskiego za 
zniesławienie. Faktem jest,  
że momentami padały  
z jego ust bardzo mocne 
słowa. byliśmy przy tym jak 
„zdrajcą” nazwał mariana 
miziołka, a później, tym 
samym słowem, Andrzeja 
marata. z relacji innych 
osób słyszeliśmy też, że 
używał bardzo wulgarnych 
określeń względem 
przewodniczącego rady 
dominika uczciwka, któremu 
nie chciał podać ręki. 

część radnych uważa też 
za oczerniającą wypowiedź 
udzieloną przez Waldemara 
Wojciechowskiego dla Radia 
maryja w ostatni piątek, 
w audycji „Aktualności 
dnia”. Na antenie 
rozgłośni stwierdził on, że 
zarządzający spółdzielnią 
dążą do oddania jej obcemu 
kapitałowi, tzn. firmie  
z udziałem niemieckim, co 
od razu odbiło się szerokim 
oddźwiękiem w środowisku. 
Pytany nas o to Waldemar 
Wojciechowski nie wycofuje 
się ze słów o niemieckim 
kapitale – mówi, że 
potrzebuje na to czasu,  
ale udowodni swoją tezę. tm
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Łyszkowice
Zawody strażackie

26 sierpnia do gminnych zawo-
dów sportowo-pożarniczych przy-
stąpią strażacy-ochotnicy z gminy 
Łyszkowice. Zawody tradycyjnie 
zostaną rozegrane na stadionie  
w Łyszkowicach. Ich początek za-
planowano na godz. 11.00. Przy-
pomnijmy, że tytułów najlepszych 
drużyn w gminie bronić będą mę-
ska reprezentacja OSP w Kaleni-
cach oraz żeńska OSP w Czatoli-
nie. Z kolei męska drużyna OSP 
Wrzeczko wygrała w ubiegłym 
roku zawody powiatowe, także 
rozgrywane w Łyszkowicach.   tm 

Sobota | XII bielawskie Wakacyjne biegi Trzeźwości 

Pobiegło prawie 80 osób
Blisko 80 osób wzięło 
udział w XII Bielawskich 
Wakacyjnych 
Biegach Trzeźwości 
zorganizowanych  
18 sierpnia na terenie  
parku w Sobocie.

Wzorem lat ubiegłych uczestni-
cy zostali podzieleni na kilka grup 
wiekowych. Na różnych dystan-
sach (od 250 do 1.000 metrów) 
startowały przedszkolaki, ucznio-
wie szkoły podstawowej i gimna-
zjaliści. Bieg główny dla kobiet  
i mężczyzn w wieku od 17 lat od-
był się na dystansie 3.000 metrów.  
Biegi w Sobocie, od kiedy są or-
ganizowane, największą popular-

nością cieszą się wśród uczniów 
szkół. 

– Przyjeżdżamy tutaj od kil-
ku lat. Niedawno wznowiliśmy 
treningi po wakacyjnej przerwie 
i dopiero szlifujemy formę – po-
wiedział nam Tadeusz Rutkowski, 
nauczyciel wychowania fizyczne-
go trenujący biegaczy UKS „Pi-
jarskiego Klubu Sportowego”. Do 
Soboty przyjechał wraz z ośmior-
giem podopiecznych. Od kil-
ku już lat do Soboty przyjeżdża-
ją również zawodnicy trenujący 
w „mocnym klubie biegowym” 
LKS Koluszki. – Co roku jestem 
z innymi zawodnikami. Czasami 
z młodszymi, czasami starszymi 
– dowiedzieliśmy się od opiekuna 
klubu. Pierwsze biegi odbywały 

się przy ładnej, słonecznej pogo-
dzie. Intensywnie świecące słońce 
nie było przeszkodą dla biegaczy, 
ponieważ trasy były wyznaczone 
alejkami parkowymi, w większo-
ści zacienionymi. Ostatni bieg, na 
najdłuższym dystansie 3 km, od-
był się po przerwie spowodowa-
nej przez ulewny, ale krótki deszcz  
z gradobiciem. 

Organizatorzy zapewniali 
uczestnikom biegów napój chło-
dzący oraz zabawę na imprezie 
plenerowej „Pożegnanie Lata” po 
zakończeniu zawodów. 

Poniżej prezentujemy wyniki 
na poszczególnych dystansach.

 Bieg na 250 m dziewcząt:  
1. Paulina Winiarska, 2. Julia Mil-
czarek, 3. Beata Grenik. 

 250 m chłopców: 1. Ka-
rol Cieślik, 2. Błażej Siniarski,  
3. Kacper Fudała. 

 500 m dziewczęta: 1. Mile-
na Płocka, 2. Łucja Sarnowska, 
3. Natalia Sibielak. 500 m chłop-

cy: 1. Filip Wielkopolan, 2. Maciej 
Wolski, 3. Jakub Kunka. 

 800 m dziewcząt: 1. Amelia 
Napierała, 2. Michalina Leszkie-
wicz, 3. Anna Wagner. 

 800 m mężczyzn: 1. Jan Fi-
lipowicz, 2. Szymon Plichowicz,  
3. Szymon Sibielak. 

 1.000 m kobiet: 1. Julia Korda, 
2. Karolina Kunikowska. 

 1.000 m mężczyzn: 1. Marcel 
Muszkowski, 2. Emanuel Dałem, 
3. Miłosz Chlebny. 

Pomimo załamania pogody  
i przejściu burzy z gradem, bieg 
finałowy na 3.000 metrów – po 
konsultacjach z biegaczami – od-
był się i oto wyniki. 

 3.000 m kobiet: 1. Joanna Ra-
dosz, 2. Gabriela Włodarczyk. 

 3.000 m mężczyzn: 1. Paweł 
Szczurek, 2. Marcin Wacławiak, 
3. Piotr Kociak.  mak

Zapraszamy do obejrzenia 
galerii na www.lowiczanin.info

Piaski | biesiada Nieborowska 

Zabawę przerwał deszcz 
Nie mieli szczęścia do pogo-

dy organizatorzy Biesiady Niebo-
rowskiej. Dobrą zabawę, zorgani-
zowaną w tym roku na „Ranchu  
u Noego” w Piaskach, przerwał 18 
sierpnia, po około dwóch godzi-
nach, ulewny deszcz i towarzyszą-
ca mu przez chwilę burza. 

Organizatorzy przygotowa-
li wiele atrakcji dla dzieci i do-
rosłych, na miejscu można było 
też dobrze zjeść na stoiskach Kół 
Gospodyń Wiejskich, posłuchać 
i obejrzeć występy, m.in. zespołu 

ludowego „Krzewina”, orkiestry 
dętej, zespołu wokalnego „Niebo-
rowianki”, studia piosenki z Nie-
borowa itp. Na miejscu byli też 
strażacy, którzy chętnie prezen-
towali samochody gaśnicze oraz 
sprzęt wykorzystywany podczas 
akcji ratowniczych. Dzieci dobrze 
bawiły się podczas bloku zabaw 
pod nazwą „Westeriada”. 

Były też dmuchane zamki, ale 
ich właściciele ze względów bez-
pieczeństwa postanowili je zwi-
nąć jeszcze zanim zaczęło padać. 

– Ten wiatr mi się nie podoba. Le-
piej dmuchać na zimne, najwyżej 
się rozłożymy za chwilę – mówił 
nam pracownik obsługi. Tego dnia 
jednak pogoda już nie poprawi-
ła się na tyle, żeby „dmuchańce” 
mogły sprawiać radość dzieciom. 

Do momentu, kiedy zaczął pa-
dać deszcz, zabawa była świetna, 
występy na scenie gorąco okla-
skiwane. Deszcz spowodował, że  
w Piaskach pozostało niewiele 
osób. Mimo iż publiczności było 
niewiele, organizatorzy postano-
wili jednak kontynuować zabawę 
w niedużym gronie.  mak

Zapraszamy do obejrzenia 
zdjęć na www.lowiczanin.info

Przed startami w poszczególnych kategoriach wiekowych biegacze 
przeszli trasę biegu, żeby nie zgubić się w parku.

W konkursach przed sceną uczestniczyły nie tylko dzieci.
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Powiedz mi jak jesz, a powiem ci, 
czy będziesz zdrowy
Rozmawiamy  
z Karoliną Gajdą, 
dietetykiem 
udzielającym 
porad żywieniowo-
dietetycznych  
w Łowiczu.

 Czy Polacy odżywiają się 
dobrze?

– Polacy w większości uważa-
ją, że odżywiają się zdrowo, jed-
nakże z wielu badań wynika, że 
znaczny odsetek naszych rodaków 
cechuje się niewłaściwymi zwy-
czajami żywieniowymi. Z własnej 
10-letniej praktyki żywieniowej 
obserwuję różne style żywienio-
we, choć ten prozdrowotny chyba 
najrzadziej. Wiele przeprowadzo-
nych wywiadów żywieniowych 
wykazało powtarzające się niepra-
widłowości w diecie, tj: nieprawi-
dłowe rozłożenie posiłków w cią-
gu dnia, nie jedzenie śniadań oraz 
częste podjadanie. Zazwyczaj po-
siłków jest za mało, mają zbyt 
dużą objętość i jedzone są późnym 
wieczorem. Niestety nadal ob-
serwuje się wysoką kaloryczność 
diety, duży udział węglowoda-
nów prostych (cukrów), tłuszczów 
zwierzęcych, sodu. Ponadto czę-
sto spożywane są dania typu fast 
food, słodycze, napoje słodzone. 
Po trzecie wzrasta spożycie pół-
produktów (mrożonki owocowe 
i warzywne), żywności wysoko-
przetworzonej czy wręcz żywno-
ści wygodnej, charakteryzującej 
się wysoką zawartością ukrytych 
tłuszczów, cukrów i soli (na przy-
kład mrożone pizze, pierogi, pa-
luszki rybne, dania w słoikach) 
oraz rozpowszechnia się jadanie 
poza domem.

 To wyjaśnijmy pojęcia: 
mówi pani o diecie…

– Jako o zmianie sposobu ży-
wienia, elemencie stylu życia, sta-

łym przyzwyczajeniu, którego się 
trzymamy. A nie jako o kilkuty-
godniowym wysiłku, czasowej 
odmianie w sposobie żywienia, 
mającym na celu najczęściej od-
chudzanie czy leczenie. Przycho-
dzą do mnie do gabinetu pacjen-
ci i mówią, że albo „są na diecie”  
i stosują zdrowe żywienie, albo 
„nie są na diecie” i wtedy odpusz-
czają – a ja staram się wszystkim 
moim pacjentom pomóc wdro-
żyć nawyk zdrowego odżywiania 
się na co dzień. Moim założeniem 
jest tłumaczyć ludziom, że nie  
są na diecie, tylko „zmieniają swój 
styl żywienia” czy „zaczynają  
żyć zdrowo”, a wprowadzane 
zmiany są na stałe, a nie na pe-
wien czas. 

 Pacjentom?
– Tak, dietetyk poprzez dobór 

odpowiedniej diety prowadzi pro-
filaktykę chorób dietozależnych 
i jest odpowiedzialny za leczenie 
żywieniowe w różnych stanach 
chorobowych. 

 To dlaczego potrawy wy-
sokoprzetworzone ocenia Pani 
jako złe?

– Bo jest to żywność poddana 
obróbce przemysłowej, zawierają-
ca duży udział różnych substancji 
dodatkowych „E”, w tym natural-
nych oraz syntetycznych barwni-
ków, emulgatorów, przeciwutle-
niaczy i konserwantów, zwykle 
stosowanych po to, by zapewnić 
im większą trwałość, ale dla zdro-
wia nieobojętnych. Warto jednak 
podkreślić, że spożywanie tego 
typu żywności w nadmiarze może 
wywołać niepożądane reakcje lub 
nawet szkodzić. Poza tym zwięk-
sza ryzyko powstawania wielu 
chorób, takich jak otyłość, cukrzy-
ca, miażdżyca, nadciśnienie tętni-
cze czy nowotworów.

 Ale gdyby były wprost szko-
dliwe, żadna inspekcja sani-
tarna pewnie nie dopuściłaby  
do ich stosowania?

– W krajach UE obowiązuje li-
sta dozwolonych substancji dodat-
kowych, które producenci mogą 
wkładać do artykułów spożyw-
czych. Ich obecność jest uważa-
na za bezpieczną, gdy zastosowa-
no najwyższy dozwolony poziom, 
który nie stanowi zagrożenia dla 
zdrowia, określono odpowiednią 
potrzebę technologiczną oraz ich 
stosowanie nie wprowadza w błąd 
co do jakości zdrowotnej. Naj-
bardziej trzeba uważać na barw-
niki, konserwanty, antybiotyki  
i wzmacniacze smaku. 

 A regularność posiłków? 
Dlaczego jest ważna? Czy nie 
wystarczy, że w ciągu doby do-
starczymy organizmowi po-
trzebną mu dawkę różnych sub-
stancji odżywczych, a on sobie 
sam już wyznaczy kiedy co ma 
przerobić?

– Nie, gdyż różnorodność grup 
produktów dostarczanych organi-
zmowi każdego dnia oprócz za-
spokojenia głodu zapewnia rów-
nież potrzebną energię i chroni 
przed niedoborami pokarmowy-
mi. Istotna jest ilość spożywa-

nych produktów spożywczych 
w posiłkach, dopasowanych do 
indywidualnych potrzeb organi-
zmu. Przyjmowanie ich w sta-
łych odstępach czasowych (co 
3–4 godziny) sprawia, że moż-
na zjadać mniejsze ilości poży-
wienia, a tym samym pozwala 
nie doprowadzić do przejedzenia  
i nadliczbowych kalorii. Regular-
ne spożywanie posiłków popra-
wia przemianę materii, reguluje 
glikemię w ciągu dnia oraz za-
bezpiecza przez gromadzeniem 
się tkanki tłuszczowej.

 Czyli jak często powinni-
śmy jadać?

– Zalecam regularne spożywa-
nie 4–5 posiłków dziennie, w tym 
2 posiłki o charakterze przekąski, 
gdyż podjadanie może powodo-
wać nadmierne spożycie energii 
przy jednoczesnym ograniczeniu 
produktów o dużej wartości od-
żywczej.

Zawsze powinno być rano śnia-
danie, a nie tylko kawa, jak się 
czasami zdarza. Jednakże ja prefe-
ruję wybór pieczywa ze zdrowymi 
tłuszczami i białkiem, dzięki któ-
rym energia jest więc uwalniana 
powoli, pomagając utrzymać wy-
równaną glikemię, np. w postaci 
jajecznicy.

 A nie płatki z mlekiem?
– Nie, gdyż z reguły rano nasz 

poziom cukru jest często podwyż-
szony, a śniadanie nie powinno 
nadmiernie zwiększać glikemii 
poposiłkowej, dlatego też nie spo-
żywanie posiłków wysokowęglo-
wodanowych z rana umożliwiło-
by lepszą kontrolę poziomu cukru  
w ciągu dnia. Płatki z mlekiem wi-
działabym raczej na drugie śnia-
danie. Pamiętajmy, że większość  
z nich zawiera cukier, często aż 
ok. 25 g/100 g produktu. Oczywi-
ście mniejsze jego ilości są w płat-
kach naturalnych, np. owsianych, 
jaglanych, które są rekomendowa-
ne w zdrowej diecie. 

 Mówi Pani o konieczności 
regularnego jedzenia, ale dla 
osób pracujących poza domem 
to może być trudne: zwykle  
w pracy jest tylko jedna prze-
rwa na jedzenie, a musiałyby 
być dwie.

– Przy czym często jest napraw-
dę źle, gdy ludzie jedzą w prakty-
ce tylko dwa posiłki w ciągu dnia. 
A bywało nawet – choć wydaje mi 
się, że te zachowania odchodzą 
trochę w przeszłość – że to był tyl-
ko jeden posiłek: rano kawa, po-
tem przez cały dzień nic lub pod-
jadanie przekąsek, a dopiero po 
pracy, po 17.00, jeden duży posi-
łek: obiad, po nim deser i kolej-
ne podjadanie, co się przeciągało 
nawet na trzy godziny, do 20-tej. 

Niestety, nie zjadanie regularnych 
posiłków może prowadzić do czę-
stego podjadania po pracy, a tym 
samym do problemów z utrzyma-
niem odpowiedniej masy ciała.

 Powiedziała Pani, że pa-
cjenci do Pani przychodzą. To 
znaczy, że dostrzegają u siebie 
jakiś problem i chcą z nim coś 
zrobić – czyli jednak coś w tej 
dziedzinie się zmienia.

– Tak, coraz więcej ludzi zda-
je sobie sprawę z tego, że odży-
wiają się niedobrze i dlatego przy-
chodzą. Przychodzą najczęściej 
wtedy, gdy ich wyniki badań le-
karskich nie są prawidłowe, mają 
nadmiar masy ciała lub następuje 
pogorszenie stanu zdrowia.

1918-2018
100 lat odzyskania Niepodległości

dO teJ POry rOzmawiaLiśmy z:
 burmistrzem Krzysztofem 
Kalińskim, historykiem, 
o dorobku i klęsce 
międzywojennego XX-lecia;
 Krzysztofem Górskim,  
byłym naczelnikiem miasta,  
o obchodach 11 listopada 
w roku 1988 i o schyłkowym 
okresie PRl w łowiczu;
 Januszem Kukiełą  
o dużych rodzinach i o tym, 
co wnoszą do społeczeństwa;
 położną Małgorzatą 
Grzegorczyk o tym, co 
zmieniło się na oddziałach 
położniczych;
 ginekologiem Adamem 
Skonecznym o tym, dlaczego 
tyle kobiet rodzi przez  
cesarskie cięcie;
 biskupem seniorem 
Józefem Zawitkowskim  
o świętach bożego Narodzenia 
w łowiczu;

 Krzysztofem Miklasem  
o specyfice polskich świąt  
bożego Narodzenia na tle 
innych krajów;
 archiwistą Markiem 
Wojtylakiem o tym, jak Polacy 
poszukują swoich korzeni;
 wolontariuszką Agnieszką 
Kołaczek o tym, dlaczego 
warto angażować się  
w pomaganie innym;
 Cezarym Gawrońskim  
o tym, jak Polacy piją  
i co robić, by pili mniej;
 psychologiem, terapeutą 
Hanną Wojciechowską  
o uzależnieniu od narkotyków;
 Wojciechem Czubatką  
– o emigracji z Polski i jak 
można się odnaleźć – lub nie  
– na obczyźnie;
 Adamem Rogowskim-
Tylman, specjalistą onkologiem, 
o tym, że rak przestaje być tabu;

 Jakubem Petelewiczem,  
o uwikłaniu Polaków w zagładę 
polskich żydów i ich ratowanie;
 podinspektorem 
Grzegorzem Radzikowskim, 
o kondycji polskiej policji;
 Beatą Jeziorowską, 
polonistką w Pijarskim lO,  
o tym, jakim językiem mówią 
licealiści;
 ks. Romanem Batorskim 
o wierze Polaków;
 Justyną Tufalską, o tym,  
jak Polacy organizują wesela  
i jak się na nich bawią;
 dr Anną Leszczyńską, 
doradcą podatkowym, 
o podatniku w gąszczu 
przepisów;
 Witoldem Kosińskim, 
właścicielem dwóch  
sklepów spożywczych,  
o szansach polskiego 
drobnego handlu;
 Alicją Chojecką, właścicielką 

biura podróży, o zagranicznych 
wyjazdach Polaków;
 Arturem Rożniatą, 
animatorem kółka 
fotograficznego w SP 1, o tym, 
czemu może służyć rodzinna 
fotografia;
 Marianną Sierotą, 
właścicielką domów 
weselnych, o tym, jak obecnie 
świętuje się dzień I Komunii 
Świętej.
 psychoterapeutą  
Karoliną Margraf-Obudzińską, 
o cechach psychicznych 
współczesnych Polaków i ich 
uwarunkowaniach;
 dr Michałem Grzymałą-
Kazłowskim, o polskiej 
architekturze, o wyglądzie 
polskich miast i wsi;
 Ireneuszem Znykiem, 
prezesem zrzeszenia 
Plantatorów Owoców  
i Warzyw w łowiczu,  

o kondycji polskiego rolnictwa;
 Jarosławem Kosińskim, 
rolnikiem z Jackowic  
w gminie zduny, o tym, 
co sprawia, że młody 
człowiek decyduje się przejąć 
gospodarstwo rolne  
i je prowadzić;
 wójtem gminy chąśno 
Dariuszem Reczulskim,  
o wyludnianiu się polskiej wsi  
i o tym, co może ten proces 
powstrzymać;
 Komendantem hufca 
zhP w łowiczu Michałem 
Kordeckim, o zagrożeniach  
i szansach stojących  
przed harcerstwem;
 Krzesimirem Dębskim, 
kompozytorem, związanym 
rodzinnie z Wołyniem,  
o tym, co mówi o człowieku 
tragedia wołyńska; 
 Prof. dr. hab. nauk med. 
Michałem Ciurzyńskim,  

kierownikiem Oddziału 
Intensywnej Opieki 
Kardiologicznej Kliniki chorób 
Wewnętrznych i Kardiologii 
Warszawskiego uniwersytetu 
medycznego, o chorobach 
serca, leczeniu  
i zapobieganiu;
 Martą Wróbel, twórczynią 
i właścicielką sieci sklepów 
Folkstar, o atrakcyjności 
polskiego folkloru;
 Jolantą Perzyną, 
przewodniczącą Gminnej  
Rady Kół Gospodyń Wiejskich  
w gminie zduny, o fenomenie 
ponownego rozkwitu Kół 
Gospodyń Wiejskich.
 Łukaszem Kazłowskim, 
mediatorem sądowym, 
a w latach 1990-91 pierwszym 
w wolnej Polsce burmistrzem 
łowicza, o konfliktach  
w polskich domach  
i o ich źródłach.

coraz więcej ludzi 
zdaje sobie sprawę  
z tego, że odżywiają  
się niedobrze  
i dlatego przychodzą. 
Przychodzą najczęściej 
wtedy, gdy ich wyniki 
badań lekarskich nie 
są prawidłowe, mają 
nadmiar masy ciała lub 
następuje pogorszenie 
stanu zdrowia.
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Karolina Gajda, specjalista ds. żywienia człowieka, dietetyk, 
absolwentka Wydziału Nauk o żywieniu człowieka i Konsumpcji  
w Szkole Głównej Gospodarstwa Wiejskiego (SGGW) w Warszawie  
oraz absolwentka kierunku dietetyka w chorobach wewnętrznych  
i metabolicznych na Warszawskim uniwersytecie medycznym.  
Od wielu lat pracuje jako dietetyk, pomagając osiągnąć sukces w zmianie 
nawyków żywieniowych i zrozumieć istotę racjonalnego odżywiania.
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Koniec złudzeń
Dziś 33. odcinek naszego cyklu „Nieskończenie 
Niepodległa”, realizowanego przy współpracy  
z niezależnym ośrodkiem dokumentacji  
i najnowszych dziejów Polski „Karta”.  
Piszemy w nim o najczarniejszych latach 
komunizmu w Polsce, gdy totalitarnej kontroli 
starano się poddać wszystko – z ambicją 
sprawowania jej także nad ludźmi myślącymi.

Przełom lat 40./50., apogeum 
stalinizmu, oznacza całkowite za-
panowanie władzy komunistycz-
nej nad polskim społeczeństwem. 
Spacyfikowane zostaje i podzie-
mie zbrojne, i wszelka opozycja 
polityczna. Granice bloku sowiec-
kiego są coraz ściślej zamknięte. 
Upadają nadzieje wielu środowisk 
na wojenne starcie Zachodu z So-
wietami – oczywista staje się ich 
trwała dominacja nad Środkowo-
-Wschodnią Europą. Zachowania 
społeczne w kraju potwierdzają re-
zygnację z prób otwartego buntu.

 4 maja 1951 – Jan Nowak-
-Jeziorański przemawia w Insty-
tucie Polskim i Muzeum im. Gen. 
Władysława Sikorskiego w Lon-
dynie, przedstawiając sytuację  
w kraju. Niedługo potem urucho-
mione zostaje Radio „Wolna Eu-
ropa”. Dyrektorem Polskiej Sekcji 
RWE zostaje właśnie Jan Nowak-
-Jeziorański. RWE przełamu-
je monopol informacyjny władz  
i demaskuje komunistyczną pro-
pagandę.

 Jan Nowak-Jeziorański 
(pracownik polskiej sekcji 
BBC) w wystąpieniu w Instytu-
cie Polskim i Muzeum im. Gen. 
Władysława Sikorskiego

Komuniści wynieśli infiltrację 
do rangi sztuki. Zarówno przed, 
jak i po podboju militarnym  
– i w tym tkwi sedno sprawy – po-
sługują się swoją piątą kolumną. 
[…] Prawie każdy aresztowany 
przez NKWD albo UB jest zmu-

szany po uwolnieniu do szpiego-
wania. W każdym domu, biurze 
czy fabryce jest przynajmniej je-
den, a często więcej informatorów, 
którzy nie wiedzą o sobie nawza-
jem. [...] NKWD może skutecznie 
zapobiegać tworzeniu się wszel-
kich dużych ruchów podziem-
nych. […] Każdy fałszywy krok, 
każda próba ponowienia starych 
metod w całkowicie nowych wa-
runkach... mogą jedynie spowodo-
wać nieszczęścia i ogromne straty 
w ludziach.

Londyn, 4 maja 1951

 Jan Nowak-Jeziorański 
(dyrektor Rozgłośni Polskiej 
RWE) podczas inauguracji roz-
głośni

Ludzkość nie może być podzie-
lona na narody wolne i narody  
w niewoli. […] Rosja chce z nas 

wyłuskać wszystko, co twarde  
i nieugięte, by zmienić naród pol-
ski w plastelinę, która pozwoli 
się urobić w rosyjskich łapach na 
bolszewicką modłę. Nie wolno 
jej tego ułatwiać. Chociaż jednak 
bitwa nie toczy się dziś w lasach,  
na ulicach czy w podziemiu, 
wiemy, że prowadzicie dziś inną 
walkę, od której zależy całe na-
sze przyszłe istnienie. Ta wal-
ka toczy się przede wszystkim 
w duszach polskich. […] W tej 
walce pragniemy dziś wziąć 
udział na falach Radia Wolnej 
Europy. 

Monachium, 3 maja 1952

 Leopold Tyrmand (pisarz) 
w dzienniku

Żyję w państwie totalitarnym, 
w którym jednostka jest przed-
miotem gry precyzyjnie zorga-
nizowanych sił politycznych.  
W państwie tym istotnym moto-
rem życia jest najbardziej wszech-
stronna i najsprawniejsza policja 
polityczna, jaką znają dzieje ro-
dzaju ludzkiego. Zasada autoryta-
tywności tej policji stanowi zasadę 
życia w społeczeństwie komuni-
stycznym: z tym, iż policja ta nie 
ogranicza się do formacji konkret-
nej, jak na przykład Urząd czy Mi-
nisterstwo Bezpieczeństwa, lecz 
tworzy jakby nadrzędną substan-
cję myśli i postępków ludzkich, 
składających się na funkcjonowa-
nie całej polskiej machiny poli-
tyczno-społecznej. Z punktu wi-
dzenia tej policji politycznej, mój 
dziennik jest przestępstwem, kwa-
lifikującym się do najwyższego 
wymiaru kary: konkretyzuje na 
papierze myśli, które skazane są 
na zagładę. Marksiści wiedzą bo-
wiem dobrze, że po zdobyciu wła-
dzy jedynym groźnym elementem 
bytu jest dla nich myśl, nie tylko 
myśl wroga, lecz nawet myśl inna, 
po prostu różna od dogmatu, któ-
ry ustanawia ich mentalność jed-
nostkową i społeczną. Z chwilą, 
gdy ta mentalność stanie się regu-
łą społeczną w pełnym tego słowa 
znaczeniu, nie będzie już żadne-
go niebezpieczeństwa, niemniej 
na razie tak nie jest i myśl zasłu-
guje częstokroć na więzienie lub 
śmierć.

Warszawa, 8 stycznia 1954

cO tydzień, O POLSce
Od listopada ubiegłego roku, 
poprzedzając 100. rocznicę  
odzyskania niepodległości przez 
Polskę, prowadzimy na naszych 
łamach cykl cotygodniowych 
rozmów z ludźmi różnych 
zawodów, zaangażowań, 
odpowiedzialności, zamiłowań, 
których pytamy o to, jaka jest 
nasza niepodległa Polska. 
Wyróżnikiem jest to,  
że każda z osób, którą prosimy  
o rozmowę, jest albo 
mieszkańcem naszego miasta 
lub okolicy, albo stąd pochodzi, 
tu rozpoczynała naukę, 
emocjonalnie bądź rodzinnie 
czy towarzysko jest nadal z tą 
ziemią związana. Nasze wywiady 
(obecny jest kolejnym) mają na 
celu pokazać nam Polskę jaką 
jest obecnie i jacy są Polacy – jak 
wygląda nasze życie A.d. 2018.  
Każdego z naszych rozmówców 
pytamy o inny wycinek naszej 
rzeczywistości, by całość 
stworzyła, widziany z łowickiej 
perspektywy, obraz naszego 
kraju. Redakcja

Ale – co szczególnie optymi-
styczne – jest coraz więcej ludzi 
stosunkowo młodych, w wieku 
około 30-40 lat, którzy do mnie 
przychodzą, choć wcale jeszcze 
nie są otyli i wyniki badań mają 
prawidłowe. Przychodzą, bo chcą 
świadomie żyć zdrowiej. Cieszy 
mnie fakt, że ludzie są coraz bar-
dziej świadomi tego, jak należy 
racjonalnie się odżywiać, aby cie-
szyć się zdrowiem i dobrą kondy-
cją.

 Co wpływa na takie posta-
wy?

– Myślę, że dzieje się tak pod 
wypływem chęci poprawy wła-
snego wyglądu, zdrowia i samo-
poczucia. Ponadto spowodowane 
jest to faktem, że w ostatnich la-
tach żywność przestaje być po-
strzegana jedynie jako źródło 
składników odżywczych, służą-
cych pokryciu odpowiednich po-
trzeb pokarmowych człowieka, 
ale coraz częściej zwraca się uwa-
gę na jej właściwości funkcjonal-
ne, a zwłaszcza pozytywne od-
działywanie na stan zdrowia. 

Także ogromna jest rola social 
mediów oraz dużej ilości aplikacji 
mobilnych umożliwiających mo-
nitorowanie sposobu odżywiania 
i masę ciała. 

 Kto częściej radzi się diete-
tyka: kobiety czy mężczyźni?

– Pół na pół. Warto jednak pod-
kreślić, że kobiety mają wyższą 
świadomość żywieniową, bardziej 
zwracają uwagę na swoje zwycza-
je żywieniowe, wybierają i spoży-
wają zdrowsze produkty, kierując 
się potrzebą utrzymania dobrego 
wyglądu. Również obserwuje się 
wśród nich bardziej prozdrowot-
ną motywację. Z kolei w przypad-
ku mężczyzn obserwowana jest 
większa determinacja i skrupulat-
ność w realizacji zaleceń żywie-
niowych. 

W Łowiczu zauważam, że ra-
czej panie przychodzą, ale na 
przykład w Warszawie, gdzie też 
mam gabinet – i to w typowo mę-
skim środowisku, bo w przychod-
ni wojskowej, siłą rzeczy dominu-
ją mężczyźni. I co ciekawe, mogę 
to powiedzieć z pełną odpowie-
dzialnością: gdy już przyjdą i za-
czną prawidłowe żywienie, to są 
bardziej wytrwali, bardziej konse-
kwentni, trzymają się zaleceń. 

Rozmawiał Wojciech Waligórski

dokończenie  
w następnym numerze

Kiernozia | 15 sierpnia

Patriotyczne śpiewanie
W parku Łączyńskich 
w Kiernozi 15 sierpnia 
wieczorem zorganizowano 
po raz pierwszy piknik 
rodzinny o charakterze 
patriotycznym.

Przez półtorej godziny osoby, 
które przybyły do parku, śpiewały 
pieśni patriotyczne przy akompa-
niamencie pianina, na którym grał 
Dawid Wójcik – nauczyciel ryt-
miki w miejscowym przedszkolu. 
Teksty tych utworów każdy mógł 
dostać do ręki, w specjalnie na ten 
cel przygotowanym śpiewniku. 

Na pikniku nie było tłumów, ale 
ławki, które przygotowano przy 
tarasie pałacu, gdzie stało pianino, 
nie świeciły pustkami. Kilka osób 
przyszło z kocykami, inne wybra-
ły ławki na stałe ustawione z boku 
pałacu. 

Przybyłych na śpiewanie witały 
wójt Beata Miazek oraz dyrektor 
GOK Beata Lewaniak. Zachęciły 
one do wspólnego śpiewania, któ-
re rozpoczęło się odśpiewaniem 
Mazurka Dąbrowskiego. W dal-
szej części zabrzmiały m.in. takie 
piosenki jak „Jak szło wojsko raz 
ulicą”, „Hej, hej ułani”, „O mój 
rozmarynie”. 

Piknik został zorganizowa-
ny przez gminę, przy współpracy 
wspomnianego Przedszkola Sa-
morządowego oraz wicestarosty 
Andrzeja Boguckiego. 

Jak nam powiedziała następne-
go dnia Beata Lewaniak, śpiewa-
nie było jednym z przedsięwziąć 
wpisanych do kalendarza gmin-
nych imprez z okazji 100-lecia 
odzyskania przez Polskę niepod-
ległości. Ma jednak nadzieję, że 
nie będzie to jednorazowe wyda-
rzenia, lecz cykliczne, które bę-
dzie mogło z roku na rok zmie-
niać nieco formę. Idea pikniku 
ma pozostać jedna – aby do parku 
mogli przyjść rodzice z dziećmi, 
dziadkowie z wnukami, aby spę-
dzić czas przy patriotycznym śpie-
wie. Wydaje się, że starsze poko-
lenie znacznie lepiej zna te utwory  
i w Dniu Wojska Polskiego warto 
będzie je sobie przypomnieć.

W pierwszym pikniku udział 
brali proboszcz parafii w Kierno-
zi ks. Maciej Zakrzewski, a także 
członkowie zespołu Kiernozianie, 
parafialnego chóru, Klubu Senio-
ra i KGW. 

Tego samego dnia w kościele 
św. Małgorzaty w Kiernozi odpra-
wiona została o godz. 11.30 msza 
św. w intencji Ojczyzny.  mwk

W śpiewaniu udział wzięli m.in. członkowie chóru parafialnego 
w Kiernozi (pośrodku) Ewa i Włodzimierz Gąseccy. Obok (z lewej) poetka 
ludowa z Kiernozi Elżbieta Okraska. 

Schleisheim, 1953. Dział Nasłuchu Rozgłośni Polskiej Radia Wolna Europa, widoczni od lewej: Stanisław 
mykaj, ludwik czyżewski, marek Walicki, mamert miz-miszyn, Aleksander menhard. 
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Monachium, 1952. Zespół Rozgłośni Polskiej Radia Wolna Europa 
przed inauguracją nadawania sygnału. Stoją od lewej:  
lala markowska, Wacław Radulski, Teresa Nowakowska,  
Jan Nowak-Jeziorański, Tadeusz Nowakowski,  
zbigniew Krukowski, Janina Katelbach, Jan markowski. 

Monachium, 1952. Jan Nowak-
Jeziorański, dyrektor Rozgłośni 
Polskiej Radia Wolna Europa  
w latach 1952-1976.

Gmina Bedlno | Patriotyczne uroczystości

W 98. rocznicę 
Bitwy Warszawskiej
Tradycyjnie 15 sierpnia 
w Pleckiej Dąbrowie 
odbyły się uroczystości 
z okazji rocznicy Bitwy 
Warszawskiej. Delegacje 
samorządowców, młodzieży 
i kombatantów złożyły 
biało-czerwone wiązanki 
pod obeliskiem.

Uroczystości rozpoczęły się od 
mszy świętej w kościele. Przyby-
ły sztandary ze wszystkich szkół  
z terenu gminy oraz sztandary jed-
nostek OSP. Uczniowie ze Szkoły 
Podstawowej w Pleckiej Dąbrowie 
przygotowali montaż słowno-mu-
zyczny. 

Następnie uczestnicy uroczy-
stości przeszli pod obelisk po-
stawiony przez mieszkańców 
Pleckiej Dąbrowy w 1937 roku 
bohaterom, którzy polegli w la-
tach 1918-1920 w walkach o wol-
ną Polskę. W tym roku Polski 
Klub Kawaleryjski w porozumie-
niu z włodarzami gminy Bedlno, 
zrobił i zamontował kawaleryjskie 
lance, na których zawisły biało-
-czerwone proporce. 

– Lance ustawiliśmy na pamiąt-
kę, że w Pleckiej Dąbrowie w wal-
ce o wolność Polski polegli też 
kawalerzyści – mówi nam Marek 
Drabik, mieszkaniec gminy Be-
dlno, aktywny działacz Polskiego 
Klubu Kawaleryjskiego. – Lance 
zostaną na stałe. W trakcie uro-
czystości będą na nich powiewać 
flagi narodowe, zaś na co dzień – 
proporce.  dag
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Marek Drabik z Polskiego Klubu 
Kawaleryjskiego wraz z wójtem 
Krzysztofem Kołachem przywiązują 
do kawaleryjskiej lancy  
biało-czerwony proporzec. 
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WSPOMNIENIA | POzOSTANą W NASzEJ PAmIęcIODESZLI OD NAS | 6.08.2018 – 18.08.2018
  6 sierpnia: mariusz misiak, 

l.34.
  7 sierpnia: Wanda Russek, 

l.84; henryk boryna, l.72; 
maria Jolanta Wizgier, l.64; 
Aleksandra lenart, l.86.

  9 stycznia: henryk Kopania, 
l.72, Stryków.

  11 sierpnia: zbigniew 
czubak, l.65; Grzegorz 
Stawiany, l.53, Stryków

  12 sierpnia: Tadeusz 
Waracki, l.75, łowicz.

  13 sierpnia: dariusz Rokicki, 
l.49; helena baleja, l.88. 

  14 sierpnia: helena 
Krawczyk, l.88.

  17 sierpnia:  
Irena Kołucka, l.89.

  18 sierpnia:  
daniela Repakowska, l.86; 
Krystyna Płózka, l.77.

Urodził się 8 sierpnia 1937 r.  
w Bobiecku w gminie Łyszkowi-
ce i tu spędził całe życie. Gdy miał 
6 lat zmarła jego mama Marian-
na, ojciec Jan powtórnie ożenił się 
z Franciszką, która zajęła się wy-
chowaniem trójki jego dzieci. Jak 
przekazuje rodzina – babcia Fran-
ciszka była osobą o złotym sercu. 
W opiece nad młodszymi – Stani-
sławem i Stefanem – pomagała jej 
niewiele starsza ich siostra Natalia.

Dzieciństwo Stanisława Le-
siaka łatwe jednak nie było, ze 
względu na niedostatek. Gdy miał 
16 lat, rozpoczął już dorosłe życie 
– podejmując pracę w hucie szkła 
w Bełchowie. Po pewnym czasie 
zmienił ją, zatrudniając się w PKP 
w Warszawie, w których pracował 
w sumie 43 lata jako pracownik fi-
zyczny. 

Pracę na kolei, do której dojeż-
dżał do Warszawy (w tym cza-
sie znał rozkład jazdy pociągów  
z Bobrownik do Warszawy na pa-
mięć), godził z pracą na 6-hekta-
rowym gospodarstwie. W czasie 
prac na roli uległ wypadkowi, spa-
dając w czasie żniw z wysokości. 
Doszło do pęknięcia kręgu w od-
cinku szyjnym. W zdarzeniu tym, 
zdaniem lekarzy, miał dużo szczę-
ścia, ponieważ skutki nie były wy-
jątkowo poważne. 

W 1961 r. ożenił się z Zofią Wy-
socką pochodzącą z Zawad. Jak 
wspomina pani Zofia, poznali się 
na potańcówce. – On mnie ob-
serwował. Był starszy ode mnie 2 
lata. Ślub wzięliśmy po 2 latach,  
w kościele Św. Ducha w Łowiczu. 
Upatrzona przez pana Stanisła-
wa żona była bez wątpienia miło-
ścią jego życia. Przeżył z nią 57 lat. 
Doczekał się czwórki dzieci: Bo-
żeny, Marka, Krzysztofa i Justyny; 
dziewięciorga wnucząt – Michała, 
Anny, Damiana, Łukasza, Piotra, 
Katarzyny, Marty, Malwiny, Aga-
ty i pięciorga prawnucząt – Mi-
chałka, Adasia, Laurki, Apolonii  
i Aleksandra. /Zdecydowaliśmy 
się wymienić te imiona, gdy mie-
liśmy się okazję przekonać, jak 
wszyscy byli dla niego ważni./

Jego żona Zofia zajmowała 
się dziećmi, domem i gospodar-
stwem. 

muzyka ludowa  
grała mu w sercu
Prawdziwą pasją pana Stani-

sława była muzyka ludowa. Nie 
miał wykształcenia, ale umiał roz-
poznać dobrą, prawdziwie orygi-
nalną muzykę ludową. Szanował 
muzyków, wiedział ile ten za-
wód kosztuje nauki i wyrzeczeń.  
Na weselach upominał się, aby 
zagrali oberka i pytał mamę czy 
„mamy na marszówkę?”. Lu-
bił wesela, był to czas odpoczyn-
ku, spotkań z rodziną. Jeszcze  
w ubiegłym roku tańczył i bawił 
się na weselu wnuczki Katarzyny 
i na przyjęciu z okazji chrztu świę-
tego prawnuczki Laurki. 

Tradycją podczas większych 
rodzinnych spotkań było wspólne 
muzykowanie i śpiewanie, pod-
czas których pan Stanisław grał na 
bębenku. Muzyczny talent odzie-
dziczył po nim syn Marek, który 
gra na ulubionym przez niego in-
strumencie, jakim był akordeon, 
po wnuków Łukasza, Michała, 
Damiana oraz wnuczki Malwi-
nę i Agatę. Prawdziwą satysfak-
cję miał też z tego, że jego wnuki 
mają zespoły muzyczne i kształcą 
się w tej dziedzinie. Dopytywał się 
często: Jak tam Wam poszło? In-
teresował się tą częścią ich życia, 
choć nie tylko tą. 

Cieszył się z wszystkich wnu-
cząt, z ich postępów w szko-
le, pracy i na studiach. Często  
w rozmowach żoną cieszył się, że 
w tak trudnych czasach, jakie te-
raz są, wnuki i wnuczki mają chęć 
do nauki, studiują, że mają pracę, 
rozwijają się w różnych dziedzi-
nach, nie boją się trudnych wy-
zwań i dają sobie radę. W trak-
cie każdych odwiedzin dzieci  
w rodzinnym domu, czy to było na 
chwilę, czy na dłużej, zawsze do-
pytywał się: „Co u was?”. Szano-
wał innych i był szanowany, miał 
wielu znajomych z różnych stron. 
Ważni dla niego byli sąsiedzi, za-
wsze choćby na chwilkę starał się 
z nimi porozmawiać. Przez rodzi-
nę i znajomych też był szanowany, 
czego dowodem może być to, że 
miał pięcioro chrześniaków. Poza 
muzyką i łowickim folklorem, 
uwielbiał też motoryzację i gołę-

bie, które hodował. Pasję po ojcu 
i dziadku do motoryzacji odzie-
dziczył jego syn Krzysztof, wnuk 
Piotr i wnuczka Katarzyna. 

motor napędowy 
całej rodziny
Wiele pozytywnych rzeczy na-

uczyła go „druga mama” – wspo-
mniana na wstępie Franciszka. 
Pan Stanisław często pozytywnie 
ją wspominał. Mówił, że była bar-
dzo mądra i pracowita. Miała taką 
zasadę – że i w biedzie można żyć, 
ważne – aby po Bożemu. Fran-
ciszka zajmowała się krawiec-
twem, przerabiała stroje ludowe  
i w tym kontekście też była przez 
Stanisława wspominana. Gdy jego 
wnuczki Malwinka i Agatka ubie-
rały się w stroje łowickie, mawiał 
czasem: – Szkoda, że babcia Fra-
nia nie żyje, ona by Wam popra-
wiła, ona by uszyła... 

Stanisław Lesiak był motorem 
napędowym całej rodziny, utrzy-

mującym ze wszystkimi częsty 
kontakt telefoniczny, cieszącym 
się z ich wizyt w jego domu w Bo-
biecku. Szanował nie tylko swoją 
żonę i dzieci, ale też – na równi  
– zięciów i synowe. Zawsze zachę-
cał ich do pracy i działania oraz do 
życia w zgodzie. Chętnie wysłu-
chiwał, interesował się wszystkim, 
np. jakie mają plany, w miarę swo-
ich skromnych możliwości i siły 
pomagał. Był pogodny, energiczny 
i elegancki. Troszczył się o zdro-
wie wszystkich, nie przywiązując 
dużej wagi do swojego. 

Miał poczucie obowiązku, aby 
godnie pożegnać zmarłych, dla-
tego często uczestniczył w po-
grzebach. Mawiał: – Jak ja do 
nich (rodziny, znajomych – przyp. 
red.) nie pójdę, to oni do mnie nie 
przyjdą. Przyszli bardzo licznie. 
Na pogrzebie nie brakowało lu-
dowych akcentów, delegacji z ze-
społów, z którymi jego najbliżsi są 
związani i muzyki, którą tak bar-
dzo kochał. 

Jeszcze rok temu nikomu z jego 
rodziny nie przyszło na myśl, że 
taty wśród nich nie będzie. Cięż-
ko im się z tym pogodzić. Trud-
ne są przede wszystkim niedziele  
i święta, kiedy najczęściej ich 
oczekiwał. Miał poczucie humoru, 
był bardzo gościnny i samodzielny. 
Kiedy był zdrowy, wszystkie spra-
wy związane z domem załatwiał 
sam. Lubił piątkowe wyjazdy na 
targ do Łowicza, była to okazja do 
spotkań ze znajomymi. Obowiąz-
kowe było kupno gazety NŁ, po-
nieważ czytanie gazety było zaję-
ciem na wolne chwile w weekend. 

Stanisław Lesiak zmarł 19 lute-
go 2018 r. w szpitalu w Łowiczu, 
po krótkiej chorobie, która rozpo-
częła się w listopadzie 2017 r. 

– Kochany Dziadku, zapamię-
tamy Cię jako wiecznie uśmiech-
niętego i zawsze eleganckiego. 
Brakowało nam będzie Twojej 
obecności i radości, jaka od Cie-
bie wypływała, kiedy cię odwie-
dzaliśmy. Kiedy odszedłeś tak 
niespodziewanie, wypełnienie 
pustki, którą po sobie pozostawi-
łeś, będzie wręcz niemożliwe. Po-
staramy się spełnić Twoje ostatnie 
życzenie i będziemy dbać o bab-
cię Zosię i całą rodzinę – to frag-
ment pożegnania, jakie odczytała 
wnuczka Marta podczas ostatnie-
go pożegnania.  mwk

Stanisław Lesiak (1937-2018)

REKlAmA

 Stanisław Lesiak 
(1937-2018)

całe życie związany był  
z bobieckiem – tu się urodził 
i mieszkał. mając 16 lat 
rozpoczął dorosłe życie. 
Pracował krótko w hucie  
szkła w bełchowie, potem  
na PKP. miłością jego życia 
była żona zofia, z którą spędził 
57 lat. doczekali się 4 dzieci, 
9 wnucząt i 5 prawnucząt. 
Pan Stanisław kochał łowicką 
muzykę ludową, interesował się 
motoryzacją i hodował gołębie. 
dla swoich najbliższych był 
najlepszym na świecie mężem, 
ojcem i dziadkiem. 

Wrzeczko | Święto plonów

Dożynki Gminy Łyszkowice
Wieś Wrzeczko – jak już infor-

mowaliśmy – będzie w tym roku 
gospodarzem dożynek gminy 
Łyszkowice, które zbliżają się do 
nas wielkimi krokami – już w nie-
dzielę 2 września.

Uroczystości rozpoczną się o 
godzinie 13.30 od mszy świętej 
polowej przy strażnicy Ochotni-
czej Straży Pożarnej we Wrzecz-
ku. W części artystycznej wystąpi 

Zespół Cygański „Cztery struny 
skrzypiec”, dzieci z zajęć folko-
wych oraz grupy wokalnej „Tę-
cza”, zespół rockowy The Thrill 
oraz grający disco polo Mr Sebii.

Po bloku koncertów, od 20 do 
22 planowany jest Disco Polo 
Show. Innymi atrakcjami będą de-
gustacja dań regionalnych, kon-
kursy dla dzieci i dorosłych oraz 
inne atrakcje dla dzieci.    tm
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Chruślin| Renowacja pomnika

Aby pamięć o poległych 
nie zginęła
Nowy pomnik stanął 
na mogile poległych na 
cmentarzu parafialnym 
w Chruślinie. W ten 
sposób władze gminy 
postanowiły uczcić 
pamięć ofiar zbrodni 
hitlerowskich.

– W mogile spoczywają miesz-
kańcy naszej gminy, w dużej mie-
rze Bielaw i Wojewodzy, którzy 
zostali rozstrzelani przez oku-
pantów hitlerowskich. Do dziś na 
tym terenie żyją ich rodziny i po-
tomkowie. W ten sposób chcieli-
śmy uczcić pamięć ich bliskich, a 
jednocześnie złożyć hołd osobom 
zamordowanym – zaznacza wójt 
gminy Sylwester Kubiński. 

Jak podkreśla nasz rozmówca, 
prowadzone działania renowacyj-

ne były konieczne ze względu na 
stopień zniszczenia starego po-
mnika. – Od dawna jako gmina 
czyniliśmy starania, by doprowa-
dzić do renowacji tego obiektu. 
Ze względu na jego szczególny 
charakter mnie osobiście rów-
nież na tym zależało. Cieszę się, 
że wreszcie się to udało – zauwa-
ża wójt.

Modernizacja obejmowała wy-
mianę głównej płyty pomnika 
oraz odnowienie dwóch mieczów, 
które następnie ponownie na niej 
zamontowano. Całościowy koszt 
nowego pomnika wyniósł 32 000 
złotych. W kwocie 26 000 zło-
tych został on dofinansowany ze 
środków Łódzkiego Urzędu Wo-
jewódzkiego przyznanych przez 
Radę Ochrony Walk i Męczeń-
stwa. Pozostałe 6 tysięcy złotych 
pochodziło z budżetu Gminy Bie-
lawy.  aw

W tej rubryce zamieszczamy fotografie noworodków, które w dniach poprzedzających wydanie tego numeru tygodnika urodziły się w szpitalach w łowiczu i w 
Głownie, wraz z datą i godziną tej szczęśliwej dla rodziców chwili. dziękujemy rodzicom, którzy zgodzili się na publikację i życzymy dużo radości z powiększenia 
rodziny. Każde nowo narodzone dziecko witamy serdecznie w naszej lokalnej społeczności. A jeśli Wasze dziecko urodziło się w tych dniach w jakimś innym szpitalu – 
prosimy, przyślijcie nam fotografię i dane (redakcja@lowiczanin.info) – także z przyjemnością je zamieścimy. Redakcja

WITAMY WśRÓD NAS | W OSTATNIch dNIAch uROdzIlI SIę

Odnowiony pomnik w Chruślinie jest wyrazem hołdu złożonego 
poległym mieszkańcom gminy. 

Aleksander Wizgier, 
ur. 5.08.2018 r., godz 9.00,  
dł. 56 cm, waga 3.380 g, syn 
Pauliny i Kamila, zam. łowicz

Joanna Lesiak, ur. 8.08.2018 r., 
godz. 18.00, dł. 55 cm,  
waga 3.500 g, córka Karoliny  
i mariusza, zam. bobrowniki.

Aleksander Kruk, ur. 12.08.2018 r., 
godz. 21.35, dł. 54 cm,  
waga 3.400 g, syn Justyny  
i Radosława, zam. Reczyce.

Maksymilian Okrasa,  
ur. 15.08.2018 r., godz. 18.00,  
dł. 57 cm, waga 3.750 g, syn 
Natalii i Adriana, zam. bobrowniki.

Amelia Błaszczyk, ur. 16.08.2018 r., 
godz. 18.20, dł. 53 cm,  
waga 3.500 g, córka małgorzaty  
i huberta, zam. uchań dolny.

Filip Siekierski, ur. 16.08.2018 r., 
godz. 17.10, dł. 52 cm,  
waga 3.500 g, syn Andżeliki  
i marka, zam. łowicz.

Julia Boczek, ur. 17.08.2018 r., 
godz. 3.45, dł. 53 cm,  
waga 3.550 g, córka Anny  
i łukasza, zam. Jastrzębia.

Dawid Ceroń, ur. 19.08.2018 r., 
godz. 20.09; dł. 56 cm,  
waga 4.450 g, syn Anety  
i Sebastiana, zam. Skierniewice.

Antoni Jędrzejewski, 
ur. 20.08.2018 r., godz. 8.05,  
dł. 54 cm, waga 4.290 g, syn 
Karoliny i dominika, zam. Stryków.
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Julita Boczkowska, 
ur. 14.08.2018 r., godz. 14.35, 
dł. 54 cm, waga 3.240 g, córka 
mileny i łukasza, zam. mysłaków.

Gmina Łowicz | SKF zryw Wygoda

Ministerialne 
dofinansowanie

Stowarzyszenie Kultury Fi-
zycznej Zryw Wygoda otrzyma-
ło dofinansowanie w wysokości 
10 tys. zł z Ministerstwa Sportu  
i Turystyki na zajęcia z piłki noż-
nej dla dzieci i młodzieży. 

Pieniądze przeznaczone są na 
rok, a pochodzą z rządowego pro-
gramu KLUB. Zryw Wygoda do-
tację z tego programu otrzymał 
już trzeci rok z rzędu. W poprzed-
nich latach była w takiej samej 
wysokości. 

Jak nam powiedział wicepre-
zes SKF Zryw Wygoda Arka-

diusz Stolarczyk, z kwoty tej 6 tys. 
zł przeznaczone jest na wynagro-
dzenia dla trenera - opiekuna mło-
dych piłkarzy, a pozostała część 
- na zakup sprzętu. Dzięki temu 
łatwiej jest zorganizować zajęcia, 
z których korzysta prawie 50 osób 
do 18 roku życia. 

Wymogiem programu jest 
udział własny klubu w finansowa-
niu tych zajęć w wysokości 10%, 
czyli 1 tys. zł.

Treningi młodych piłkarzy od-
bywają się na boisku przy Szkole 
Podstawowej w Wygodzie.  mwk 

Luszyn | Relikwie św. maksymiliana Kolbego są już w kościele

Relikwiarz niosły 
komunijne dzieci
Datę 14 sierpnia parafianie 
z Luszyna zapamiętają na 
długo. To wtedy do kościoła 
św. Stanisława Biskupa  
i Męczennika wprowadzono 
uroczyście relikwie I stopnia 
(tj. włosy) św. Maksymiliana 
Kolbego. Relikwiarz był 
ufundowany przez rodziców 
dzieci, które w tym roku 
przystąpiły do I komunii.

Uroczystą mszę świętą popro-
wadził ojciec Jan Skonieczny, 
franciszkanin z Łodzi, który po-
chodzi z Luszyna. 

– Bardzo mi zależało, aby re-
likwiarz był wniesiony procesyj-
nie przez dzieci, których rodzice 
pokryli jego koszty – mówi pro-
boszcz parafii ks. Dariusz Bujak. 
– W parafii mamy już relikwie 
Krzyża Świętego. Dawno nosiłem 
się z pomysłem, aby pozyskać re-
likwie znanego Polaka, męczenni-
ka. Wybór padł na św. Maksymi-

liana Kolbego. Z prośbą o relikwie 
wystąpiłem do parafii w Niepoka-
lanowie. Otrzymaliśmy relikwie I 
stopnia, czyli związane z ciałem, 
włosy, które zostały umieszczone 
w specjalnym relikwiarzu.

Data 14 sierpnia na wprowa-
dzenie relikwiarza nie została wy-
brana przypadkowo. Tego dnia 
przypadała 77. rocznica śmierci 
św. Maksymiliana Kolbego.

Relikwiarz został poświęcony 
przez franciszkanina, a wierni od-
dali mu cześć, całując go.

Ojciec Jan Skonieczny zrobił 
nam niespodziankę. W dniu uro-
czystości przywiózł nam i poda-
rował swój obraz Maksymiliana 
Kolbego o wymiarach 80x1,1 m. 
Ja też zakupiłem, ale mniejszy ob-
raz naszego męczennika.

Teraz obydwa obrazy wiszą  
w kościele, mniejszy w prezbite-
rium – dodaje proboszcz parafii. 
– Teraz mamy jakby drugiego pa-
trona, anioła, który czuwa nad pa-
rafianami.  dag

Uroczystość wprowadzenia 
relikwii św. Maksymiliana 
Kolbego do kościoła w luszynie, 
ufundowanych przez rodziców 
dzieci, które w tym roku przystąpiły 
do I komunii świętej.
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franciSzkanin, 
miSJOnarz

maksymilian maria Kolbe 
urodził się 8 stycznia 1894 r. 
w zduńskiej Woli. zmarł 14 
sierpnia 1941 r. w Oświęcimiu. 
był franciszkaninem, 
misjonarzem, gwardianem  
i męczennikiem. był 
założycielem organizacji 
Rycerstwo Niepokalanej, 
miesięcznika Rycerz 
Niepokalanej i Radia 
Niepokalanów oraz 
najliczniejszego klasztoru na 
świecie w Niepokolanowie 
(762 osoby). do obozu 
koncentracyjnego  
w Oświęcimiu trafił 28 maja 
1941 roku. Podczas apelu 29 
lipca sam się zgłosił na śmierć 
głodową w zamian za Franciszka 
Gajowniczka, który był 
skazany na śmierć za ucieczkę 
z obozu. Jak się później 
okazało, Gajowniczek przeżył 
i opowiedział niesamowitą 
historię, którą potwierdziło wielu 
świadków. Wyniesiony na ołtarz 
kościoła katolickiego podczas 
beatyfikacji w 1971 roku. 
Kanonizowany, czyli uznany 
świętym, został w październiku 
1982 roku przez papieża Jana 
Pawła II.

W  ramach programu „Klub” prowadzone są treningi dla dzieci 
z rocznika 2010 i młodszych. 
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Oskar Rynkiewicz ur. 21.08.2018r., 
godz. 10:50, dł. 54 cm,  
waga: 3.460 g., syn Agnieszki  
i marcina, zam. bobiecko.

Gabriela Blus ur. 22.08.2018 r., 
godz. 3:20, dł. 54 cm,  
waga: 3.640 g., córka dominiki  
i Artura, zam. bobrowniki.
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Popów | codziennie przez dwie godziny tworzą arcydzieło z kłosów i ziaren

Spotkajmy się i zróbmy wieniec
W niedzielę, 26 sierpnia, w łowickiej katedrze  
o godz. 12.00 rozpocznie się msza święta 
dożynkowa. We wsiach wchodzących  
w skład parafii już od dłuższego czasu trwają 
przygotowania do tego święta. Panie spotykają się 
w Domach Ludowych, strażnicach OSP  
i gospodarstwach, aby przygotować wieńce  
z tego, czym ziemia w tym roku obrodziła.

My odwiedziliśmy panie z Po-
powa. Rozmawialiśmy z Małgo-
rzatą Pikulską, Eweliną Kryszkie-
wicz, Justyną Kołudzką, Izabelą 
Grzywacz, Mariolą Gałązką i dwo-
ma paniami, które nie chciały 
być wymienione z nazwiska.

Około godz. 18.30 panie zaczy-
nają się schodzić z okolicznych 
domów do strażnicy. Zazwyczaj  
w pracę angażuje się ich oko-
ło dziesięciu, co roku niemal te 
same, wszystkie członkinie miej-
scowego Koła Gospodyń Wiej-
skich. – Część z nas przychodzi 
z pracy, zjada obiad, chwilę od-
poczywa i idzie robić wieniec, 
później przychodzą kobiety, które 
mają gospodarstwa, bo dopiero po 
obrządku, czyli około 20.00 – po-
wiedziała nam Justyna Kołudzka. 

Pomieszczenie gdzie pracują to 
mniejsza sala, położona na zaple-
czu dużego budynku. W środku 
panuje twórczy bałagan: na sto-
łach porozkładane są ścięte zbo-
ża z łodygami, leży ziarno, z boku 
widać duży snopek pszenicy, po-
środku stoi metalowy stelaż, któ-
rego centralnie umieszczoną pó-
łeczkę otaczają półkoliście dwa 
pręty, niemal w całości już owi-
nięte kłosami pszenicy.

Gdyby nie wieniec,  
nie byłoby spotkania
Panie częstują siebie nawza-

jem i nas przy okazji chlebem ze 
smalcem i kwaszonymi ogórkami,  
na stoliku wrze woda w czajniku  

– zaraz będzie herbata, kawa, 
obok czajnika stoi napój. – Jakby 
nie było tego wieńca, to człowiek 
by w domu siedział, nie byłoby 
spotkań, rozmów, tego chleba ze 
smalcem i herbaty też by nie było 
– mówi nam Ewelina Kryszkie-
wicz, dodając, że może siedziały-
by przed telewizorem, a może za-
jęłyby się czymś w domu.

Panie czekają  
na młodzież
Nasze rozmówczynie narzeka-

ją, że wśród nich nie ma młodzie-
ży, że nie jest ona chętna do żmud-
nej pracy nad wieńcem. Młodzi 
tłumaczą, że mają pracę, kom-
puter, znajomych, na wieniec nie 
mają czasu. Szybciej przyszłyby 
dzieci, zaciekawione co robią do-
rośli. W Popowie praca nad wień-
cem trwa przez około dwa tygo-
dnie, codziennie wieczorem po 
2-3 godziny.

Czy tradycja przetrwa? Zda-
niem pań z Popowa wieś się zmie-
nia, mniej jest czynnych gospo-
darstw rolnych niż kiedyś, stąd też 
związek z ziemią, która rodzi plo-
ny, nie jest już tak mocny. Zmienia 
się świat i wartości, które są kre-
owane często jako moda, głównie 
przez media. Co młodych obcho-
dzi wieniec? Z drugiej strony, jak 
zauważają, młodzi chętnie ubiera-
ją księżacki strój ludowy, uczest-
niczą we mszy dożynkowej, więc 
jest nadzieja, że kiedyś panie znaj-
dą swoich następców. Póki co de-
klarują, że będą tworzyć wieńce 
ile tylko starczy im sił.

Co ciekawe, w czasie rozmo-
wy zauważyły, że powoli popu-
larne staje się zamawianie wień-
ca w kwiaciarni lub przez internet. 
Ceny zaczynają się od 250 zł, ale 
za te najbardziej pracochłonne za-
płacić trzeba nawet ponad tysiąc 
złotych. Może więc kiedyś pój-
dzie to w tę stronę. Choć pod-
kreślają, że tradycja mówi, że na 
mszę dożynkową powinno się 
dostarczyć wieniec wykonany  
z tego, co we wsi udało się wy-
hodować, bo ma to być wieniec 
dziękczynny za plony. Dlatego 
też ich wieniec składa się w dużej 
mierze ze zbóż, a wieniec z Zabo-
stowa to zazwyczaj wózek wypeł-
niony owocami.

Pomysł rodzi się  
z dyskusji
Przy tworzeniu wieńca panu-

je dość wesoła atmosfera, panie 
trochę plotkują, dzielą się swoimi 

troskami, starsze instruują młod-
sze jak, co i gdzie przyczepić.  
– Pomysł? Nie mamy osoby, która 
przychodzi z gotowym projektem, 
po czym siadamy i robimy. Każ-

da z nas coś od siebie daje, jeszcze 
w czasie tworzenia wieńca wpro-
wadzamy zmiany, czasem bardzo 
poważne – opowiada nam Małgo-
rzata Pikulska.

Reportaż

REKlAmA

tOmaSz 
bartOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Na mszę dożynkową 
powinno się 
dostarczyć wieniec 
wykonany z tego, 
co we wsi udało się 
wyhodować. dlatego 
też ich wieniec  
składa się w dużej 
mierze ze zbóż,  
a wieniec z zabostowa 
to zazwyczaj wózek 
wypełniony owocami.
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Wycięty w sklejce kształt Polski z przyklejonymi ziarnami zbóż malują: 
Ewelina Kryszkiewicz i Justyna Kołudzka,
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Mariola Gałązka wybiera najdorodniejsze kłosy, łączy je w pęczek  
i podaje koleżankom, które wiążą je do wieńca.

Izabela Grzywacz i Małgorzata Pikulska przy wiązaniu kolejnej wiązki kłosów do wieńca,  
tym razem za pomocą sznurka.
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W tym roku zdjęły ze stry-
chu strażnicy metalowy szkielet 
wieńca sprzed kilku lat i posta-
nowiły na nim oprzeć swój te-
goroczny pomysł. W aureoli kło-
sów zbóż zostanie umieszczona 
biało-czerwona mapa Polski, na-
wiązująca do jubileuszu 100-le-
cia odzyskania niepodległości 
przez Polskę. Przed nią stanie 
na półeczce figura świętego Jana 
Pawła II, poniżej zaś będzie roz-
łożona księga, na której zosta-
nie umieszczony cytat z Papieża 
Polaka „Niech zstąpi Duch Twój  
i odnowi oblicze ziemi, tej zie-
mi”. Mapa Polski, księga, jak  
i napis, zostaną wykonane przez 
naklejenie na sztywną sklejkę 
zboża i jego pomalowanie.

Panowie 
odpowiedzialni  
za konstrukcję  
i transport
Szkielet wykonał jeden z mę-

żów. Panie przyznają, że za kon-
strukcję wszystkich wieńców od-
powiadają ich mężowie. Na tym 
ich rola w procesie tworzenia się 
kończy, resztą, czyli pozyskaniem 
materiałów i ozdabianiem wień-
ca, zajmują się wyłącznie panie. 
Potem jeszcze panowie pojawiają 
się przy transporcie wieńca, który 
pod katedrę przewożą np. strażacy 
z miejscowej jednostki OSP.

zboże najlepiej ściąć 
już w lipcu
Panie w rozmowie z nami przy-

znają, że najlepiej już na początku 
lipca pomyśleć o głównych mate-
riałach do tworzeni wieńca, czyli 
zbożach. Wtedy zboża są jeszcze 
zielone, a kłosy mocniej zamknię-
te. Takie zboże po ścięciu i wy-
suszeniu w domu zyskuje jasny, 
żółty, niemal złocisty kolor. Jeśli 
zetnie się je przed żniwami, zbo-

że będzie mieć kolor mocno przy-
brudzony. – Niestety, my w tym 
roku trochę się spóźniłyśmy i ścię-
łyśmy zboże później niż zazwy-
czaj, zresztą pogoda w tym roku 
nie rozpieszczała, kłosy nie są tak 
ładne jak powinny być – ocenia 
Justyna Kołudzka. 

Panie zgromadziły kłosy nie-
mal wszystkich najpopularniej-
szych rodzajów zbóż: pszenicy, 
owsa, pszenżyta, żyta, o proso za-
dbała osobiście Małgorzata Pikul-
ska, sadząc je w swoim obejściu 
specjalnie z myślą o wieńcu do-
żynkowym. 

Na pytanie co przez lata się 
zmieniło jeśli chodzi o tworzenie 
wieńca, odpowiada Izabela Grzy-
wacz: śmiejąc się pokazuje pisto-
let na gorący klej, chwali wyna-
lazek, mówi, że przezroczystego 
kleju nie widać i jest idealny do 
doklejenia pojedynczych kłosów, 
które zamaskują ubytki. Jeszcze 
niedawno stosowano klej do drew-
na Wikol, który długo sechł i bru-
dził.

Pęczki kłosów panie instalu-
ją jednak dalej za pomocą sznur-
ka, ciasno obwijając nim łodygi  
i przywiązując do metalowej kon-
strukcji. 

W tym roku do wieńca z Popo-
wa potrzebnych będzie duża ilość 
suszonych kwiatów, ale panie o to 
się nie martwią. Od lat zwracają 
się o nie do jednej z mieszkanek 
miejscowości, która, już przewi-
dując to, sadzi w swoim obejściu 
kwiaty o nazwie zatrwian w róż-
nokolorowych wersjach. Kwiaty 
te nadają się idealnie do zasusze-
nia, wystarczy je ściąć i pozosta-
wić, nawet już na wieńcu.

Inne rzeczy, które będą potrzeb-
ne do stworzenia wieńca, panie 
kupią we własnym zakresie lub 
przyniosą ze swoich domów.

myszy chętne  
na ziarno z wieńca
Na co trzeba uważać przy two-

rzeniu wieńca? Panie zaskakują 
odpowiedzią – na myszy. W koń-
cu robi się z go z kłosów zbóż,  
w których jest ziarno. Jak przyzna-
ją, miały z nimi raz problem, na 
szczęście już po dożynkach, gdy 
pozostawiły wieniec w strażnicy. 

Trzeba tez uważać na to, aby 
nie przesadzić z rozmiarem.  
W ubiegłym roku mieszkanki Po-
powa wykonały wieniec, na któ-
ry składała się postać Matki Bo-
żej wycięta ze sklejki, obsypanej 
różnymi gatunkami zbóż. Figura 
miała aż 2,3 metra wysokości, nie 
mieściła się wraz ze stelażem słu-
żącym do jej przenoszenia do stra-
żackiego samochodu. W końcu 
pojechała więc do Łowicza pry-
watnym dostawczakiem. 

za konstrukcję 
wszystkich wieńców 
odpowiadają ich 
mężowie. Na tym 
ich rola w procesie 
tworzenia się 
kończy, resztą, 
czyli pozyskaniem 
materiałów  
i ozdabianiem wieńca, 
zajmują się wyłącznie 
panie. 

REKlAmA

Bobrowniki | Święto patronki parafii 

Modlitwa i zabawa w dzień odpustowy
W niedzielę 26 sierpnia 
parafia Matki Bożej 
Jasnogórskiej  
w Bobrownikach będzie 
obchodzić odpust z okazji 
liturgicznego święta swej 
patronki. Obecnie w parafii 
trwają przygotowania do tej 
uroczystości.

Parafia zaprasza wiernych do 
uczestnictwa w nowennie do 
Matki Bożej Jasnogórskiej – co-

dziennie do 25 sierpnia po mszy 
świętej wieczornej. Zaś 23, 24  
i 25 sierpnia o godz. 8.40 roz-
poczynać będą się godzinki  
o Niepokalanym Poczęciu NMP, 
a o godz. 9.00 msza święta. 

Dodatkowo, w godz. 10.00-
18.00 przewidziane są adoracje 
godzinne wyznaczonych grup 
mieszkańców parafii, o 18.00 
wieczorna msza św., w godz. 
19.00-20.30 adoracja indywidu-
alna, o godz. 20.30 nabożeństwo 
różańcowe i procesja z lampio-

nami wokół świątyni, a o 21.00  
– Apel Jasnogórski. 

Spowiedź odbywać się bę-
dzie codziennie do 25 sierpnia  
w godz. 8.30-9.00, 17.30-18.00, 
20.00-20.30.

W dniu odpustu przewidzia-
no dwie msze święte, o godz. 
9.00 oraz główna o godz. 12.00, 
łącząca w sobie dożynki para-
fialne i odpust, w jej trakcie od-
będzie się procesja eucharystycz-
na. Mszy przewodniczyć będzie 
proboszcz ks. Piotr Sapiński, zaś 

homilię wygłosi pallotyn, misjo-
narz przez wiele lat pracujący na 
Ukrainie o. Włodzimierz Osica. 
O godz. 21.00, tak jak wcześniej, 
przewidziano także Apel Jasno-
górski.

O godz. 17.00 przy kościele 
rozpocznie się biesiada parafial-
na przygotowana przez człon-
ków wspólnoty, przyniosą oni 
upieczone przez siebie ciasta, 
będą także potrawy z grilla, kieł-
basy, kaszanki, które przygotują 
członkowie Rady Parafialnej. Do 
wspólnej zabawy zachęci pusz-
czaną muzyką DJ. Biesiadowanie 
potrwa do późna, o ile znajdą się 
chętni.  tb

Stachlew | Parafia matki bożej Jasnogórskiej

W podziękowaniu za plony
W parafii w Stachlewie 
19 sierpnia obchodzono 
dożynki. Msza święta 
została odprawiona  
w samo południe  
w tamtejszym kościele.

Wieniec, nawiązujący do sym-
boli narodowych i jubileuszu set-
nej rocznicy odzyskania niepod-
ległości, przygotowali gospodarze 
dożynek. W tym roku zaszczyt 
ten przypadł mieszkańcom Sielc 
Lewych i Sielc Prawych w gmi-
nie Maków. 

Ponieważ do stachlewskiej pa-
rafii należą zarówno miejscowości 
z gminy Łyszkowice, jak i Maków, 
w uroczystościach brali udział 
przedstawiciele obu tych gmin,  
w tym także wójtowie Adam 
Ruta i Jerzy Stankiewicz. Po 
mszy świętej uczestnicy zasiedli  
do wspólnego biesiadowania.   tm

Dożynki parafii Stachlew. Ich starostami byli Aleksandra czechowska i Ryszard markowicz 
(na zdjęciu w środku). 

Łowicz | Kolejna zabawa na plaży 

Beach Party po raz drugi w piątek
Grupa społeczna Łączy 
nas Łowicz zaprasza  
w piątek, 24 sierpnia,  
na drugą odsłonę Beach 
Party, czyli na zabawę 
taneczną na plaży  
nad Bzurą w Łowiczu.

Krystian Cipiński, jeden  
z członków grupy, powiedział 
nam, że mimo obaw o frekwencję, 
pierwsza odsłona imprezy, któ-
ra miała miejsce 17 sierpnia, cie-

szyła się – w jego ocenie – bardzo 
dużym zainteresowaniem głów-
nie młodych ludzi. Przez plażę 
przewinęło się przynajmniej 300 
osób, ale sprawiła ona także, że 
park Błonia wypełnił się kolejny-
mi młodymi ludźmi.

Jeszcze w czasie trwania impre-
zy ze strony uczestników pojawiły 
się prośby, aby zabawę powtórzyć, 
na co organizatorzy odpowiedzie-
li pozytywnie. W piątek dla ba-
wiących się młodych ludzi zagra-
ją ponownie DJ Vaco, DJ Wiktus 

(Imprezjoniści) i gościnnie DJ 
Gonzo. Beach Party rozpocznie 
się, podobnie jak w ubiegły piątek,  
o 20.00 i zakończy około północy.

Krystian Cipiński powiedział 
nam, że w obrębie imprezy jest 
ochrona, ponadto na prośbę orga-
nizatorów KPP w Łowiczu zgo-
dziła się wzmocnić patrole w są-
siedztwie, w którym się odbywa, 
czyli w parku Błonie. Jak pod-
kreślił, na plaży ani w jej sąsiedz-
twie nie jest prowadzona sprzedaż 
alkoholu, obowiązuje też zakaz 

jego wnoszenia na plażę, nieste-
ty nie wszyscy przestrzegają tych 
ustaleń. Plażę po każdej imprezie 
sprzątają osoby z Łączy nas Ło-
wicz, które zostają po jej zakoń-
czeniu. Tak było też i po pierwszej 
odsłonie imprezy.

– Niewykluczone, że jeżeli po-
zwoli na to pogoda i będzie nadal 
ciepło, we wrześniu powtórzymy 
jeszcze beach party, bardzo też 
możliwe, że przygotujemy taką 
imprezę dla seniorów, zagramy 
wówczas na pewno inną muzykę, 
np. utwory Tercetu Egzotycznego. 
Myślę, że to także ma szansę się 
udać – powiedział nam Krystian 
Cipiński.  tb
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Jedną z atrakcji spotkań „Mało nas do pieczenia chleba” były duże bańki mydlane. Na zdjęciu zabawa  
przy SP w bąkowie Górnym. 

d
K

 G
m

IN
y

 z
d

u
N

y

RZUT OKIEM | EKSPERymENTOWAlI z dźWIęKIEm 

Kilkanaście osób uczestniczyło w koncercie muzyki elektronicznej w ramach trzeciej edycji
Łowickiej Przetwórni Młodych Talentów – edukacyjnego projektu muzycznego pochodzącego 
z łowicza kompozytora i dyrygenta michała Janochy. Na scenie wystąpiło dwóch twórców muzyki 
elektroakustycznej – wspomniany Janocha oraz Jan Skorupa. zaprezentowali kilka autorskich kompozycji, 
w których eksperymentowali z dźwiękiem, m.in. generując i przetwarzając go cyfrowo, ale też i przy użyciu 
„analogowych” instrumentów, np. trąbki. mak 

Gmina Zduny | Wakacyjne atrakcje dla dzieci

„Mało nas do pieczenia chleba...”
Dom Kultury Gminy Zduny 

od 7 do 9 sierpnia zorganizował 
w sześciu miejscowościach spo-
tkania dla dzieci, podczas których 
miały okazję uczestniczyć w sta-
rych i nowych zabawach. Podob-
nie jak w latach poprzednich pro-
wadził je Wodzirej Arek. W tym 
roku miały one wspólną nazwę 
zaczerpniętą z niegdyś bardzo po-
pularnej zabawy dla dzieci: „Mało 
nas do pieczenia chleba...”.

Jak jednak zapewniają orga-
nizatorzy, wbrew nazwie, chęt-
nych do zabawy nie brakowało.  
W każdym ze spotkań uczestni-

czyło kilkudziesięcioro dzieci, 
łącznie we wszystkich 6 spotka-
niach udział wzięło ok. 300 dzieci, 
które przyszły wraz z rodzicami. 

Wodzirej przygotował dla nich 
takie zabawy jak np. wyścigi śli-
maków, wyścigi w workach, 
zabawy z chustą animacyjną,  
z kółkami hoola-hop lub w kolo-
rowych tunelach, a także pokazy 
wielkich baniek mydlanych. Nie 
zabrakło tańca do skocznej mu-
zyki oraz poczęstunków, które  
w każdej z miejscowości przygo-
towały miejscowe Koła Gospo-
dyń Wiejskich. 

Spotkania zostały zorganizo-
wane w SP Bąkowie Górnym, 
w Domu Ludowym w Wiskieni-
cy Górnej, w Domu Ludowym 
w Łaźnikach, w świetlicy w Zła-
kowie Borowym, w Domu Lu-
dowym w Strugieniach oraz na 
placu przed Urzędem Gminy  
w Zdunach. 

Organizację spotkań wsparło 
dofinansowanie z Urzędu Mar-
szałkowskiego Województwa 
Łódzkiego, które pozwoliło np. 
na zakup sprzętu nagłaśniającego, 
wykorzystywanego podczas zajęć 
w domach ludowych.  mwk

Łowicz | Nowe oblicza kameralistyki

Klarnet i fortepian 
na zwieńczenie cyklu
Dwoje muzyków z Łowicza – klarnecista Dominik 
Domińczak i pianistka Małgorzata Garstka  
– wystąpią w trzecim koncercie z cyklu „Nowe oblicza 
kameralistyki”. Będziemy go mogli wysłuchać  
w niedzielę, 26 sierpnia, o 17.00, w Galerii Browarna.

Dominik Domińczak to pomy-
słodawca trzech koncertów zor-
ganizowanych w tym roku dzię-
ki małemu grantowi Łowickiego 
Ośrodka Kultury. W dwóch po-
przednich koncertach grał on  

w duecie, najpierw z Rado-
sławem Stefańskim, a później  
z Aleksandrem Stachowskim. 
Również w trzecim koncercie cy-
klu „Nowe oblicza kameralisty-
ki" usłyszymy jego grę.

Małgorzata Garstka, mimo 
młodego wieku, ma bardzo duże 
doświadczenie koncertowe w re-
nomowanych salach – nie tylko 
w Polsce, ale także w Wielkiej 
Brytanii, Niemczech, Francji, 
Portugalii, Włoszech, Ukrainie  
i Słowacji. Kameralistyka jest jej 
pasją.

W najbliższym koncercie usły-
szymy utwory m.in. J. Brahmsa, 
W. Horovitza, K. Kurpińskiego  
i W. Lutosławskiego.  tm

Łowicz | Grupa łączy nas łowicz

I Giełda Kulturalna na Nowym Rynku
Jeśli masz w domu płyty, książ-

ki, komiksy, z których już nie ko-
rzystasz i chciałabyś się pozbyć  
– ta propozycja jest dla ciebie. Je-
śli chcesz nabyć podobne wydaw-
nictwa – również. 

8 września na Nowym Rynku 
w Łowiczu zaplanowano I Ło-
wicką Giełdę Kulturalną, ma ona 
trwać od godz. 10.00 do 17.00. 
W czasie jej trwania będzie moż-

na sprzedać, nabyć lub wymienić 
z inną osobą książki, płyty z mu-
zyką lub filmami oraz komiksy. 
Organizatorem giełdy jest grupa 
„Łączy nas Łowicz”. 

– U wielu z nas z pewnością 
„zalegają” w domu przeczytane 
dawno książki, przesłuchane pły-
ty z muzyką czy też obejrzanym 
filmem, które chętnie „puścili-
byśmy” w drugi obieg. Wysta-

wienie ich na sprzedaż za pomo-
cą portali internetowych zwykle 
wiąże się z czasem i kosztami  
– napisał na Facebooku Jacek 
Rybus, zachęcając do udziału  
w giełdzie. 

Osoby, które są tym zaintere-
sowane, proszone są o zgłasza-
nie się do niego przez Facebooka. 
Zgłoszenia będą przyjmowane  
do 3 września włącznie.  mwk
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REKlAmA

Z sali sądowej
Sąd Rejonowy w Łowiczu | zeznania kolejnych świadków

Trwa proces oszustów bankowych
Kilkunastu świadków zeznawało przed sądem w sprawie przeciwko oszustom bankowym, którzy, wykorzystując 
dane osobowe realnie istniejących osób, zaciągali w ich imieniu kredyty, pożyczki oraz dokonywali kupna sprzętu 
komputerowego. Rozprawa odbyła się w poniedziałek, 20 sierpnia, w Sądzie Rejonowym w Łowiczu.

Spośród 10 osób oskarżonych 
we wspomnianym procesie na 
sali sądowej pojawiło się jedy-
nie trzech: Mariusz M. i Adam S.  
– aresztowani w związku z tą spra-
wą już w kwietniu ubiegłego roku 
oraz Tomasz Z. – pozbawiony 
wolności w związku z inną spra-
wą. Wszyscy oni doprowadzeni 
zostali z zakładu karnego w asy-
ście policji. 

O tym, że zaciągnęli 
kredyt, dowiedzieli się 
przypadkiem
W trakcie kilkugodzinnej roz-

prawy przesłuchano kilkunastu 
świadków w wieku 40-78 lat. 
Większość z nich zeznała, iż nie-
znana osoba zaciągnęła na ich 
nazwisko zobowiązanie finanso-
we w postaci kredytu lub pożycz-
ki. Niejednokrotnie było to kilka 
pożyczek, zaciągniętych w ban-
kach, parabankach oraz firmach 
specjalizujących się w udziela-
niu tzw. „chwilówek”. Wysokość 

tych zobowiązań nierzadko prze-
kraczała kwotę 25 tysięcy zło-
tych.

Niektórzy wspominali rów-
nież, iż na podstawie ich danych 
zakupiono nowy telefon komór-
kowy w wysokim abonamen-
cie lub drogi sprzęt komputero-
wy. Zamówień tych dokonano za 
pośrednictwem Internetu, choć  
– jak sugerowali starsi świadko-
wie – nawet nie potrafią się po-
sługiwać komputerem. Wielu 
spośród świadków o zobowiąza-
niach lub próbie wyłudzenia kre-
dytu dowiedziała się przypadko-
wo, np. wtedy, kiedy ze względu 
na istniejące zadłużenie sami nie 
mogli ubiegać się o pożyczkę lub 
do ich drzwi zapukał komornik. 
Potwierdza to przypadek 62-let-
niego mężczyzny, który o zacią-
gniętych na swoje nazwisko kre-
dytach dowiedział się z pisma 
przesłanego na adres polskiej fir-
my w Niemczech, w której wów-
czas pracował. Z dokumentu 

wynikało, iż w związku z zadłu-
żeniem komornik zajął jego pie-
niądze. 

– Myślałem, że to jakaś pomył-
ka, bo wiele spośród dostępnych 
na dokumencie danych nie zga-
dzało się z moimi. Mimo to, kre-
dytów zaciągniętych na swoje na-

zwisko miałem już cztery. Byłem 
zmuszony przyjechać do Polski. 
Po mojej interwencji i zgłoszeniu 
sprawy na policję wstrzymano eg-
zekucję komorniczą i ostatecznie 
żadnych należności nie musiałem 
regulować. W związku z zaistnia-
łą sytuacją straciłem jednak pracę. 
Mój szef nie chciał mieć pracow-
nika, który ma takie kłopoty. Być 
może podejrzewał, że robię prze-
kręty finansowe lub jestem zło-
dziejem, a przecież to ja zostałem 
oszukany – zeznał świadek. 

W przypadku dwojga osób  
z Częstochowy wątpliwości 
wzbudziło z kolei pismo jednej  
z sieci komórkowej, jakie otrzy-
mali. Zawarto w nim podziękowa-
nie dla nowego abonenta, choć nie 
podpisywali żadnej umowy i nie 
nabywali nowego telefonu. 

Sfałszowano podpisy  
i niektóre dane
Niewykluczone, iż zakupy  

i pożyczki dokonywane były 

przez grupę przestępczą w opar-
ciu o sfałszowane dane. Niektórzy 
z przesłuchiwanych zauważyli, 
że zgodne ze stanem faktycznym 
pozostaje jedynie ich imię i nazwi-
sko oraz numer PESEL. Czasami 
wątpliwości wzbudzał już adres 
zamieszkania, innym razem były 
to imiona rodziców lub rodzaj do-
kumentu na podstawie którego 
udzielono pożyczki. W przypad-
ku jednego ze świadków zobo-
wiązanie zaciągnięto bowiem na 
podstawie legitymacji emeryta, 
której nigdy nie posiadał, gdyż po-
zostaje osobą aktywną zawodowo. 
Dodatkowo, w każdym ze wspo-
mnianych przypadków sfałszowa-
no również podpis. 

Zeznający zgodnie orzekli, iż 
oskarżani pozostają dla nich oso-
bami obcymi, które w niezna-
nych im bliżej okolicznościach 
weszły w posiadanie ich danych 
osobowych. Nikt nie przypo-
mniał sobie sytuacji zagubienia 
dokumentu tożsamości lub sytu-
acji ryzykownej, w trakcie któ-
rej mógłby on trafić w niepowo-
łane ręce. W związku z tym, że 
niektórych świadków łączy pobyt 
na oddziale nefrologii w szpita-

lu w Skierniewicach, na ogół nie 
wykluczali oni możliwości prze-
chwycenia danych w tej placówce 
medycznej. Dotychczas kwestia 
ta nie została jednak wyjaśniona. 

– Nie brałem kredytów, nie 
znam oskarżonych, mam tylko 
problemy z komornikiem. Na 
moje nazwisko ktoś wziął 6 po-
życzek – głównie tzw. „chwi-
lówek”. O czterech z nich do-
wiedziałem się od komornika,  
o piątej na komendzie policji  
w Łowiczu, gdy chciałem złożyć 
zawiadomienie o tej sprawie, zaś 
o szóstym, gdy przyszło wezwa-
nie dotyczące toczącej się w El-
blągu sprawy w sądzie – zauwa-
żył świadek. 

Na koniec poniedziałkowego 
posiedzenia jeden z oskarżonych, 
Adam S., złożył wniosek o uchy-
lenie środka zapobiegawczego  
w postaci tymczasowego areszto-
wania. Swoją prośbę motywował 
on wyrażeniem gotowości dobro-
wolnego poddania się karze. Do 
prośby oskarżonego nie przychy-
lił się jednak ani prokurator, ani 
sędzia. 

– Na jednej z ostatnich roz-
praw areszt ten został przedłu-
żony i decyzja ta pozostaje pra-
womocna. Nie widzę powodów 
dla których areszt miałby zostać 
uchylony – zauważyła sędzia 
Małgorzata Szubert-Fiałkowska. 

Proces trwa.  aw

RZUT OKIEM | KOlEJNy zNAK dROGOWy uSzKOdzONy
Żółty znak ostrzegawczy 
ustawiony na ul. św. 
Floriana w Łowiczu – „Inne 
niebezpieczeństwo” – z tabliczką, 
która wyjaśnia, że w tym miejscu 
znajduje się wyjazd straży, został 
w ostatnich dniach uszkodzony. 
W niedzielne południe, gdy nasz 
reporter go fotografował, jego 
słupek był tak wygięty, że sięgał 
chodnika. Jak dowiedzieliśmy się 
w OSP łowicz, nie jest to wynik 
zdarzenia losowego, ale wandali. 
znak mógł zostać uszkodzony  
przez nich kilka dni temu, w ostatni 
piątek, 17 sierpnia– ktoś go wygiął  
w przeciwną stronę. Strażacy  
– ochotnicy rozważali możliwość 
naprawienia go, ale mieli pewne 
obawy, czy zrobią to właściwie. 
Sprawę postanowili więc zgłosić  
do ratusza. mwk

KPP Łowicz | Nowi dzielnicowi

Zmiany w gminach 
Łyszkowice i Domaniewice
Komenda Powiatowa 
Policji w Łowiczu 
ma dwóch nowych 
dzielnicowych. Są nimi 
st. sierż. Bartłomiej 
Tryngiel i st. sierż. 
Michał Garstka.

Pierwszy z wymienionych od-
powiada za południową część 
gminy Łyszkowice, a konkretnie 
za miejscowości: Bobiecko, Nowe 
Grudze, Stare Grudze, Gzinka, 
Kuczków, Łagów, Polesie, Sta-
chlew, Seligów, Seroki, Wrzecz-
ko, Uchań Dolny. W przypadku 
części północnej tej gminy dziel-

nicowym pozostaje jak dotych-
czas sierż. sztab. Dariusz Kotus. 

W przypadku gminy Domanie-
wice rolę dzielnicowego przejął st. 
sierż. Michał Garstka, zastępując 
tym samym asp. szt. Janusza Pie-
truszkę.

Dzielnicowy to funkcjona-
riusz, którego rolą jest: poznanie 
przydzielonego mu terenu, osób 
tam przebywających, występują-
cych zjawisk i zdarzeń mających 
wpływ na bezpieczeństwo i po-
rządek, realizowanie profilakty-
ki społecznej, ściganie sprawców 
przestępstw i wykroczeń oraz 
kontrolowanie przestrzegania pra-
wa.   tm
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St. sierż. Bartłomiej Tryngiel

Niektórzy  
z przesłuchiwanych 
zauważyli,  
że zgodne  
ze stanem 
faktycznym 
pozostaje jedynie 
ich imię i nazwisko 
oraz numer  
PESEl. 
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Ogłoszenia

 PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „NŁ”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ, ul. PIJARSKA 3A; BEDNARY, SKlEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27, SKlEP P. PAclER; BOLIMÓW, ul. RyNEK KOŚcIuSzKI 17, SKlEP „EWA”, 
P. PAPIERNIK; DOMANIEWICE, ul. GłóWNA 26, SKlEP P. JAKubIAK; GąGOLIN POŁUDNIOWY, SKlEP „KOS”; IŁÓW: Pl. RyNEK STAROmIEJSKI 21; SKlEP P. PAPIEROWSKIEGO; KIERNOZIA, RyNEK KOPERNIKA, KIOSK P. WESOłOWSKIEJ;  
KOCIERZEW PÓŁNOCNY 37A, SKlEP P. KRyGIER; KURABKA 17A, SKlEP P. TOPOlSKIEJ; ŁOWICZ, OS. bRATKOWIcE, KIOSK lOTTO; ŁYSZKOWICE, SKlEP „duET”, ul. GmINNA 6; NIEBORÓW, Al. lEGIONóW POlSKIch 18, SKlEP 
P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, SKlEP P. SIEWIERy; OSTRÓW 20, SKlEP P. bEJdy; OSMOLIN: ul. RyNEK 2, SKlEP P. SERWAch; ul. RyNEK 19, SKlEP SPOżyWczO-PRzEmySłOWy; PSZCZONÓW 147, SKlEP P. lIPIńSKIEGO;  
SANNIKI, ul. WARSzAWSKA 183, SKlEP P. OlKOWIcz; SOBOTA, Pl. zAWISzy czARNEGO 12, SKlEP P. bIńczAK; SOKOŁÓW 19, SKlEP P. GłOWAcKIEGO; STACHLEW 113A, SKlEP P. WIERzbIcKIEJ; STARY DęBSK 6A, SKlEP SPOżyWczO-PRzEmySłOWy,  
śLESZYN, ul. GóRNA 5, SKlEP P. mączyńSKIEJ;  ZABOSTÓW DUŻY, SKlEP P. SzAlENIEc; ZAWADY 67, SKlEP P. SOKAlSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKlEP P. PIEcKI.

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „WIEśCI”: BIURO OGŁOSZEń GŁOWNO, ul. łOWIcKA 40; DMOSIN 1, bOżENA KRzESzEWSKA, PIEKARNIA:  STRYKÓW: STARy RyNEK 1; ul. cmENTARNA 12.

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „NŁ DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28, SKlEP mINI-mAG; DOBRZELIN, ul. Wł. JAGIEłły, SKlEP mAGdA; PACYNA, ul. TOWAROWA 4, SKlEP P. m. duRKI;  
PLECKA DąBROWA, SKlEP „mONIKA”; PODCZACHY 16, SKlEP SPOżyWczO-PRzEmySłOWy; śLESZYN, ul. GóRNA 5, SKlEP P. mączyńSKIEJ; ŻYCHLIN, ul. łąKOWA 9A, SKlEP „mAGdA”; ul. NARuTOWIczA 85F,  
SKlEP „mAGdA”; ul. 29 lISTOPAdA 28, SKlEP SPOżyWczO-PRzEmySłOWy.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIALNOśCI ZA TREść OGŁOSZEń I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �ciężarowe, busy, całe, uszkodzone, 
tel. kom. 509-964-698.

 �Każdego dostawczego, tel. kom. 
725-562-998.

 �Każdego mercedesa, Toyotę, tel. 
kom. 725-361-836.

 �Kupię każde auto, całe i rozbite, tel. 
kom. 518-461-010.

 �Kupimy każdą Toyotę, mercedesa, 
stan obojętny, tel. kom. 798-602-197.

 �Kupimy każdego busa, stan obojętny, 
tel. kom. 798-602-197.

 �Skup aut do 4.000 zł, możliwy odbiór 
lawetą, tel. kom. 733-805-046.

 �Skup aut rozbitych, skolizjowanych, 
stan obojętny, tel. kom. 510-100-449.

 �Skup aut za gotówkę. Szybki 
dojazd i wycena na miejscu, tel. 
kom. 536-266-926.

 �złomowanie Pojazdów- 
zaświadczenia, auto-skup: uszkodzone, 
rozbite, wyeksploatowane, Rząśno 13, 
tel. kom. 602-123-360.

sprzedaż
 �AudI 80, tel. kom. 609-842-747.

 �AudI 80, 1.8, 1991 rok, benzyna/
gaz, nowa butla, 2.900 zł, tel. kom. 
796-633-383.

 �AudI A3, 2.0 tdi, 2007 rok, tel. kom. 
505-075-520.

 �AudI A3, 1.4 TSI Turbo, 2009 rok, 
granatowy metalik; możliwość zamiany 
(tańszy), tel. kom. 513-329-718.

 �AudI b4 benzyna/gaz, 1991 rok, tel. 
kom. 695-184-095.

 �ciTROËN c1, 2009 rok, klimatyzacja, 
tel. kom. 668-162-199.

 �dAEWOO matiz, 1999 rok, 100.000 
km, tel. kom. 784-014-797.

 �dAEWOO matiz, tel. kom. 
505-412-337.

 �dAEWOO matiz, 2000 rok, 
tel. (42) 710-94-59.

 �FIAT bravo, 1.9 diesel, tanio, tel. kom. 
693-608-068.

 �FIAT cinquecento, w oryginale, 
tel. (42) 719-99-24.

 �FIAT Punto, 1.3 diesel, 2007 rok, tel. 
kom. 665-560-113.

 �FIAT Punto, 2002 rok, 150.000 km, 
tel. 46/837-33-86, po 17:00.

 �FIAT Seicento, 900, 2000 rok, 65.000 
km, wiśniowy, autem jeździła starsza 
osoba, cena do negocjacji, tel. kom. 
605-061-363.

 �FIAT Seicento, 900 benzyna, 2002 
rok, tel. kom. 609-465-727.

 �FIAT Seicento, 900, 2000 rok, 65.000 
km, wiśniowy, autem jeździła starsza 
osoba, cena do negocjacji, tel. kom. 
605-061-363.

 �FIAT Seicento, 900, 1998 rok, tel. 
kom. 538-313-966.

 �FIAT Stilo, 1.9 JTd, 2005 rok, 
kombi, zamiana na tańszy, tel. kom. 
606-348-077.

 �FIAT uno, 1994 rok, tel. kom. 
666-587-317.

 �FORd mondeo, 2.0 diesel, 2004 rok, 
90 Km, tel. kom. 600-741-174.

 �KIA Rio, 2001 rok, stan dobry, 2.500 
zł, tel. kom. 664-896-402.

 �mAzdA 323F, 2.0 diesel, 2001 rok, 
tel. kom. 600-749-007.

 �mERcEdES A, 1999 rok, tylko 
110.000 km, tanio sprzedam, tel. kom. 
721-168-425.

 �NISSAN Almera, 1.8 lPG, 2002 rok, 
3.200 zł, tel. kom. 602-584-266.

 �OPEl Astra, 1.8 16V gaz, 1994 rok, 
tel. kom. 697-638-898.

 �OPEl Astra 3, 1.6 benzyna/gaz, 
2005 rok, klimatyzacja, tel. kom. 
604-706-309.

 �OPEl Astra h, 1.7 cdTI, 2006 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 698-505-003.

 �OPEl Astra II, 1.6, 2002 rok, tel. kom. 
604-089-021.

 �OPEl Astra, 2002 rok, lPG, tel. kom. 
509-108-452.

 �OPEl meriva, 1.6, 2005 rok, tel. kom. 
606-348-077.

 �OPEl Signum, 1.9 cdTI, 2006 
rok, 150 Km, komplet nowych 
opon zimowych z felgami, tel. kom. 
605-822-842.

 �OPEl zafira, 1.8, 2002 rok, tel. kom. 
606-348-077.

 �OPEl zafira, 2.0 dTI, 2000 rok, 
7-osobowy, w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. kom. 513-375-786.

 �PEuGEOT 206, 1.4, 2003 rok, 
bordowy metalik, tel. kom. 537-200-181, 
513-375-786.

 �PEuGEOT 207, 1.6 hdI, 2007 
rok, 121.000 km, 12.200 zł, tel. kom. 
513-375-786.

 �RENAulT clio, 1.2 benzyna, 2006 
rok, Renault Kangoo 1.5 dcI 2006 rok, 
tel. kom. 601-297-797.

 �Renault laguna, 1.9 diesel, 2004 
rok, hatchback, 3.500 zł, tel. kom. 
602-584-266.

 �RENAulT Scenic, 1.9 dcI, 2006 rok, 
zadbany, tel. kom. 602-313-357.

 �SAAb 9-5, 1.9 TId, 2007 rok, tel. kom. 
504-010-956.

 �SEAT Ibiza, 1996 rok, tel. kom. 
693-552-221.

 �SEAT leon, 1.9 TdI, 2005 rok, 
rzeczywisty przebieg 152.000 km, 
bogate wyposażenie, tel. kom. 
604-706-309.

 �SKOdA Fabia, 1.2, 2005 rok, tel. kom. 
606-348-077.

 �SKOdA Octavia, 1.6 gaz, 2003 rok, 
tel. kom. 604-706-309.

 �SKOdA Octavia II kombi, 1.9 TdI, 
2005 rok, polski salon, tel. kom. 
600-162-743.

 �SKOdA Octavia II, 1.9 TdI, 
2007/2008 rok, 14.200 zł, w rozliczeniu 
mogę przyjąć tańszy, tel. kom. 
604-706-309.

 �STAR 1142, 1990 rok, 3-stronna 
wywrotka, stan dobry, tel. kom. 
604-403-654.

 �TOyOTA Rav 4, 2004 rok, tel. kom. 
608-398-786.

 �TOyOTA yaris, 1.4 d, 2008 rok, tel. 
kom. 604-208-588.

 �TOyOTA yaris, 1.0, 2007 rok, 
5-drzwiowy, 11.900 zł, tel. kom. 
513-375-786.

 �VOlVO V50, 1.6d, 2008 rok, grafit, tel. 
kom. 693-108-648, 603-897-858.

 �VW Golf IV, 1999 rok, 3.300 zł, tel. 
kom. 691-270-855.

 �VW Golf V, 1.9 TdI, 2001 rok, stan 
bdb, tel. kom. 660-934-296.

 �VW Passat, 1.8T +gaz, 2000 rok, tel. 
kom. 604-811-546.

 �VW Passat, 1.9 TdI, 2004 rok, bogate 
wyposażenie, 11.200 zł, tel. kom. 
604-706-309.

 �VW Polo, 2002 rok, tel. kom. 
509-853-384.

 �VW Polo, 2004 rok, tel. kom. 
505-319-895.

 �VW Polo, 1.3 benzyna, 1990 rok, tel. 
kom. 502-267-281.

 �VW Polo, 1997 rok, tel. kom. 
665-737-435.

 �VW Polo, 1.9 d, 1996 rok, na części, 
tel. kom. 697-366-263.

 �VW Tiguan, 2.0 TSI, 2012 rok, SuV, 
full opcja, skóra, automat, sprowadzony 
z Ameryki, czarny, FVAT, cena do 
uzgodnienia, tel. kom. 603-653-030.

 �VW Touran, 1.6, 2004 rok,  
tel. kom. 603-254-329.

 �żuK, c-330, tel. kom. 797-621-412.

inne
 �Sprzedam komplet foteli  

do Passata b6, w bdb stanie,  
tel. kom. 696-023-791.

motorowe

kupno
 �Stare motocykle, motorowery, części, 

tel. kom. 513-185-357.

 �Kupię stare motocykle: WSK, mz, 
Shl, Junak, motorynka, Komarek itp., 
tel. kom. 609-942-407.

 �Kupię stare motocykle oraz części, 
tel. kom. 603-444-431.

sprzedaż
 �Quad EGl 250, tel. kom. 

695-975-023.

 �honda Varadero 1000, 2005 rok, tel. 
kom. 605-094-174.

 �WSK 125, tel. kom. 790-614-653, 
wieczorem.

 �Sprzedam motorower: Simson S51, 
Ferro 50, barton 50/125, chart 50, 
tel. kom. 506-225-743.

 �Junak 901, 50/80, 2015/16 rok, 
cena do uzgodnienia, tel. kom. 
795-711-604.

nieruchomości

kupno
 �Kupię ziemię, gm. łyszkowice, 

okolice, tel. kom. 502-602-463.

 �Kupię działkę, ziemię, bloki, tel. kom. 
607-809-288.

 �Kupię szeroką działkę min. 60 m, 
budowlaną, rolną lub siedlisko ok. 
1-2 ha, okolice łowicza, tel. kom. 
606-373-441.

 �Kupię ziemię w okolicach dmosina, 
tel. kom. 663-360-730.

 �Wezmę w dzierżwę grunty orne, tel. 
kom. 792-086-809.

sprzedaż
 �działki budowlane, Nieborów, tel. 

kom. 607-328-032.

 �Sprzedam 1/6 udziału w domu, tel. 
kom. 531-217-794.

 �Sprzedam działkę rekreacyjną, 
300 mkw., domek z pomieszczeniem 
gospodarczym, wc, woda, prąd - ul. 
Wiśniowa, Rodzinne Ogródki działkowe 
Relaks (łowicz, ul. łódzka), tel. kom. 
786-018-414.

 �dom, tel. kom. 881-087-040.

 �działka na Górkach Nr 5579/16, 
5.600 mkw., tel. kom. 501-065-313.

 �działka rekreacyjna 
zagospodarowana o pow. 983,40 
mkw. Joachimów-mogiły, tel. kom. 
666-284-606.

 �działka budowlano-rekreacyjna, 1,22 
ha, zielkowice I, tel. kom. 790-537-649, 
po 18:00.

 �Sprzedam dom ocieplony, piętrowy 
 z podpiwniczeniem, działka 560 mkw., 
tel. kom. 606-281-756.

 �działka budowlana 2200 
mkw., mysłaków, media, tel. kom. 
665-981-200.

 �Sprzedam tanio działkę budowlaną, 5 
km od łowicza, tel. kom. 509-231-973.

 �Sprzedam posesję łowicz, 
Katarzynów 42, tel. kom. 603-879-720.

 �dwie działki budowlane po 1.000 
mkw., na granicy bednary-Sypień lub 
całość 86 arów, tel. kom. 694-804-682.

 �działki przy ul. małszyce (możliwość 
zamiany na bloki), tel. kom. 
604-282-998.

 �dom 160 mkw. przy ul. Katarzynów, 
działka 740 mkw., tel. kom. 
723-798-953.

 �Sprzedam dom wolnostojący  
w łowiczu oraz 1,23 ha ziemi wraz  
z budynkami w zielkowicach, tel. kom. 
784-279-632.

 �budowlano-rolna, 9.400 mkw., 
Polesie, rzeka, możliwość wykopania 
stawu, tel. kom. 603-878-783.

 �zduny, dom 120 mkw., zabudowania 
gospodarcze, działka 0.97ha , tel. kom. 
694-182-993.

 �działka rolna z możliwością 
zabudowy 2,6 ha, Parma, gmina 
łowicz, tel. kom. 601-280-964, 
509-299-676.

 �bratkowice 60 mkw. w dobrej cenie, 
tel. kom. 504-110-469.

 �działki 2.500 mkw., 1.250 mkw., 
zielkowice, tel. kom. 692-725-590.

 �działka 715 mkw. nad Jeziorem 
Skrzyneckim, z prawem zabudowy, tel. 
kom. 604-107-760.

 �Wydzierżawię 2,5 ha łąki, tel. kom. 
570-980-770.

 �Sprzedam działkę 2.000 mkw., 
Janowice, tel. kom. 502-768-210.

 �Sprzedam działki budowlane, 
Kompina, tel. kom. 508-953-694.

 �dom, łowicz, tel. kom. 880-651-700.

 �ziemię 2,24 lub 4,5 ha, Psary, gmina 
bielawy, tel. kom. 604-260-576.

 �łowicz, parter, 3-pokojowe, tel. kom. 
506-214-763.

 �bednary 2,40 ha ziemi; 
27arów z drzewem przy bzurze, 
tel. (46) 838-62-02.

 �mieszkanie 35 mkw., parter, balkon, 
stan surowy. Wspólnota mieszkaniowa 
Armii Krajowej 43h/15, tel. kom. 
694-234-226.

 �Sprzedam działkę rolno-budowlaną 
z mediami 3.000 mkw. w miejscowości 
czyste, tel. kom. 694-694-468.

 �działka budowlana pow. 4.200 mkw., 
Kęszyce Wieś, tel. kom. 503-891-969.

 �mieszkanie 49 mkw., Konopnickiej, 
łowicz, tel. kom. 505-833-114, 
603-118-766.

 �Noakowskiego 38 mkw., 2-pokojowe, 
I piętro, po remoncie: ściany, sufity, 
elektryka, hydraulika, drzwi, okna, tel. 
kom. 500-414-769.

 �Sprzedam dom, łowicz, ul. młyńska, 
os. Górki. Stan deweloperski., tel. kom. 
606-712-892.

 �dom wolnostojący, łowicz-
Przedmieście, tel. kom. 534-767-923.

 �działka budowlana 3327 mkw.  
z budynkiem gospodarczym, stodoła 
198 mkw., obora 172 mkw., wszystkie 
media, tel. kom. 604-497-153, łagów.

 �Sprzedam działkę rekreacyjną, tel. 
kom. 696-297-839.

 �działka 0,43 ha z domem 
do remontu, Jamno przy dK14, media, 
tel. kom. 733-131-722.

 �Sprzedam działkę, okolice Głowna, 
+4915217697397.

 �ziemię 3,5 ha, Kraszew Wielki, tel. 
kom. 502-539-686.

 �Sprzedam działkę rolną o pow. 0,81 
ha, marianka, przy drodze asfaltowej, 
30.000 zł, tel. kom. 510-622-223.

 �Sprzedam ziemię 3,5 ha, Jeziorko, tel. 
kom. 791-502-101.

 �Sprzedam ziemię 4 ha,  
z zabudowaniami lub oddzielnie, 
Wejsce, tel. kom. 791-502-101.

 �Sprzedam małe gospodarstwo  
w pow. łowickim, tel. kom. 537-075-150.

 �Sprzedam kawalerkę 26 mkw., os. 
Kostka, tel. kom. 508-289-601.

 �dom w dobrzelinie, ul. Jagiełły 16, 
pow. 72,5 mkw., 3 pokoje, 2 garaże, 
3 pomieszczenia gospodarcze, duży 
ogród. całość 70 arów, tel. kom. 
666-647-047.

 �Gospodarstwo rolne 1,74ha, dom 
+ budynki gospodarcze, 170.000 zł, 
Rząśno, tel. kom. 882-610-997.
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 �działki budowlane (kilometr od 
granic łowicza), jedna: 1.300 mkw., trzy 
po 850 mkw., możliwość dowolnego 
scalania, tel. kom. 501-213-061, 
501-213-062.

 �działka rolno-budowlana, Nieborów 
centrum, tel. kom. 883-228-783.

 �Sprzedam mieszkanie 39 mkw., 
dużą kawalerkę, łowicz, tel. kom. 504-
296-112, łowicz.

 �Sprzedam ziemię 4,22 ha, III klasa, 
ogrodzona, możliwość zabudowy, 
Targowa 74, tel. kom. 693-341-566.

 �mieszkanie 72 mkw., IV piętro, 
os. marii Konopnickiej, tel. kom. 
668-843-714.

 �działka budowlana, zielkowice-czajki, 
1.000 mkw., tel. kom. 889-376-672.

 �Sprzedam ziemię 3,40 ha, Karnków, 
tel. kom. 669-452-029.

 �Gospodarstwo 10 ha, tel. kom. 
660-434-882.

 �Sprzedam dom na żwirki i Wigury 
7A, tel. kom. 500-287-713.

 �działki budowlane łyszkowice, tel. 
kom. 669-450-963.

 �Sprzedam mieszkanie TbS Stryków 
64 mkw., 185.000 zł, tel. kom. 
575-309-937.

 �Sprzedam ziemię 1,49 ha na 
Świącach, tel. kom. 728-126-602.

 �Sprzedam działki budowlane 
bronisławów 39, tel. kom. 791-802-472.

 �mieszkanie 60 mkw., bratkowice, tel. 
kom. 601-946-284.

wynajem
 �Wynajmę komfortowo urządzone 

mieszkanie, bratkowice, II pietro, tel. 
kom. 606-263-182.

 �Na działalność gospodarczą 
400 mkw. z dużym placem, łowicz, 
bolimowska 63, tel. (46) 837-42-46, tel. 
kom. 605-578-502.

 �Róg Warszawskiej i dworcowej  
w łowiczu 40 mkw lub 160 mkw. lub 
200 mkw. na działalność, tel. (46) 837-
42-46, tel. kom. 605-578-502.

 �lokale handlowo usługowe, tel. kom. 
692-725-590.

 �Pokój, tel. kom. 883-363-814.

 �Szukam współlokatorki Warszawa 
Ochota, tel. kom. 660-220-720.

 �do wynajęcia czynna Stacja 
diagnostyczna, łowicz, tel. kom. 
512-329-811.

 �Wynajmę mieszkanie, tel. kom. 
604-218-150.

 �Wynajmę 2 pokoje z kuchnią, I piętro, 
os. Sikorskiego, Głowno, tel. kom. 
601-385-535.

 �Wynajmę dom, łyszkowice, tel. kom. 
690-678-063.

 �do wynajęcia mieszkanie 48 mkw., 
centrum, tel. kom. 730-220-872.

 �Kawalerka do wynajęcia na os. 
Noakowskiego kontakt, tel. kom. 
609-502-572.

 �Wynajmę mieszkanie, łowicz, tel. 
kom. 661-541-350, 601-069-699.

 �Przyjmę w dzierżawę ziemię, tel. kom. 
781-842-724.

 �do wynajęcia mieszkanie 2-pokojowe, 
II piętro (57 mkw.) w łodzi przy ul. 
Rzgowskiej 64 (czerwony Rynek), tel. 
kom. 887-082-752.

 �do wynajęcia m-3, bratkowice, 
II piętro, tel. kom. 533-752-754.

kupno różne
 �Kupię wieżę Technics Sb-Eh750, tel. 

kom. 601-819-920.

 �Kupię blachę, cegłę, drut, deski, 
łaty, krokwie, tregry, tel. kom. 
607-809-288.

 �Kupię koparko-ładowarkę, wywrotkę, 
tel. kom. 607-809-288.

 �Kupię kamienie polne łupane  
z rozbiórki, z okolic Głowna, tel. kom. 
601-286-499.

 �Kupię stare harmonie, tel. kom. 
510-327-408.

sprzedaż różne
 �drewno kominkowe, opałowe 

(workowane). Skrzynki uniwersalne. 
Trociny., tel. kom. 501-658-261.

 �drewno kominkowe, opałowe, tel. 
kom. 504-257-615.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �Skrzynki plastikowe nowe, polskie,  
15 kg i mniejsze, tel. kom. 601-286-499.

 �Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorach, tel. kom. 
531-467-981.

 �Węgiel, miał, brykiet węglowy, 
pelet Varmo, ekogroszek, tel. kom. 
509-920-555.

 �Keramzyt, kruszywo 0-4 mm; 4,5 m3, 
1.400 zł, tel. kom. 663-452-727.

 �drewno opałowe, tel. kom. 
798-877-090.

 �Tuja szmaragd 0,62 zł , tel. kom. 
518-518-835.

 �Pianina, fortepiany, tel. kom. 
604-443-118.

 �Pestka, śliwka do palenia, tel. kom. 
785-240-260.

 �Kanapa narożna, styl Retro, 
rozkładana +fotel, stan bdb., tel. kom. 
790-840-043, 694-366-369.

 �betoniarki: sprzedaż, remonty, części. 
Rusztowania warszawskie, tel. kom. 
603-072-751.

 �Sprzedam worki papierowe 120x60, 
tel. kom. 883-842-795.

 �betoniarka, tel. kom. 504-507-730.

 �Wieniec dożynkowy, tel. kom. 
692-375-540.

 �budy ocieplane dla psów, tel. kom. 
885-459-698.

 �mieszalnik do betonu poj. 1.000 dm3, 
tel. kom. 725-710-267.

 �Sprzedam 20 olszyn do wycięcia, tel. 
kom. 508-057-899.

 �ule z pszczołami sprzedam, tel. kom. 
698-492-283.

 �Sprzedam kamień piaskowca na 
skalniaki, stemple budowlane, tel. kom. 
508-116-242.

 �Płyty paździeżowe, tel. kom. 
885-459-698.

 �Sprzedam nowy telewizor 32 cale 
marki Philips, cena 1000 zł, tel. kom. 
791-726-425.

 �Sprzedam stemple budowlane, tel. 
kom. 518-560-797.

 �Wapno nawozowe, tlenkowo-
magnezowe i tlenkowo-węglanowe, 
super cena, tel. kom. 660-693-596.

 �Kamienie polne, tel. kom. 
730-602-302.

 �Rusztowania warszawskie, tel. kom. 
500-262-573.

 �Sprzedam piec na eko-groszek  
z podajnikiem, moc 15 kW (uszkodzony 
mechanizm podający), tel. kom. 
512-278-726.

 �Piec c.O. na olej opałowy,  
ze zbiornikiem i grzejnikami z 
demontażu, tel. kom. 608-501-258.

 �Sprzedam topole ścięte 6 szt., tel. 
kom. 607-324-089.

 �Sprzedam bramę wjazdową 
(otwieraną), tel. kom. 794-700-101.

 �Sprzedam grzejniki Faviera nowe i 
używane, tel. kom. 788-212-520.

 �Wózek, tel. kom. 504-271-049.

 �dwa fotele, tel. kom. 504-271-049.

 �Krajzega, silnik 4 kW na kółkach, 800 
zł; beczka kwasówka 3.000 l, 2.500 zł, 
tel. kom. 500-385-907.

 �Ogrodzenie metalowe - brama+furtka, 
tanio, tel. kom. 696-023-791.

 �Trzy rowerki dziecinne bmX, stan 
bdb, cena: 150-170 zł/szt., tel. kom. 
606-683-189.

 �Piec c.O. zasypowy defro Optima 
Komfort Plus 12 kW, pow. ogrzewana 
do 120 mkw., 2012 rok, stan bdb, 1.900 
zł, tel. kom. 603-166-316.

 �drewno opałowe sosna, tel. kom. 
505-611-435.

 �Sprzedam tartak przewoźny, tel. kom. 
575-777-961.

 �Sprzedam narożnik, tel. kom. 
501-843-315.

 �Sprzedam kostkę brukową, tel. kom. 
601-052-050.

praca

dam pracę
 �Przyjmę do pizzerii kierowcę na stałe 

oraz pomoc kuchenną -weekendowo, 
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 �Kierowca c+E (codziennie w domu), 
tel. kom. 693-618-750.

 �zatrudnię pizzermana z możliwością 
przyuczenia: praca na stałe oraz 
kierowcę weekendowo, tel. kom. 504-
859-387, lub 885-353-500.

 �Firma transportowa zatrudni 
kierowców kat. c+E w transporcie 
międzynarodowym (kierunek Włochy). 
Oferujemy: umowę o pracę, terminową 
wypłatę, praca na tacho, nowoczesny 
tabor, tel. kom. 602-275-001, lub 
606-666-683.

 �zatrudnię kierowcę maszyn 
rolniczych, tel. kom. 604-478-564.

 �zatrudnię mechanika maszyn 
rolniczych, tel. kom. 604-478-564.

 �zatrudnię kierowcę c+E w 
ruch międzynarodowym, tel. kom. 
501-038-542.

 �APT Randstad (47) zatrudni do lekkiej 
pracy na produkcji, 3 zmiany, Stryków, 
darmowy dojazd, wysoka stawka  , 
tel. kom. 603-207-005, 665-133-483, 
501-327-839.

 �Przyjmę pracowników na produkcję: 
operator maszyn i urządzeń 
w przemyśle spożywczym 
(z możliwością przyuczenia), 
zatrudnienie stałe, dogodne 
warunki pracy, satysfakcjonujące 
wynagrodzenie. bratoszewice, 
tel. (42) 719-89-76, tel. kom. 512-095-
884, dzwonić 12.00-16.00.

 �Przyjmę pracownika na stanowisko 
palacz kotłowni, z doświadczeniem 
bądź przyuczeniem, piece parowe, 
bratoszewice, tel. (42) 719-89-76, 
tel. kom. 512-095-884, dzwonić 
12.00-16.00.

 �Przyjmę pracowników na produkcję 
suszarnia warzyw, bratoszewice, 
tel. (42) 719-89-76, tel. kom. 512-095-
884, dzwonić 12.00-16.00.

 �zatrudnię pomoc hydraulika, 
hydraulika, tel. kom. 691-991-000.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, tel. kom. 
537-180-085.

 �zatrudnię kierowcę kat. c, tel. kom. 
601-297-797.

 �Firma produkcyjna zatrudni operatora 
robota spawalniczego. Praca w 
łowiczu, tel. kom. 795-760-605.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+E, 
transport międzynarodowy, tel. kom. 
607-267-206.

 �zatrudnię kierowcę c+E 
w transporcie krajowym i 
międzynarodowym (kontenery -stałe 
trasy), tel. kom. 693-441-700.

 �zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych, miejsce pracy: 
okolice łowicza, tel. kom. 601-576-295.

 �zatrudnię do pracy na 1/2 etatu, cały 
etat na ubojnię w Karnkowie. możliwość 
noclegu, tel. kom. 519-490-191.

 �zatrudnię tokarz-frezer lub młodego 
człowieka do nauki zawodu, tel. kom. 
602-249-683.

 �Zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia materiałów 
budowlanych, Stryków, dobre 
wynagrodzenie., tel. kom. 
605-086-824.

 �hurtownia budowlana w Strykowie 
zatrudni kierowców c. dobre 
wynagrodzenie, tel. kom. 601-153-348.

 �zatrudnię mężczyznę do 35 lat, 
przy montażu prostowników, również 
z przyuczeniem, praca na os. Górki, 
szczegóły: 503-052-966.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, transport 
międzynarodowy. Wysokie zarobki, 
wyjazdy tygodniowe, tel. kom. 
502-605-719.

 �zatrudnię do zbioru pomidorów, tel. 
kom. 781-199-074.

 �zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowo-remontowych, tel. kom. 
607-343-338.

 �zatrudnię pracowników elewacji, 
możliwość zakwaterowania, łódź, tel. 
kom. 608-575-990.

 �zatrudnimy kierowców c+E, transport 
międzynarodowy, krajowy. Weekendy 
wolne, tel. kom. 605-094-166.

 �zatrudnimy mechaników na warsztat 
samochodów ciężarowych, tel. kom. 
605-094-165.

 �Zatrudnię pomocnika tynkarza, tel. 
kom. 537-663-191.

 �zatrudnię ekspedientkę, sklep 
spożywczo-warzywny, ul. 11 listopada, 
tel. kom. 691-715-550.

 �zatrudnię do zbioru pomidorów, tel. 
kom. 665-639-474.

 �Tłocznia soków zatrudni pracownika, 
tel. kom. 604-982-197.

 �Kierowca c+E, kraj, izoterma, praca 
poniedziałek-piątek, wolne weekendy, 
tel. kom. 500-333-660.

 �zatrudnię kierowcę w transporcie 
międzynarodowym, kat. c+E, karta 
kierowcy, tel. kom. 536-915-200.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+E w ruchu 
międzynarodowym, kółka na Niemcy, 
tel. kom. 601-720-805.

 �Salon-Serwis KIA-Fiat łowicz 
zatrudni pracowników: obsługi klienta, 
części zamiennych, likwidacji szkód, 
doradców serwisowych, handlowców, 
recepcjonistów, mechaników, stażystów. 
cV: recepcja.mgt@kiamotors.pl.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+E, kraj, tel. 
kom. 665-337-367.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+E, 
zagranica, 2/1, tel. kom. 665-337-367.

 �zatrudnię pracowników na budowę, 
dobre wynagrodzenie, tel. kom. 605-
061-363, po 18:00.

 �zatrudnię samodzielnego brukarza, 
pomocników, wysokie wynagrodzenie, 
tel. kom. 725-710-267.

 �zatrudnię magazyniera, łowicz, tel. 
kom. 602-527-481.

 �Poszukujemy: ślusarzy, spawaczy, 
monterów szaf sterowniczych w 
Łowiczu. Oferujemy: atrakcyjne 
wynagrodzenie, ZUS od całości, 
stabilne zatrudnienie. CV na: biuro@
pro-vega.pl, tel. (46) 811-55-22.

 �zatrudnię dziewiarza maszyny 
płaskie, możliwość przyuczenia, tel. 
kom. 508-116-242.

 �Pracowników do produkcji ogrodzeń 
betonowych (praca akordowa), osobę 
z uprawnieniami palacza, pracowników 
do obsługi skupu złomu, tel. kom. 606-
238-181, 509-345- 234.

 �Pracowników do produkcji ogrodzeń 
betonowych (praca akordowa), osobę 
z uprawnieniami palacza, pracowników 
do obsługi skupu złomu, tel. kom. 606-
238-181, 509-345- 234.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+E w 
transporcie krajowym, naczepa 
chłodnia, dobre zarobki, tel. kom. 
608-067-847.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+E 
(chłodnia); wyjazdy z Tesco Teresin, tel. 
kom. 608-067-847.

 �zbiór pomidorów, bocheń, tel. kom. 
725-875-589, po 20:00.

 �Firma HAZBI zatrudni 
magazyniera, tel. kom. 
695-406-193.

 �Poszukujemy pracownika do pracy 
w magazynie sklepu internetowego. 
Obowiązki: kompletowanie zamówień, 
przygotowywanie paczek do 
nadania, przyjmowanie towaru. Praca 
jednozmianowa, Pon-Pt, łowicz, umowa 
o pracę , tel. kom. 605-395-556.

 �Zatrudnię mężczyznę do zakładu 
kamieniarskiego w Strykowie, 
tel. (42) 719-81-66.

 �murarzy, pomocników, okolice 
Głowna, tel. kom. 515-697-643.

 �zatrudnię kierowcę z kat. d praca od 
7 do 15.30, do przejechana 120 km 
dziennie, dobra płaca, więcej informacji, 
tel. kom. 601-858-046.

 �do ułożenia kostki brukowej, tel. kom. 
721-522-614.

 �Potrzebna korepetytorka języka 
angielskiego na kilkanaście godzin 
tygodniowo, 25-30 zł/h. Praca od 
września. łowicz, os. Górki, tel. kom. 
664-694-595.

 �Operator sieczkarni, traktorzysta, tel. 
kom. 695-052-735.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+E  
w transporcie krajowym, izoterma, tel. 
kom. 608-394-596.

 �zatrudnię pracownika na myjnię, tel. 
kom. 608-394-596.
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DO WYNAJĘCIA
lokal gastronomiczny z ogródkiem letnim

w centrum Łowicza, ul. Pijarska 3a
(ul. Pijarska, d. kawiarnia „U Dziennikarzy”)

Informacje: tel. 531 525 347

 �zatrudnię montażystę, tel. kom. 
602-504-924.

 �zatrudnię kierowcę kat. c, c+E, 
również dorywczo, kraj, tel. kom. 
601-385-525.

 �zatrudnimy pizzermana/
pizzerwoman 14-17 zł/h, tel. kom. 
501-620-170.

 �Zatrudnię na dziurkarkę-guzikarkę, 
Głowno, tel. kom. 509-571-801.

 �Zatrudnię szwaczkę 
i prasowaczkę, tel. kom. 
509-571-801.

 �Przyjmę brukarza od 13 do 16 zł, tel. 
kom. 537-705-155.

 �Przyjmę pomocnika do kostki 
brukowej, tel. kom. 786-183-336.

 �Operator dźwigu samojezdnego, 
może być dorywczo, tel. kom. 
601-303-235.

 �zatrudnię Panią, praca w markecie 
budowlanym, mile widziane 
doświadczenie, tel. kom. 601-640-615.

 �Zatrudnię szwaczki, dzianina, 
Głowno, tel. kom. 509-852-909.

 �zatrudnię do zbioru pomidorów, tel. 
kom. 508-220-243.

 �Zatrudnię pomocnika dziewiarza, 
Głowno, tel. kom. 509-852-909.

 �zatrudnię do układania kostki, 
łowicz, tel. kom. 604-413-669.

 �zatrudnię Panią na stałe lub 
1/2 etatu, do 25 lat, studentkę lub 
uczącą się zaocznie. Obsługa klienta 
+sprzedaż internetowa. Wynagrodzenie 
13,70 brutto. cV ze zdjęciem na mail:  
tchibouk07@gmail.com.

 �Firma zatrudni pracowników 
fizycznych do pracy na budowie. 
Wynagrodzenie 15-19 zł na rękę, tel. 
kom. 601-593-011.

 �Zatrudnię kierowcę C+E na 
trasach Włochy-Finlandia (przez 
Polskę), wyjazdy tygodniowe, tel. 
kom. 793-500-433.

 �Przyjmę pracownika do produkcji 
ogrodzeń betonowych, Łyszkowice, 
tel. kom. 501-735-885.

 �zatrudnię tynkarza i pomocnika, tel. 
kom. 575-661-940.

 �Zatrudnię mężczyznę, kat. B, 
mile widziana obsługa wózków 
widłowych, umowa 3.000 zł, tel. 
kom. 505-068-787.

 �zatrudnię kierowcę c+E, załadunki 
lidr Stryków, codzienne zjazdy na 
magazyn, tel. kom. 508-168-121.

 �Zatrudnię do układania kostki 
brukowej, tel. kom. 697-778-557.

 �Firma odzieżowa w Sochaczewie 
zatrudni prasowaczkę i pracownika 
krojowni, tel. kom. 691-719-400, 
660-514-675.

 �zatrudnię murarzy i na wykończenie, 
tel. kom. 603-872-901.

 �Szwalnia w łodzi Górniak zatrudni 
szwaczki, dobre warunki, możliwy 
zwrot kosztów dojazdu, tel. kom. 
606-389-269.

 �zatrudnię pracowników do prac 
budowlanych z Głowna, tel. kom. 
601-321-914.

 �zatrudnię kierowcę kat b bus, tel. 
kom. 504-022-889, 536-242-411.

 �zatrudnię do układania kostki 
brukowej, tel. kom. 663-690-050.

 �zatrudnię do zbioru owoców, tel. 
kom. 535-495-170.

 �zatrudnimy kierowców kat. c+E 
do przewozu kontenerów morskich, 
hamburg-Polska, weekendy w domu, 
wysokie zarobki, stabilne warunki pracy, 
tel. kom. 506-836-200.

szukam pracy
 �Emeryt 63 lata podejmie pracę 3-4 

dni w tygodniu, tel. kom. 798-057-367.

 �Krawcowa/szwaczka szuka pracy  
w łowiczu lub bliskiej okolicy, tel. kom. 
506-233-301.

usługi wideo
 �Www.studiokadr.cdx.pl.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

698-480-048.

 �cyklinowanie, polerowanie, układanie 
parkietu, tel. kom. 501-249-461.

 �układanie kostki brukowej, tel. kom. 
667-837-817.

 �dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 �docieplanie budynków, 
stropodachów granulatem 
styropianowym; kondygnacja: 1200 zł, 
tel. kom. 602-570-424.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, tel. kom. 790-606-451.

 �Usługi minikoparką, tel. kom. 
608-612-013.

 �Kruszywa, piasek, żwir, ziemia 
ogrodowa. Roboty ziemne, 
wyburzeniowe, transport maszyn 
budowlanych, rolniczych, usługi 
kruszarką, tel. kom. 693-565-564.

 �usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. kom. 668-591-725.

 �usługi minikoparką, tel. kom. 
697-725-830.

 �Parkiety: profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: cyklinowanie, 
lakierowanie, tel. kom. 607-090-260.

 �docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 �Struktury agregatem, krótkie terminy, 
tel. kom. 607-612-176.

 �Kompleksowe remonty, tel. kom. 
511-568-525.

 �Schody, tel. kom. 607-789-345.

 �Ogrodzenia, wiaty - montaż, tel. kom. 
606-303-471.

 �Wykończenia wnętrz, glazura, 
terakota, gipsowanie, murowanie, tel. 
kom. 535-868-376, 600-934-964.

 �Wykończenia wnętrz, remonty, tel. 
kom. 532-115-111.

 �docieplenia budynków, tel. kom. 
666-152-315.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, balustrady, tel. kom. 
506-771-822.

 �malowanie agregatem, tel. kom. 
602-717-207.

 �Płytki, gładzie, malowanie, remonty, 
tel. kom. 729-403-698.

 �cyklinowanie bezpyłowe, tel. kom. 
504-960-515.

 �Malowanie elewacji, tel. kom. 
571-272-033.

 �Malowanie natryskowe, tel. kom. 
571-272-033.

 �Malowanie, tel. kom. 
531-980-252.

 �Brukarstwo, tel. kom. 
791-306-104.

 �łazienki, kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 �malowanie pomieszczeń, tel. kom. 
733-788-522.

 �Remonty kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 �malowanie, tel. kom. 514-347-542.

 �Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy i furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. kom. 
505-700-777.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. kom. 725-668-616.

 �budowy od podstaw: domy, budynki 
gospodarcze, ogrodzenia, tel. kom. 
783-406-925.

 �cyklinowanie, układanie podłóg, 
lakierowanie, profesjonalnie, tel. kom. 
694-866-437.

 �malowanie, gipsy, glazura, remonty 
wnętrz, tel. kom. 799-268-290.

 �budowa budynków inwentarskich 
(chlewnie, obory na rusztach, zbiorniki 
na gnojowicę do 20 m średnicy), 
hal stalowych, chłodni, domów 
mieszkalnych wraz z materiałem od 
projektu po dach, nadzory budowlane, 
tel. kom. 601-303-235.

 �Tynki tradycyjne, tel. kom. 
537-663-191.

 �malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
kom. 515-830-969.

 �układanie kostki brukowej, krótkie 
terminy, tel. kom. 883-215-523.

 �Krycie papą termozgrzewalną, 
smarowanie dachów smołą, tel. kom. 
725-970-343.

 �Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, tel. 
kom. 664-712-854.

 �Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, z gwarancją!, tel. 
kom. 735-300-550.

 �malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/K, wykańczanie 
poddaszy, tel. kom. 535-466-501.

 �Usługi remontowo-budowlane od 
A do Z, tel. kom. 730-786-335.

 �dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 �Tynki gipsowe, szybka wycena, 
konkurencyjne ceny za mkw., tel. kom. 
667-615-030.

 �Nowo otwarta Szwalnia poszukuje 
osoby na stanowisko Szwaczki. 
Praca regularnie przez cały rok. 
Własna produkcja, dzianina, tel. kom. 
518-203-421.

 �Gładzie gipsowe, malowanie, tel. 
kom. 796-689-987.

sprzedaż
 �Producent siatki ogrodzeniowej, 

mysłaków, tel. kom. 886-562-223.

 �Tanie blachy trapezowe, dostępne 
od ręki, różne kolory, przystępna 
cena, łowicz ul. Klickiego 70, tel. kom. 
501-543-057.

 �Trzy nowe okna aluminiowe (szyby 
termiczne, 171x120, roleta zewnętrzna), 
Okno panoramiczne 210x140 
+roleta 1,56m. Szafa, stoły, tel. kom. 
508-174-778.

 �Sprzedam stemple budowlane 
ok. 120 szt., wys. 2,80 m, tel. kom. 
788-870-752.

 �Rusztowania warszawskie, tel. kom. 
500-262-573.

 �Stemple budowlane, tel. kom. 
604-432-909.

 �Piec hef Eko-Plus 20, używany, 
gotowy do odbioru. Gratis rzeczy 
z demontażu kotłowni. Naczynie 
wyrównawcze, zawory, pompy Grunfos, 
tel. kom. 603-709-279.

usługi 
instalacyjne

 �hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 �Anteny: montaż, instalacje, tel. kom. 
601-306-566.

 �Usługi elektryczne, tel. kom. 
506-522-852.

 �Nowe instalacje elektryczne, tel. kom. 
506-522-852.

 �usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, tel. kom. 
506-891-289.

 �Usługi hydrauliczne, tel. kom. 
508-862-015.

 �hydraulik, także awarie, tel. kom. 
733-788-522.

 � Instalacje elektryczne, alarmowe, 
TV. montaż, naprawa, tel. kom. 
665-422-974.

 �usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

 �drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
kom. 535-466-501.

 �Kompleksowe instalacje elektryczne, 
tel. kom. 669-418-850.

 � Instalacje elektryczne, dokumentacja, 
tel. kom. 723-125-777.

usługi inne
 �Rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 

wycinka drzew, zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.

 �Wycinka drzew, usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi, tel. kom. 
668-591-725.

 �Kamaz: przewóz piasku, żwiru, ziemi, 
tel. kom. 601-630-882.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 �Przeprowadzki, transport, tel. kom. 
695-885-953.

 �mycie i czyszczenie kostki brukowej, 
tel. kom. 607-612-176.

 �Odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �do wynajęcia duży namiot  
150x250 m, tel. kom. 602-574-891.

 �Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 
602-471-796.

 �masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 �Pranie dywanów i tapicerki meblowo-
samochodowej w zakładzie i u klienta, 
tel. kom. 501-431-978.

 �Zespół, wokalistka, deejay, tel. 
kom. 503-746-892.

 �Tartak przewoźny, tel. kom. 
512-907-059.

 �Naprawa telewizorów. łowicz, 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
kom. 728-227-030.

 �Wycinka drzew zagrażających, 
pielęgnacja ogrodów, usługi 
alpinistyczne, tel. kom. 693-552-240.

 �muzyczna oprawa imprez, tel. kom. 
697-609-470.

 �Profesjonalne cięcie drzew 
niebezpiecznych, pielęgnacja zieleni i 
ogrodów, tel. kom. 782-718-483.

 �usługi autolawetą, tel. kom. 
733-805-046.

 �certyfikowany inspektor drzew, 
systemy zarządzania drzewostanem, 
projektowanie zadrzewień, ocena 
ryzyka w otoczeniu drzewa, 
inwentaryzacje dendrologiczne i 
ornitologiczne dla inwestycji, zabiegi 
cięć i redukcji koron kolizyjnych, tel. 
kom. 508-789-750.

matrymonialne
 �Poznam kobietę do 58 lat sms  

o sobie, tel. kom. 608-029-088.

nauka
 �Nauczyciel języka niemieckiego, 

lekcje, tel. kom. 505-256-528.

 �Angielski, profesjonalnie, tel. kom. 
694-515-130.

 �matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �Nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 �Angielski, mgr filologii angielskiej, 
nauczyciel, doświadczenie, lekcje, tel. 
kom. 501-475-100.

 �matematyka, Angielski, tel. kom. 
515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Skup zboża, tel. kom. 508-471-814.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 783-112-512.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 607-202-732.

 �Skup zbóż paszowych: jęczmień 675 
zł, pszenżyto 665 zł, pszenica 760 zł, 
transport/załadunek, leśniczówka k./
Soboty, tel. kom. 505-406-917.

 �Kupię duże ilości zbóż paszowych, 
własny transport, gotówka, tel. kom. 
798-169-557.

 �zboże, tel. kom. 603-945-983.

 �Kupię zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

 �Kupię zboże paszowe, tel. kom. 
726-721-037.

 �Kupię zboże żyto, owies, pszenżyto, 
pszenicę, tel. kom. 733-067-051.

 �Kupię owoce czarnego bzu, tel. kom. 
731-631-562.

 �Kupię żyto z dostawą na skład 
opału w Teresinie przy trasie numer 
704, łyszkowice-Kołacin, tel. kom. 
604-634-249.

hodowlane
 �Jałówka wysokocielna, maciora 

prośna, czarnograniata, urzecze 73, tel. 
kom. 510-603-072.

 �Kupię byki, tel. kom. 601-307-164.
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 �Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

 �Kupię byczki do 400 kg, dalszy chów, 
tel. kom. 603-802-304.

maszyny
 �Każdego Władymirca, ursusa, tel. 

kom. 725-361-836.

 �Kupię każdego bizona oraz inne 
maszyny, mogą być do remontu, tel. 
kom. 602-522-478.

 �Kupię Orkana, maszyny rolnicze, tel. 
kom. 607-809-288.

 �Kupię maszyny rolnicze, tel. kom. 
515-710-848.

 �Kupię talerzówkę, glebogryzarkę, 
kopaczkę, kosiarkę, ładowacz Troll, tel. 
kom. 797-513-264.

 �Skup ciągników i maszyn rolniczych, 
tel. kom. 690-899-100.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Kukurydza 1,3 i 4,7, ok. bąkowa, tel. 

kom. 511-345-546.

 �Soję siewną, tel. (46) 874-76-69, tel. 
kom. 604-634-249.

 �Słoma, duże baloty, możliwość 
transportu, tel. kom. 697-689-853.

 �łubin żółty, tel. kom. 605-283-836.

 �Pszenżyto 5 ton, tel. kom. 
515-236-142.

 �baloty słomy, tel. kom. 889-951-089.

 �Sprzedam 80 balotów słomy, tel. 
kom. 514-007-244.

 �Słoma z dowozem, tel. kom. 
600-323-947.

 �Sprzedam zboże paszowe, tel. kom. 
668-478-617.

 �Sprzedam zboże paszowe, tel. kom. 
726-721-037.

 �Sprzedam grykę, tel. kom. 
510-009-797.

 �Sprzedam baloty słomy, tel. kom. 
514-642-411.

 �Słoma w balotach 120, tel. kom. 
501-713-862.

 �Sprzedam słomę ze stodoły, 40 zł, tel. 
kom. 723-778-303.

 �Zboża ozime - siewne, inne 
nasiona rolnicze. Firma Nasienna 
GRANUM, Łowicz, ul. Katarzynów 
46, tel. (46) 837-23-05, (46) 
837-23-01.

 �Sprzedam 6 ton żyta, tel. kom. 
509-838-266.

 �żyto pierwszy odsiew, tel. kom. 
692-199-767.

 �Słoma, mała kostka, tel. kom. 
692-199-767.

 �Pszenżyto ozime, 5 ton, tel. kom. 
887-545-192.

 �Pszenicę, jęczmień, pszenżyto, tel. 
kom. 697-638-898.

 �Sprzedam kukurydzę, tel. kom. 
724-474-345.

 �Pszenżyto do siewu, czatolin, tel. 
kom. 698-244-821.

 �Sprzedam jęczmień, mieszankę, 
pszenżyto, tel. kom. 516-477-037.

 �Sprzedam 40 balotów sianokiszonki 
100 zł/sztuka, prasowanych prasą z 
rotorem, tel. kom. 665-489-065.

 �Sprzedam bele 120x120, tel. kom. 
509-425-237.

 �Sprzedam 3 ha kukurydzy, tel. kom. 
506-825-605.

 �Słoma w balotach 120x120, tel. kom. 
889-714-880.

 �Sianokiszonka w balotach, tel. kom. 
889-714-880.

 �Sprzedam owies i mieszankę, tel. 
kom. 785-567-451.

 �Sprzedam pszenżyto, jęczmień, żyto, 
tel. kom. 662-585-814.

 �Sprzedam pszenżyto, żyto, jęczmień, 
tel. kom. 668-146-499.

 �łubin wąskolistny, niebieski, gorzki, 
tel. kom. 511-803-870.

 �żyto Rostockie, pierwszy odsiew, tel. 
kom. 511-318-490.

 �Sprzedam jęczmień ozimy, tel. kom. 
609-842-747.

 �Sprzedam żyto ok. 7 ton i mieszankę 
ok. 10 ton, tel. kom. 607-760-119.

 �Winogron fioletowy, tel. kom. 
781-174-730.

 �żyto Rubin po centrali, tel. kom. 
794-301-799.

 �Kukurydza na kiszonkę, 5 ha, okolice 
Głowna, tel. kom. 606-710-189.

 �żyto do siewu, tel. kom. 608-691-072.

 �żyto do siewu oczyszczone, tel. kom. 
505-614-149.

 �bele sianokiszonki, tel. kom. 
691-534-457.

 �Sprzedam 4 ha kukurydzy na 
kiszonkę, tel. kom. 505-318-718.

 �Sprzedam 3,5 ha kukurydzy na pniu 
na kiszonkę, 10 ton pszenżyta, tel. kom. 
697-567-944.

 �mieszanka, tel. kom. 604-165-150.

 �Kukurydza na kiszonkę, tel. kom. 
781-173-553.

 �żyto do siewu, pszenica, owies, tel. 
kom. 607-315-630.

 �Sprzedam mieszankę zbożową, tel. 
kom. 668-419-928.

 �Sprzedam słomę, siano w małych 
kostkach ze stodoły, tel. kom. 
787-436-230.

 �Sianokiszonka w balotach, 
schładzalnik do mleka 330l, tel. kom. 
601-295-760.

 �Kukurydza 3,4 ha, Popów Głowieński, 
tel. kom. 663-602-630.

 �Sianokiszonka i słoma w balotach, 
tel. kom. 607-231-803.

 �Pszenica „Tonacja”, pszenżyto 
„meloman”, tel. kom. 666-937-442.

 �Sprzedam jęczmień, pszenżyto, tel. 
kom. 538-455-989.

 �zboża, gmina dmosin, tel. kom. 
604-871-975.

 �Kukurydza na kiszonkę, tel. kom. 
693-944-068.

 �Sprzedam owies, okolice Rybna, 
tel. (46) 861-60-35.

 �Sprzedam kiszonkę z kukurydzy, tel. 
kom. 880-646-919.

 �Sprzedam żyto, sadzonki truskawek, 
tel. kom. 606-218-403.

 �Pszenżyto meloman, Trismalt, tel. 
kom. 504-832-533.

 �Sprzedam siano, tel. kom. 
721-609-382.

 �Sprzedam pszenżyto paszowe, tel. 
kom. 882-443-044.

 �Owies, pszenżyto, tel. kom. 
500-324-646.

 �Sprzedam sianokiszonkę baloty, 
dojarkę 2-konwiową, Skaratki, tel. kom. 
667-539-954.

 �Sprzedam 10 ton pszenicy i 70 ton 
obornika, tel. kom. 667-248-227.

 �Słoma, sianokiszonka, tel. kom. 
506-115-015.

 �Kukurydza, owies, pszenica, 
pszenżyto, jęczmień, mieszanka, łubin, 
tel. kom. 506-115-015.

 �Sprzedam pszenicę zimową i 
pszenżyto po centrali, tel. kom. 
663-256-947.

 �Owies, pszenżyto z żytem, 
tel. (46) 838-06-32.

 �Sprzedam sianokiszonkę w belach, 
tel. kom. 725-657-607.

 �Sprzedam jęczmień i pszenicę, tel. 
kom. 665-726-760.

 �Sprzedam pszenżyto ozime, tel. kom. 
664-724-850.

hodowlane
 �Prosięta, tel. kom. 607-150-316.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 784-825-314.

 �Prosiaki, tel. (46) 838-77-64.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 600-637-171.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
882-177-513.

 �Sprzedam 2 jałówki mleczne, 
wycielenie koniec września, tel. kom. 
604-673-352.

 �Sprzedam prosiaki 10 sztuk, tel. kom. 
570-912-224.

 �Sprzedam krowę na wycieleniu, tel. 
kom. 693-612-460.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 698-728-250.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
605-698-748.

 �cielaki mięsne, tel. kom. 661-460-987.

 �Prosięta 8 szt., tel. kom. 605-170-307.

 �Sprzedam 4 jałówki cielne, tel. kom. 
665-281-739, 665-941-224.

 �Sprzedam dużą jałówkę czerwono-
białą norweską, termin wycielenia 
14.09.2018, tel. kom. 662-013-909.

 �Sprzedam prosięta 7 szt., tel. kom. 
536-602-532.

 �Jałówka wysokocielna, wycielenie: 
koniec września, tel. kom. 607-889-775, 
665-816-058.

 �Sprzedam 2 krowy zacielone z 
trzecim cielakiem, termin wycielenia 
15.09, tel. kom. 662-779-566.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
793-690-539.

 �Krowy 4 sztuki, likwidacja, tel. kom. 
503-654-884.

 �Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
881-956-637.

 �Krowy, jałówki na wycieleniu. 
likwidacja stada, tel. kom. 604-161-873.

 �Sprzedam krowę, tel. kom. 
506-825-605.

 �dwie jałówki na wycieleniu, okolice 
bielaw, tel. kom. 785-557-747.

 �Jałówka cielna, tel. kom. 
509-086-322.

 �Sprzedam 2 jałówki na wycieleniu, tel. 
kom. 782-787-291.

 �duże prosiaki, tel. kom. 660-934-882.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną 
9.09.2018, tel. kom. 508-815-797.

 �dwa byczki 280-kilogramowe, tel. 
kom. 693-088-990.

 �Jałówki wysokocielne, tel. kom. 
888-822-173.

 �Sprzedam byczka 3-tygodniowego, 
tel. (46) 838-25-79.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
600-749-007.

 �Jałówka po wycieleniu, tel. kom. 
530-306-673.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
509-339-862.

 �cielaki mleczne, jałoszka i byczek 
Simental, tel. kom. 695-090-723.

 �Sprzedam 3 cieliczki w wadze 
140-170 kg w cenie 5.200, tel. kom. 
515-894-790.

 �byczki do dalszego chowu, 
jałówki hodowlane cielne, tel. kom. 
604-432-909.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
607-734-570.

 �Jałówki cielne, tel. kom. 693-093-631, 
dzwonić po 20:00.

 �Sprzedam byczki mięsne, tel. kom. 
691-666-967.

 �Sprzedam kury nioski i araukane 
oraz kozy angolubińskie, tel. kom. 
601-141-164.

 �Sprzedam ciągnik c-365, tel. kom. 
601-141-164.

 �byczki, tel. kom. 728-894-563.

 �Prosiaki, tel. kom. 501-220-604.
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 �byczki 250-300 kg, tel. kom. 
693-555-430.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
518-103-986.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
664-968-279.

 �Krowę i jałówkę cielne, tel. kom. 
661-766-451.

 �cielczka 3-mies. 1.000 zł, tel. kom. 
887-614-924.

 �Jałówka na wycieleniu, termin 
29.09.2018, tel. kom. 512-279-318.

 �Sprzedam prosięta, tel. kom. 
518-466-137.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
694-170-469.

 �Jałówka cielna, tel. kom. 515-368-635.

 �Krowa na wycieleniu, zbiornik 300 l, 
dojarka, kopaczka, tel. (46) 838-84-58.

 �Sprzedam kozę i kózki 6-miesięczne, 
tel. kom. 696-836-896.

 �Sprzedam 2 byczki w wadze około 
200 kg, tel. kom. 798-115-073.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
termin wycielenia połowa września, tel. 
kom. 665-236-883.

 �Sprzedam prosięta 19 sztuk, tel. kom. 
727-472-475.

 �Krowa po pierwszym wycieleniu, 
dojna, tel. kom. 784-841-866.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
730-816-171.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 880-939-237.

 �Sprzedam duże prosiaki, tel. kom. 
880-267-796.

 �Sprzedam byczki, tel. kom. 
511-611-296.

 �Sprzedam cielaki mięsne, tel. kom. 
516-554-451.

 �cielaki byczki, tel. kom. 607-623-576.

 �Pilnie sprzedam kombajn 
ziemniaczany Anna, sprawny, Parma 2 
k/łowicza, tel. kom. 725-416-972.

 �Sprzedam kuca - walach, tel. kom. 
515-746-342.

maszyny
 �Kupię kombajn (bolko, Anna, Karlik), 

sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, tel. kom. 
511-713-596.

 �części używane do bizona, tel. kom. 
602-522-478.

 �bizon zO56 + rozdrabniacz i 
podbieracz do rzepaku, sprawny, 1986 
rok, tel. kom. 510-099-950.

 �ciągnik 3P, pług 3-skibowy, 
przyczepa wywrot 4, brony, zbiornik do 
mleka 550 litrów, tel. kom. 605-485-261.

 �Siewnik poznaniak, siewka do 
nawozu, tel. kom. 509-853-384.

 �łyżka; obciążnik 1-tonowy, tel. kom. 
607-809-288.

 �Koła 23/X5, opony 9.5/36, tel. kom. 
607-809-288.

 �Kopaczka, tel. kom. 668-466-360.

 �Kombajn bolko, tel. kom. 
600-277-046.

 �Rozrzutnik obornika, opryskiwacz, tel. 
kom. 693-944-068.

 �Kombajn zbożowy deutz-Fahr 
m1080; prasa zwijająca Sipma, tel. kom. 
511-241-504.

 �Siewnik konny, stan bdb., tel. kom. 
697-386-956.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, siewka do 
nawozu, roztrząsacz do siana, 
wał korbowy 330 nowy, tel. kom. 
515-390-460.

 �Przetrząsacz karuzelowy oraz 
zgrabiarka taśmowa, tel. kom. 
535-275-229.

 �Kultywator grudziądzki, tel. kom. 
603-609-674.

 �Przetrząsaczo-zgrabiarka 5 na 3 
kołach, tel. kom. 785-203-022.

 �Sprzedam ursus c-330, 1984 rok, tel. 
kom. 665-619-126.

 �Kosiarka rotacyjna, kombajn 
ziemniaczany, kopaczko-ładowarka 
białoruś, tel. kom. 660-096-236.

 �Sprzedam kombajn bolko, tel. kom. 
514-642-411.

 �Rozrzutnik obornika, dwuosiowy 4t, 
śrutownik bąk , tel. kom. 722-293-499.

 �Kombajn bolko, tel. kom. 
661-460-987.

 �beczka asenizacyjna 4.500 
l, sadzarka czeska, tel. kom. 
600-523-438.

 �Opryskiwacz 400 l., belki na krzyż 
450 zł, tel. kom. 880-454-989.

 �Kombajn bolko, tel. kom. 
669-303-235.

 �Talerzówka bomet 3,15 m 2006 rok 
zawieszana, przetrząsaczo-zgrabiarka 
mesko 2006 rok, przyczepa 10 ton 
w cenie złomu użytkowego, tel. kom. 
501-291-914.

 �Sprzedam siewnik zbożowy,  
23 rurki – tanio, kom. 515-746-342.

 �Sprzedam młynek do czyszczenia 
zboża i wialnię, tel. kom. 515-736-295.

 �Siewnik do nawozu, wyorywacz, 
suszarnia podłogowa do cebuli, tel. 
kom. 662-962-205.

 �Sprzedam kopaczkę ciągnikową 
do ziemniaków, stan bdb, tel. kom. 
668-843-427.

 �Wycinak do kiszonki Strautman 
hydrofox hd, tel. kom. 667-373-504.

 �Opryskiwacz 9 m, 750 zł, tel. kom. 
697-366-263.

 �Śrutownik bijakowy, tel. kom. 
692-199-767.

 �Siewnik, 300 zł; pług 2-skibowy; 
kultywator z wałem, tel. kom. 
518-360-010.

 �Sprzedam kopaczkę ciągnikową, 
dojarkę konwiową, tel. kom. 
603-090-802.

 �zgrabiarka gwiazdowa 7, tel. kom. 
533-561-770.

 �Silnik elektryczny, ciągnik 360 3P, tel. 
kom. 691-770-732.

 �Sprzedam wóz konny, brony 3 do 
ciągnika, spawarkę na 220, tel. kom. 
784-734-322.

 �Kopaczka, tel. kom. 601-635-380.

 �Siewnik poznaniak; pług 3-skibowy, 
redło „3”, opryskiwacz Termit, brony „5”, 
tel. kom. 880-500-224.

 �Pług obrotowy, siewnik zbożowy, 
rozsiewacz nawozu, agregat 
ścierniskowy i uprawowy, mieszalnik 
pasz, śrutownik bijakowy i inne 
maszyny, tel. kom. 509-293-050.

 �Sprzedam orkan, tel. kom. 
666-237-534.

 �ciągnik c-330, stan bdb, tel. kom. 
662-067-043.

 �mieszalnik pasz, ośkę na 1-osiówki, 
tel. kom. 692-744-802.

 �John deere z ładowaczem, dojarka 
konwiowa, młynek walcowy, tel. kom. 
604-281-093.

 �ładowacze czołowe do ursus c-330, 
c-360, 3512, T-25 hydrauliczne lub na 
linkę, tel. kom. 608-686-489.

 �Agregat ścierniskowy Rolmako, 2009 
rok, zabezpieczenie sprężynowe, 5 łap, 
stan bdb, tel. kom. 609-541-340.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, obornik, tel. 
kom. 665-489-419.

 �Obsypnik do kiszonek, tel. kom. 
505-319-895.

 �Rozrzutnik obornika, tel. kom. 
603-254-329.

 �ciągniki: 80, 30; narzędzia rolnicze, 
tel. kom. 723-938-111.

 �Rozsiewacz nawozowy motyl, 
taśmowy 600kg, tel. kom. 508-985-884.

 �Rozrzutnik 1-osiowy 3,5 tony, kosiarka 
dyskowa z kondycjonerem pokosu, tel. 
kom. 600-361-148.

 �Sprzedam siewnik Poznaniak 
szerokość 3m, tel. kom. 508-789-674.

 �Agregat uprawowy szer. 2,10 m, tel. 
kom. 785-520-882.

 �Sprzedam ursus c-330, 1975 rok, tel. 
kom. 512-630-603.

 �zgrabiarka do siana 7-gwiaździsta, 
karuzela do siana, rozrzutnik obornika 
1-osiowy, pług 3-skibowy, tel. kom. 
662-077-006.

 �c-330, maszyny towarzyszące, tel. 
kom. 570-980-770.

 �mF 255, 1984 rok, 16500 zł, tel. kom. 
880-353-819.

 �c-330m, 1986 rok, stan bdb, 18500 
zł, tel. kom. 880-353-819.

 �Przyczepa 4 tony, sztywna, tel. kom. 
781-174-730.

 �Sprzedam ładowacz chwytakowy 
hydramet 500, 2009 rok, mało 
używany, stan bdb., tel. kom. 
696-604-988.

 �cyklop, kosiarka rotacyjna, przyczepa 
8-tonowa, rozrzutnik obornika, ciągnik 
ursus u-902, prasa z-224, kombajn 
bizon z-56, tel. kom. 512-179-465.

 �Sieczkarnia 1-rzędowa Pottinger 
mex2, rozrzutnik 2-osiowy  
z nadstawkami do kukurydzy, 
lejkowy rozsiewacz nawozu, tel. kom. 
605-094-174.

 �beczka asenizacyjną 4.000, tel. kom. 
604-413-509.

 �Osie z kołami i krancem do 
przyczepy, tel. kom. 502-076-530.

 �Samozbierającą jugosławiankę, 
podajnik do belek, ładowacz 
hydrauliczny, tel. kom. 693-093-631 
dzwonić po 20:00.

 �Rozsiewacz nawozów, rozrzutnik 
obornika, samozbierającą 
jugosławiankę, tel. kom. 693-552-221.

 �c-360, tel. kom. 604-436-938.

 �Kombajn Bolko, tel. kom. 
508-678-424.

 �Kombajn ziemniaczany Anna, tel. 
kom. 517-201-454.

 �ładowacz obornika czeski, 1.700 zł, 
tel. kom. 887-614-924.

 �Rzorzutnik Fortschritt 10 t, rozrzutnik 
tandem 6 t, polski, myjkę do mycia 
warzyw, żmijkę do zboża i młynek 
do czyszczenia zboża, tel. kom. 
790-855-777.

 �Przetrząsarko-zgrabiarki „7-ka”, „5-ka” 
oraz przewracarka kaeuzelowa, stan 
dobry, tel. kom. 608-845-436.

 �Władimirec 1986 rok, przyczepa 
1-osiowa wywrotka, tel. kom. 
604-931-629.

 �Sprzedam pług 2-skibowy, brony 5, 
silnik c-328, tel. kom. 600-312-749.

 �Siewnik Amazone 3 m, 25 rurek, 
ścieżki technologiczne, traktor John 
deere 2012 krajowy z turem, tel. kom. 
605-884-584.

 �ciągnik ursus c-360, opryskiwacz, 
kosiarka rotacyjna, rozrzutnik, siewka 
do nawozu, pług 3-skibowy, brony 
5, kultywator, siewka, sadzarka do 
ziemniaków, tel. kom. 662-046-407.

 �Siewnik Amazone 3 m, tel. kom. 
692-387-028.

 �ciągnik ursus 3512, 2008 rok,  
I właściciel, 2700 motog, praca w 
sadzie, 50.000 zł, tel. kom. 500-385-907.

 �basen na mleko 330 litrów, 
rozdrabniacz do buraka, waga, tel. kom. 
665-615-722.

 �Przenośnik ślimakowy do zboża, 
opryskiwacz zawieszany 400l belka 
12m, przyczepy zbierające Kunów  
i Opalenica, brony polowe 5-tki, tel. 
kom. 795-102-365.

 �Sprzedam agregat uprawowo-siewny 
bomet 2,5 m, tel. kom. 605-954-259.

 �Siewnik konny przerobiony do 
ciągnika i sadzarkę do ziemniaków, tel. 
kom. 664-837-390.

 �Sprzedam prasę massey Ferguson 
15,60, tel. (46) 861-60-35.

 �Pług 3 oraz 4-skibowy Rabewerk 
Gruber unia Kos 2,6m, zabezpieczenia 
sprężynowe, 2012, glebogryzarka do 
truskawek włoska, rozrzutnik obornika 
2-osiowy, tel. kom. 667-133-737.

 �Przyczepa d45 wywrotka, 
schładzalnik do mleka 4.500l, agregat 
uprawowo-siewny 3 m z siewnikiem, 
beczka asenizacyjna 10.000l na 
tandemie, ocynk, tel. kom. 667-133-737.

 �Pług obrotowy Overum 3-skibowy, 
siewnik 2,5 m zachodni, tel. kom. 
889-013-143.

 �Sprzedam kombajn bolko, tel. kom. 
607-389-802.

 �Pługi 4-skibowy bomet, 2-skibowy, 
kultywator 2,10, brony 3, siewka, 
opryskiwacz, siewnik konny 15, 
grabiarka gwiazdowa 4, tel. kom. 
608-686-489.

 �ursus c-360 3P, stan bdb, tel. kom. 
608-686-489.

 �Kabin c-330, c-360, tury 3-sekcyjne 
do c-360, 7211, 7245, 7711, 145, 
385 ine, opony, części, tel. kom. 
690-899-100.

 �c-330, T-25, c-360, c-3603P, 
c-385, 7711, 6211, 8145 inne, tel. kom. 
690-899-100.

 �Rozrzutnik obornika, pług 2, tel. kom. 
601-611-092.

 �Przyczepa Pronar 8 t., 2010 rok; 
beczkowóz Pomot 10.000 l, 2013 rok, 
tel. kom. 791-020-669.

 �Pługi obrotowe resor, Kverneland 3 i 
4, tel. kom. 605-884-584.

 �dojarka Alfa laval, tel. kom. 
500-324-646.

 �Kosiarka rotacyjna, tanio, tel. kom. 
663-561-245.

 �Prasa z-224, tel. kom. 663-561-245.

 �Siewnik poznaniak, pług 5-skibowy, 
opryskiwacz, tel. kom. 727-422-365.

 �Sprzedam zbieracz do jabłek, tel. 
kom. 663-360-730.

 �Sprzedam siewnik zbożowy i 
nawozowy, tel. (46) 837-14-61.

 �Sprzedam cyklop w dobrym stanie, 
tel. (24) 285-84-27.

 �Sprzedam kombajn bolko, tel. kom. 
508-913-258.

 �Sprzedam siewnik zbożowy 
poznaniak 2,5 metra, sadzarka do 
ziemniaków polska, obsypnik do 
ziemniaków 5-rzędowy, tel. kom. 
600-435-492.

 �Rozrzutnik 2-osiowy stan bdb 
sprzedam taniej, tel. kom. 691-666-967.

 �Agregat prądotwórczy, kombajn 
Anna, tel. kom. 721-169-137.

 �ciągnik c-330 1983 rok, I wł, 13.500 
zł, tel. kom. 602-584-266.

 �Sprzedam ciągnik Sam, tel. kom. 
513-981-547.

 �Sieczkarnia 1-rzędowa do kukurydzy 
„Pottinger”, tel. kom. 781-192-860.

inne
 �Wapno nawozowe i żużel z dowozem, 

tel. kom. 600-323-947.

 �Sprzedam nóż do cebuli, tel. kom. 
535-203-279.

 �Sprzedam stodołę, tel. kom. 
788-754-265.

 �Sianokiszonka, schładzalnik do 
mleka 650l, tel. kom. 663-398-358.

 �Obornik, tel. kom. 603-243-414.

 �Sprzedam obornik, tel. kom. 
887-978-144.

 �Obornik, tel. kom. 606-583-024.

 �Sprzedam zbiornik kwasoodporny 
o pojemności 6.000 l, tel. kom. 
603-754-001.

 �Obornik bydlęcy, tel. kom. 
693-157-117.

 �Obornik bydlęcy z dowozem, tel. kom. 
726-121-861.

 �dwa tunele foliowe 7,5x25 m z 
nawadnianiem, tel. kom. 725-368-799.

 �Obornik bydlęcy, 40 zł tona, tel. kom. 
795-102-365.

 �Sprzedam skrzynki plastikowe, 
używane, 15 kg, tel. kom. 668-409-727.

 �W sprzedaży folia pryzmowa gruba 
z uv - czarna, czarno-biała. Najlepsze 
ceny. Wysyłka - odbiór Janinów, tel. 
kom. 504-504-783.

 �Sprzedam obornik bydlęcy, tel. kom. 
781-592-703.

 �Sprzedam obornik bydlęcy, tel. kom. 
665-974-254.

 �Sprzedam barakowóz, tel. kom. 
601-692-105.

 �Obornik bydlęcy, tel. kom. 
695-090-723.

rolnicze - usługi
 �białkowanie obór, tel. kom. 

518-168-598.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. kom. 
510-809-025.

 �bielenie budynków inwentarskich, 
dezynfekcja, tel. kom. 663-452-727.

 �Prasowanie siana i słomy prasą 
zmiennokomorową pasową, John 
deere 854, tel. kom. 695-608-762.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �zrobię ogrodzenia oraz bramy 
do stodoły, garażu, obory, tel. kom. 
505-928-735.

 �Orka, gruberowanie, tel. kom. 
509-339-587.

 �Cięcie kukurydzy nową 
sieczkarnią Krone Big X600. 
+zestawy, ubijanie. Firma Servol, tel. 
kom. 502-518-607.

 �Koszenie kukurydzy na kiszonkę 
nową sieczkarnią claas Jaguar + 
odwóz (walce dozujące), tel. kom. 
695-052-735.

 �Koszenie kukurydzy nową sieczkarnią 
claas Jaguar z odwozem przyczepami 
objętościowymi Veenhuis. F.h.u. 
burzyński, tel. kom. 696-130-651.

zwierzęta

sprzedaż
 �Króliki, klatki, miniaturki, tel. kom. 

531-467-981.

 �Sprzedam kuca - walach, tel. kom. 
515-746-342.

 �Szczenięta owczarka niemieckiego, 
długowłose, tel. kom. 504-202-526.

 �Sprzedam 100 szt 4-miesięcznych 
kurek, tel. kom. 509-231-973.

 �Szczenięta labradory, tel. kom. 
796-676-239.

 �hodowla owczarków niemieckich 
długowłosych sprzeda szczenięta 
z rodowodami, tel. kom. 721-178-162.

 �Sprzedam szczeniaki owczarka 
niemieckiego, tel. kom. 601-615-639.

 �Sprzedam ratlerka miniaturkę suczkę 
9 tygodni, tel. kom. 512-624-763.

 �Owczarki charty, tel. kom. 
513-170-564.

 �Oddam 7-miesięczne owczarki 
niemieckie, za koszty utrzymania, tel. 
kom. 515-277-426.

 �Sprzedam ratlerki 3-miesięczne, tel. 
kom. 603-067-332.

 �Sprzedam 3 miesięczne owczarka 
niemieckiego, tel. kom. 502-616-392.

inne
 �zaginęła żółta papużka falista, proszę 

o telefon, tel. kom. 606-634-729.
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informacje
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 46-837-38-13
 �Krajowe Biuro Numerów 118-913
 �Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
 �Rozmowy krajowe – zamawianie 

19050 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Rozmowy międzynarodowe – zama-

wianie 19051 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Awarie tel. stacjonarnych – zgłoszenia: 

801 505 505
 �Biuro zleceń 19497 (zamawianie budze-

nia, przypominanie o terminie załatwienia 
sprawy, przekazywanie życzeń itp.).

telefony
 �  Taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 

46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308; 
dworcowa: 602-774-552

 �Taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Powiatowy Urząd Pracy: 46-837-04-20
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat 46 837-59-02
 �Urząd Miejski: sekretariat 46-830-91-51 
 �Urząd Skarbowy: centrala 46 837-43-

58, 46-837-32-38, sekretariat 46-837-80-28 
 �ZUS 46-830-17-12
 �Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek” łowicz, ul. św. Floriana 7, 
tel. 46-837-66-92, pon.-pt. godz. 16.-20.00.

 �Grupa AA „Łowiczanka” spotkania  
przy Klubie Pasiaczek czw. godz. 19.00. 

 �Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie (siedziba Stowarzyszenia 
„Nadzieja” ul. Podrzeczna 3a),  
tel. 46-830-03-63, czynny: 16.00-19.00.

 �Gminna Grupa Abstynencka  
w Bielawach, spotkania w czwartki 
w godz. 10-11. Informacji udziela uG biela-
wy w czwartki w godz. 8.00-10.00.

 �Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach, (problem przemocy)  
czynny: pt. 16-18 tel. 46-838-33-11.

 �Samopomocowa Grupa Abstynencka 
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba GOK), czw. godz. 18.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h). 

 �Poradnia Leczenia Uzależnień,  
ul. ułańska 28, tel.46-837-37-07

 �Poradnia Zdrowia Psychicznego  
ul. 3 maja, tel. 46-837-33-07

pogotowia
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym, czynna od pon.-pt. godz. 
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16

 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 �Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski  

łSm 46-837-65-58
 �Gaz butlowy: 516-053-554, 697-

649-492, 46-837-84-40, 46-837-16-16, 
46-837-66-08, 46-837-41-02, 46-837-30-30, 
46-837-20-37, 46-838-36-36, 509-887-080; 
46-837-47-77, 46-837-44-44

 �Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85, 
46-837-07-10, 46-837-20-22, 46-837-26-74, 
46-838-72-62, 602-131-698

 �Lecznice dla zwierząt:  
ul. Starościńska 5, tel. 46-837-52-48, 
ul. chełmońskiego 31, tel. 46-837-35-24, 
ul. Krakowska 28, tel. 46-830-22-86,  

łyszkowice, tel. 46-838-87-19 
bielawy, tel. 46-839-20-95

 �Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego w łodzi 9287; 42 664-14-09, 
42 664-14-10, 26 144-44-05

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 

 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00. 

 �Bazylika Katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00, 20.00 (wakacje)

 �Kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00. 

 �Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8:00, 10:00, 12:30, 18:00.
 �Kaplica seminaryjna: 10.00.

basen w Łowiczu 
ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

Baseny zewnętrzne – czynne codziennie 
(jeśli pogoda jest sprzyjająca) do 1 wrze-
śnia w godz. 10.00-18.00. bilety całodzien-
ny: 8 zł normalny; 4 zł/2 zł ulgowe; dzieci 
do ukończenia 7. roku życia – bezpłatnie.
Pływalnia kryta –od poniedziałku do 
piątku czynna w godz. 18-20, w weekendy 
w czasie wakacji nieczynna. Ponadto jest 
czynna w te dni, w które pogoda nie pozwa-
la na korzystanie z odkrytych basenów.

boiska i hale 
sportowe

 �Boiska Orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel. 735-048-951

 �Boiska Orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu tel. 516-031-268; czynne: 
12.00-20.00

 �Stadion piłkarski w Łowiczu ul. Starzyń-
skiego 6/8, tel. 46-837-62-08

 �Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu  
ul. Jana Pawła II nr 3, tel. 46-837-51-06

 �Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3 
w Łowiczu, tel. 46-837-51-06, czynna: 7.00-
15.00 (we wtorki 7.00– 20.00)

 �Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu, tel. 46-837-09-04; czynna: 
8.00– 16.00 (czwartek 8.00-20.00) 

 �Boiska Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu 
tel. 519-130-551, czynne: pon.-pt. 12.00-
20.00, sob.-ndz. 12.00-20.00;

 �Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu –  
tel. 46 837-36-94

 �Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu – 46 837-42-00

 �Boisko Orlik w Popowie tel. 46 895-15-36
 �SP Bąków Górny – 46 838-79-66
 �SP Bednary – 46 8386576
 �SP Kocierzew Płn. – 46 838-48-26
 �SP Stachlew – 46 838-67-29  

(tylko dla mieszkańców gminy łyszkowice)
 �SP Mysłaków – 46 838-59-25
 �SP Nieborów – 46 838-56-94
 �Gimnazjum Bolimów – 46 838-03-99
 �Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny od 8.00 do zmroku
 �Gimnazjum Łaguszew – 46 838-43-93
 �ZSP Błędów – 46 838-14-76

muzea i wystawy
 �Muzeum w Łowiczu ul. Stary Rynek 5/7 

– czynne codziennie oprócz poniedziałków  
w godz. 10.00-16.00 (ostatnie wejście  
15.30). Bilety: normalny 12 zł, ulgowy 7 zł,  
wystawy czasowe 3 zł, rodzinny (2 
dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 30 zł; wstęp 
bezpłatny na wystawy stałe – środa (oprócz 
15.08.2018r.) 

„Sztuka Baroku” – stała wystawa 
rzemiosła artystycznego (meble, tkaniny, 

szkło, porcelana), malarstwa i rzeźby; 
„Historia miasta i regionu” – stała 
wystawa zabytków archeologicznych,  
militariów, portretów trumiennych, pamią-
tek powstańczych, gabinet kolekcjonera; 
„Etnografia Księstwa Łowickiego” 
– stała wystawa strojów ludowych, wycina-
nek, rzeźby, ceramiki, tkanin i eksponatów 
z dziedziny papiero-plastyki; 
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XIX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” – stała ekspozycja etnogra-
ficzna w budynku muzeum, na ekspozycji 
plenerowej w skansenie przy muzeum 
oraz w skansenie w maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich Żydów – wy-
stawa stała, ukazuje dzieje społecz-
ności żydowskiej w łowiczu, od chwili 
pojawienia się starozakonnych w mieście, 
poprzez powstanie i intensywny rozwój 
Gminy żydowskiej, aktywny udział  
w społeczno-gospodarczym życiu miasta  
w XIX i XX w., wybuch II wojny światowej, 
aż do ostatecznej jej zagłady;
„Barok Księstwa Łowickiego” – 
wystawa poświęcona sztuce barokowej 
związanej z mecenatem arcybiskupów 
gnieźnieńskich czynna do 9 września.
„To, co kochał… Adam Głuszek (1946-
2017)” – wystawa jest wspomnieniem 
o Adamie Głuszku z dąbrowic Skiernie-
wickich, rzeźbiarzu ludowym zm. 18 lipca 
2017 r.; czynna do 16 września.
 �Skansen przy Muzeum w Łowiczu –  

czynny codziennie oprócz poniedziałków 
w godz. 10.00-16.00. bilety: normalny 6 zł, 
ulgowy 4 zł, spacerowy 2 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r. ż.) 15 zł;  
dzień bezpłatny – piątek.

 �Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach – do września czynny  
w godz 10.00-18.00. Od godz. 18.00  
do 19.00 zwiedzanie obiektów tylko  
z zewnątrz (obowiązuje bilet spacerowy)  
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 6 zł, space-
rowy 4 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci do 
18 r. ż.) 28 zł.

 �Muzeum Diecezjalne, Łowicz, Stary 
Rynek 20; czynne pon.-czw. 10-16; pt. i sob. 
10.-14.00; niedz. i święta – nieczynne. 

 �  Galeria Browarna, Łowicz,  
ul. Podrzeczna 17, tel. 691-979-262:

Andrzej Biernacki: wystawa malarstwa 
– czynna: pt., sob. i niedz. w godz. 16.00-
18.00. Wstęp wolny.
 �Foto Art. Galeria „Ekspozycja 34”,  

łowicz, Galeria łowicka (wejście od strony 
ul. Stanisławskiego):

„Madamki” – wystawa autorstwa Pauliny 
cysak, tworzącej pod pseudonimem 
madame lusi Papillon. Wstęp wolny.
 �Muzeum Guzików w Łowiczu – eks-

pozycja 500 guzików, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; Galeria łowicka,  
I piętro, ul. Stanisławskiego. 

 � Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu – wystawa urządzona przez 
Grupę historyczną „Kampinos” na I piętrze 
baszty im. gen. Klickiego; czynna w niedzie-
le, w godz. 16.00-18.00. Wstęp wolny.

 �Miejska Biblioteka im. A. K. Cebrow-
skiego, łowicz, os. bratkowice 3a:

„Łowicz w zbiorach biblioteki” – pre-
zentacja wydruków o łowiczu z książek 
wydanych w XIX i XX wieku. Ponadto księ-
gozbiór lovicianów (ponad 700 tytułów) 
– dostępny w czytelni. Wstęp wolny.
 �Powiatowa Biblioteka Publiczna,

łowicz, Stary Rynek 5/7 (wejście od 3 maja):
Elżbieta i Feliks Walichnowscy 
„Pieniny” – wystawa fotograficzna;  
hol biblioteki, czynna do końca sierpnia.
 �„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 

95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP” – wystawa zdjęć  w dużym forma-
cie; zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 
w łowiczu, ul. Podrzeczna 30.

 �Nieborów: Muzeum Motoryzacji – 
czynne: pt., sb., ndz. godz. 10.00-18.00 (lub 
po uzgodnieniu tel. 46 838-50-68, 501-945-
960). Bilety: normalny 10 zł, ulgowy (dzieci  
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści) 7 zł,  
dzieci do lat 7 bezpłatnie. Nieborów 231a.

 �Nieborów: Pałac i Wystawa Majoliki 
Nieborowskiej – czynne: poniedziałek 
– piątek w godz. 10.00–16.00; bilety: 
poniedziałek – wstęp wolny (oprócz dni 
świątecznych i długich weekendów; soboty, 
niedziele i święta w godz. 10.00-18.00.  
Bilety: Pałac, Ogród, manufaktura majoliki: 
22 zł – normalny, 13 zł – ulgowy, 50 zł – 
bilet rodzinny (dwie osoby dorosłe, dzieci do 
lat 18, maks. 6 osób), 1 zł  dzieci 7-16 l; 30 zł  

normalny łączony Nieborów i Arkadia; 20 zł  
ulgowy łączony Nieborów i Arkadia; 70 zł 
rodzinny łączony Nieborów i Arkadia; 2 zł 
dzieci 7-16 lat łączony Nieborów i Arkadia.

Oprowadzanie z przewodnikiem –  
w każdą niedzielę, do końca października 
o godz. 11 i 13 oprowadzanie z przewod-
nikiem PTTK łowicz. bilety: 7 zł/os., dzie-
ci do lat 12 bezpłatnie plus bilety wstępu 
do zespołu ogrodowo-pałacowego. 
„Pamiątki przeszłość 1796-1945. 
Berlińska linia Radziwiłłów” – wystawa 
eksponatów w większości należących 
do potomków berlińskiej linii Radziwiłłów 
(portrety, miniatury, litografie, rysunki, sre-
bra, porcelana oraz licznych przedmiotów 
użytkowych); czynna do 31 października. 
 �Ogrody w Nieborowie i Arkadii: 

czynne: wtorek – niedziela w godz. 10.00-
18.00 (Świątynia diany w Arkadii – ostatnie 
wejście 17.30). Poniedziałek – wstęp wolny 
(oprócz dni świątecznych i długich weeken-
dów). Ogrody czynne do zmierzchu.

 �Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy 
– czynny codziennie w godz. 7.30-22.00; 
opieka przewodnika od pn.-pt. w godz. 
8.00-15.30. zwiedzanie pałacu pod opieka 
przewodnika: pon.-pt. w godz. 8.00-15.30; 
sob.-ndz. 10.00-18.00. bilety do pałacu  
–10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy), dzieci do 
lat 6 – gratis. Na teren parku – wstęp wolny. 

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” – wystawa stała 
dotycząca historii kolejnych właścicieli 
dóbr sannickich. 
„Pierwsze lata niepodległości. 
Mieszkańcy Sannik na fotografiach  
z lat 20.” – wystawa plenerowa  
w alejach parkowych przy pałacu;  
czynna do 31 sierpnia. Wstęp wolny.
Małgorzata Heintze-Paszkowicz: 
„W kręgu Chopina” – wystawa malar-
stwa w 190. rocznicę pobytu chopina  
w Sannikach; czynna do końca sierpnia.
 �Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich – czynne: pon.-pt. 9.-17.00, 
ndz. i święta 12.00-17.00. Sromów 11, gmina 
Kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 �Walewice: w kompleksie można 
zobaczyć m.in. Apartament Napoleoński, 
kaplicę pałacową, poznać historię hodowli 
koni rasy półkrwi angloarabskiej. 

Pałac – zwiedzanie pon.-pt. w godz. 
9.00-20.00; w weekendy do końca 
października w godz. 11.00-17.00;   
Stadnina koni – zwiedzanie pon.-pt.  
w godz. 8.-14.00, po rezerwacji;  
bilety: ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.
 �Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w wykonaniu 
dzieci ze Szkoły Podstawowej w mastkach; 
wystawa w kościele pw. Wszystkich Świę-
tych, czynna do odwołania.

 �Żelazowa Wola: Dom Urodzenia  
Fryderyka Chopina – czynny od 1 maja 
do 30 września w godz. 9.00-19.00.  
bilety: normalny park i muzeum 23 zł,  
park 7 zł; wstęp wolny środa.

 �Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej” – wystawa 
przygotowana na podstawie materiałów 
archiwalnych prezentowanych w 2013 r.  
w siedzibie Oddziału w łowiczu Archiwum 
Państwowego m.st. Warszawy; www. 
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

koncerty
 �Sobota, 25 sierpnia:
godz. 12.00 i 15.00 – Recital Cho-
pinowski w Żelazowej Woli: Adam 
Kałduński; wstęp: w ramach biletu 
uprawniającego do zwiedzania domu 
urodzenia Fryderyka chopina i Parku 
(bilet normalny 23 zł)
 �Niedziela, 26 sierpnia:
godz. 16.30 – Koncerty w ramach  
50. Niedzieli Sannickiej: koncert forte-
pianowy – Takashi yamamoto (Japonia); 
17.00 – Regionalny zespół Pieśni i Tańca 
Sanniki, 18.30 – tercet tenorów TreVoci; 
20.00 – koncert smyczkowy kwartetu 
Obsession, 21.00 – Krzysztof cugowski 
z zespołem w składzie: Jacek Królik – 
gitara, cezary Konrad – perkusja, Robert 
Kubiszyn – bas oraz Tomasz Kałwak – 
instrumenty klawiszowe; Sala koncertowa 
w pałacu w Sannikach, ul. Warszawska 
14. Wstęp wolny.
godz. 15.00 – Dzień Paderewskiego 
w Żelazowej Woli; w programie: recital 

dang Thai Sona – zdobywcy I nagrody 
na międzynarodowym Konkursie Piani-
stycznym im. F. chopina w Warszawie 
w 1980 roku; godz. 17.00 – „miłości 
chopina” –przedstawienie w wykonaniu 
aktorów Teatru Scena; taras południowy 
domu urodzenia chopina. Wstęp: 
w ramach biletu uprawniającego do 
zwiedzania domu urodzenia Fryderyka 
chopina i Parku (bilet normalny 23 zł)
godz. 17.30 – Classic – koncert gwiazdy 
wieczoru podczas dożynek Powiatu 
skierniewickiego w bolimowie; komplek-
su sportowy, ul. Szkolna. Wstęp wolny.
godz. 18.00 – Nowe Oblicza Kamera-
listyki – trzeci, ostatni, koncert z cyklu 
organizowany w ramach projektu małe 
Granty 2018. Wystąpią: małgorzata 
Garstka – fortepian i dominik domińczak 
– klarnet. Galeria browarna w łowiczu, 
ul. Podrzeczna 17. Wstęp wolny.
 �Wtorek, 28 sierpnia:
godz. 19.30 – XXX Międzynarodo-
wy Festiwal Organowy „Johann 
Sebastian Bach” 2018: balázs Szabó 
(Węgry) – organy; bazylika Katedralna  
w łowiczu, Stary Rynek 24/30; bilety: 
10 zł normalny, 5 zł ulgowy – do nabycia 
w przedsionku w dniu koncertu.

Kino Fenix 
łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 23 sierpnia:
godz. 17.00 – Patryk – film familijny 
prod. Wielka brytania; reżyseria: mandie 
Fletcher; czas: 1 godz. 34 min.
godz. 18.45 – Samson / premiera – 
dramat, akcja prod. RPA/uSA; reżyseria: 
bruce macdonald; czas: 1 godz. 50 min.
godz. 19.00 – 303. Bitwa o Anglię – 
dramat wojenny, prod. Polska, Wielka 
brytania; reż. david blair; 1 godz. 45 min.
 �Piątek, 24 sierpnia: 
godz. 17.15 – Ant-Man i Osa /dubbing 
– film akcja/Sci-Fi, prod. uSA/Wielka 
brytania. Reżyseria: Peyton Reed.  
czas: 1 godz. 58 min.
godz. 19.00 – Loveling /premiera/sala II  
– dramat, prod. brazylia/Niemcy/uru-
gwaj. Reżyseria: Gustavo Pizzi.  
czas: 1 godz.35 min.
godz. 19.30 – Kino Fenix na 100-lecie 
Niepodległej: 303. Bitwa o Anglię – 
dramat wojenny, prod. Polska, Wielka 
brytania; reż. david blair; 1 godz. 45 min. 
 �Sobota – niedziela, 25-26 sierpnia: 
godz. 15.15 – Ant-Man i Osa /dubbing
godz. 17.30 – Ant-Man i Osa /napisy
godz. 19.00 – Loveling /premiera/ sala II
godz. 19.45 – Kino Fenix na 100-lece 
Niepodległej: 303. Bitwa o Anglię 
 �Poniedziałek – czwartek,  

    27-30 sierpnia:
godz. 17.15 – Ant-Man i Osa /dubbing/
godz. 19.00 – Loveling /premiera/sala II
godz. 19.30 – Kino Fenix na 100-lecie 
Niepodległej: 303. Bitwa o Anglię
 �Czwartek, 30 sierpnia: 
godz. 11.00 – Turbowakacje: Willy Łok 
& Companieros znowu w akcji – film 
pt. „Stateczek Eliasz” (przedpremiera), 
reż. Simen Alsvik / Norwegia 2017r., 
czas: 73 minut; Wstęp wolny

inne
 �Sobota, 25 sierpnia:
godz. 8.00-14.00 – Wyprzedaż Garażo-
wa; Łowicz, plac przy ul. miodowej  
na os. Górki. Wstęp wolny dla sprzedają-
cych i kupujących.
8.00-17.00 – V spływ kajakowy 
„Z Soboty w sobotę” – Trasa: Sobota 
– łowicz; zbiórka: parking Tesco; 
zakończenie: lasek miejski w łowiczu, 
ognisko; Informacje: PTTK łowicz, Stary 
Rynek 3.
 �Sobota – niedziela, 25-26 sierpnia:
godz. 12.00-17.00 – Zrób łowicko sam... 
– warsztaty sztuki i rękodzieła ludowe-
go: maria Pawłowska (haft koralikowy), 
Ewa Tomczak (malarstwo), Grażyna 
Gładka (wycinankarstwo); Skansen przy 
muzeum w łowiczu. udział bezpłatny – 
organizatorzy zapewniają materiały,  
ale obowiązuje bilet wstępu do skansenu: 
normalny 6 zł; ulgowy 4 zł
 �Niedziela, 26 sierpnia:
godz. 11.45-24.00 – Dożynki Powiatu 
Skierniewickiego w Bolimowie – 

telefony
 � Informacja: PKS 42-631-97-06
 �Policja 997 alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Filia PUP w Głownie 42-719-20-76
 �Filia Powiatowego Urzędu Pracy  

w Strykowie 42-719-84-22
 �Urząd Gminy Głowo 42-719-12-91
 �Urząd Miejski w Głownie 42-719-11-51
 �Urząd Mista-Gminy w Strykóowie  

42-719-80-02
 �KRUS 42-719-95-15
 �Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych, teren zGKim w Strykowie 
ul. batorego 25, czynny: wt.–pt. w godz. 
10.00-18.00 oraz w soboty 7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997 alarmowy; w Głownie 42-719-

20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: 998, w Głownie 42-719-

10-08, w Strykowie 42-719-82-95;
 �Pogotowie ratunkowe  999 alarmowy
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie: 

42-719-14-40, 887-894-942;  
w Strykowie: 42-719-80-24 

 �Zakład pogrzebowy  
w Głownie: 42-710-71-90, 42-719-30-24;  
w Strykowie: 42-719-86-16

 �Pogotowie wodociągowe  
w Głownie 42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10; w Zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie: 
czwartek, 23 sierpnia:
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
piątek, 24 sierpnia:  
ul. łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
sobota, 25 sierpnia:
Plac Wolności 4/5, tel. 42 710-89-60
niedziela, 26 sierpnia: 
ul. Swoboda 17, tel. 607-680-286
poniedziałek, 27 sierpnia:  
ul. Kopernika 29, tel. 42 239-47-34
wtorek, 28 sierpnia:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
środa, 29 sierpnia:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99 
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do godz. 
8.00 dnia następnego; w sob. w godz. 20. 

-8.00 dnia następnego; w niedz. w godz. 
18.00-8.00 dnia następnego; w święta  
w godz. 8.00-8.00 dnia następnego.
 �Dyżury aptek w Strykowie:
niedziela, 26 sierpnia: 
pl. łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85 
w godz. 9.00-14.00
 �Punkt apteczny w Popowie Głowień-
skim nr 35:  tel. 42 719-57-57, czynny: 
pon.-pt. w godz. 8.00-15.00.
 �Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14, tel. 42 719-65-25,  
czynny: pon., śr., pt. 8-16, wt., czw. 8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00.
 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15; 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30.
 �Punkt Konsultacyjny 
ds. Uzależnień i Przemocy w Rodzinie: 
ul. Kilińskiego 2 pok. nr 2.
Informacje: 42-719-26-46.
 �Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul. Norblina 1: pon.-pt. 8.-12.00; 
Stryków, ul. Kościuszki 29, pon.-pt. 12-16

msze święte  
w niedziele i święta

 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. Maksymiliana w Głownie: 
8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 �Parafia św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

 �Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00

wystawy
 �Galeria Bank&DM w Głownie. Ga-

leria Sztuki Współczesnej Bank&DM 
– indywidualne i zbiorowe wystawy prac 
artystów polskich i zagranicznych; czyn-
na: pon.-pt. w godz. 9.00-17.00. Głowno, 
ul. młynarska 5/13, I piętro.

inne
 �Wypożyczalnia sprzętu wodnego 

nad zalewem Mrożyczka w Głownie  
czynna codziennie w godz. 11.00-19.00.
 �Park linowy w Głownie czynny: śr., czw.,  

    pt., sob. i niedz. w godz. 11.00-19.00.
 �Sobota, 25 sierpnia:
godz. 14.00 – „Prawie zakończenie 
wakacji w Starym Imielniku” – piknik 
rodzinny; w programie m.in. dmuchańce, 
eurobungee, gry, zabawy i animacje, 
napoje, wata cukrowa i inne; kącik pla-
styczny, malowanie buzi, bańki mydlane. 
Stary Imielnik nr 12. Wstęp wolny.
godz. 16.00 – Rodzinny Piknik 
Wakacyjny – w programie: prezentacja 
talentów, gry i zabawy, kącik plastyczny 
i nauka zumby, fotobudka i strzelnica 
oraz dmuchańce dla dzieci; Stryków, 
przystań nad zalewem. Wstęp wolny.
 �Niedziela, 26 sierpnia:
godz. 14.00-20.00 – Kreatywne Lato 
Rodzinne w Głownie 2018: „Antyczna 
Grecja – z wizytą na Olimpie” – Piknik 
rodzinny z warsztatami i konkursami  
dla całych rodzin; teren rekreacyjny nad 
zalewem mrożyczka ul. Swoboda 2 (w 
sąsiedztwie altany koncertowo-tanecz-
nej). Wstęp wolny.
 �Czwartek, 30 sierpnia:
godz. 16.00-20.00 - Zakończenie waka-
cji i pożegnanie lata – boisko Orlik w 
dmosinie drugim.

 INFORMATOR GłOWIEńSKI I STRyKOWSKI 

OFERTY PRACY
POWIATOWy uRząd PRAcy W łOWIczu
(oferty z dnia 22.08.2018 r.)

 � Pomocniczy robotnik torowy
 � Sprzedawca
 � Tokarz-frezer
 � Woźny
 � Operator maszyn
 � Sprzedawca w stacji paliw
 � Sprzedawca Produktów Świeżych
 � Sprzedawca-kasjer
 � Pomocniczy robotnik budowlany
 � Kierowca samochodu dostawczego
 � handlowiec
 � Pracownik pomocniczy produkcji
 � mechanik pojazdów samochodowych
 � Sprzedawca
 � Pomocniczy robotnik budowlany

 � Sylwia Mitek z łowicza i Adam Chudy 
z Rawy mazowieckiej

 � Marta Siewierska i Kamil Fijałkowski 
oboje z łowicza

KRONIKA WYPADKÓW 
MIŁOSNYCH

SKARB ROLNIKA 
NOTOWANIA z TARGOWISKA mIEJSKIEGO 
(ceny z dnia 21.08.2018 r.)

  w łowiczu w Głownie
borówki 0,25 kg - 4,00
brokuły szt. 4,00 3,00-4,00
buraki czerwone kg 2,00 2,00
brzoskwinie kg - 4,00
cebula  kg 2,00-2,50 2,00
cebula dymka pęczek - 3,00
czosnek szt. 0,50-2,00 0,80-1,50
fasola zielona kg 7,00 4,00-5,00
fasola żółta kg 7,00 4,00-5,00
gruszki kg 1,00-3,00 2,50
jabłka kg 1,50-2,00 2,50-3,00
jaja fermowe 15 szt. 7,00-9,00 6,00-8,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-12,00 10,00-12,00
kalafior  szt. 4,00 4,00
kapusta biała  szt. 5,00 3,00
kapusta kiszona kg 5,00 -
kapusta pekińska szt. 5,00/kg -
koperek pęczek 1,50 1,00
maliny 0,5 kg 3,50-4,00 4,00-5,00
marchew  kg 2,50 2,00
natka pietruszki pęczek 1,50 1,50
ogórki kiszone kg 6,00 4,00
ogórek gruntowy kg 3,00 1,50-2,50
papryka czerwona kg 3,50 2,50-3,50
papryka zielona kg 2,00 2,50-3,50
papryka żółta kg 3,00 2,50-3,50
pietruszka kg 4,00 5,00
pomidor malinowy kg 3,50 3,50-4,00
pomidor polny kg 0,50-2,50 1,50-2,50
por szt. 2,00 2,50
rzodkiewka pęczek 1,50 1,50
sałata szt. 2,50 2,00
seler szt. 2,00-2,50 3,00
szczypiorek pęczek 2,00 1,00
słonecznik szt. 3,00 1,00-4,00
śliwki kg 2,00 2,00-2,50
włoszczyzna  pęczek 2,50 1,50-2,50
ziemniaki  kg 1,00-1,20 1,00-1,20

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny z dnia 21.08.2018 r.)

Żywiec wieprzowy:
 � Różyce: 4,70 zł/kg+VAT
 � domaniewice: 4,70 zł/kg+VAT
 � chąśno: 4,50 zł/kg+VAT
 � Kiernozia: 4,70 zł/kg+VAT
 � Skowroda Płd.: 4,60 zł/kg+VAT
 � Karnków: 4,50 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:
 � Skowroda Płd.: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 6,00 zł/kg+VAT; byki 8,00 zł/kg+VAT;

 � Różyce: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 8,00 zł/kg+VAT.

 � domaniewice: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 8,00 zł/kg+VAT.

w programie: korowód dożynkowy, 
wymarsz z Rynku w bolimowie; msza 
św., obrzęd dzielenia chleba i miodu, 
prezentacje gmin powiatu skierniewickie-
go, występy artystyczne, koncert zespołu 
Fokus band, classic; zabawa taneczna 
z dJ Groovbasti; kompleks sportowego 
w bolimowie, ul. Szkolna. Wstęp wolny. 
godz. 13.00 – „Łowicz z francuskim  
w tle” – bezpłatne spacery z przewodni-
kiem PTTK. zbiórka: Stary Rynek  
w łowiczu.
godz. 14.00 – XIX Biesiada Łowicka – 
szczegóły na str. 17.
godz. 15.00-23.00 – 50. Niedziela San-
nicka – w programie: uroczyste nadanie 
praw miejskich Sannikom, wkopanie 
kapsuły czasu, przemówienia i część ar-
tystyczna: prowadzenie – Olga bończyk; 
koncerty (patrz: dział „Koncerty”), godz. 
22.30 – pokaz laserów i fajerwerków; 
teren przy pałacu w Sannikach.
 �Niedziela, 2 września:
godz. 16.00 – Uroczystość odsłonięcia 
„Gwiozd Łowickich” – Stary Rynek, 
muzeum w łowiczu.
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Sport
Iron Man Kaźmierczak, 
sztafeta z Głowna
na 7. miejscu. str. 36

Piłka nożna I 2. kolejka IV ligi

Drugie cenne zwycięstwo Zjednoczonych
Piłkarze Strykowa dzięki firmowemu zagraniu 
Tomasza Lenarta wygrali drugie ligowe spotkanie 
w tym sezonie.

zJednOczeni Stryków   2 (1)
StaL niewiadów  1 (1)

Dwie bramki dla Strykowa zdobył Tomasz lenart (10 i 83 min.).

Zjednoczeni: Tyburski – chmielewski, Kamańczyk (w 60 min. Nadolski), 
drogosz, Pabjańczyk (92 ciechański) – Suskiewicz (82 zawadowski), 
drożdż (60 balcerek), ziółkowski, lenart (86 majewski) – Potocki (77 Ko-
newka), bełdziński.

Inauguracyjna wygrana stry-
kowian nad Pilicą Przedbórz po-
działała motywująco i w kolejnym 
pojedynku Zjednoczeni także wy-
grali. Tym razem podopieczni tre-
nera Łukasza Wijaty pokonali  
w sobotę, 18 sierpnia Stal Niewia-
dów 2:1, a gola na wagę zwycię-

stwa zdobył w końcówce z rzutu 
wolnego kapitan Tomasz Lenart.

Zjednoczeni świetnie zaczęli 
sobotni pojedynek, kiedy to wspo-
mniany Lenart wykorzystał już 
w 10 min. nadarzającą się okazję 
i precyzyjnie uderzył z dystansu. 
Goście szybko zdołali jednak wy-

równać za sprawą Adriana Gau-
giera, który pokonał Kamila Ty-
burskiego w 17 min. Gospodarze 
atakowali, ale brakowało im sku-
teczności. W końcu z pomocą 
przyszedł kapitan Strykowa, któ-
ry w 83 min. stanął przed szansą 
z rzutu wolnego. Stałe fragmenty 
to znak firmowy Tomasza Lenarta 
i tym razem ponownie był on ta-
lizmanem zwycięstwa. Popularny 
Lenti był ojcem zwycięstwa Zjed-
noczonych nad Niewiadowem.

Po dwóch kolejkach IV ligi 
strykowianie mają na swoim 
koncie komplet punktów, po-
dobnie jak trzy inne drużyny.  
W następnym tygodniu rywaliza-
cji podopieczni trenera Łukasza 
Wijaty rozegrają dwa pojedynki –  
w środku tygodnia oraz w week-
end. Mecz w środę, 22 sierpnia  
z Ceramiką w Opocznie opisze-

my w kolejnym wydaniu Wieści,  
z kolei w 4. kolejce Zjednoczeni 
podejmą u siebie beniaminka An-
drespolię Wiśniową Górę. Spotka-
nie na stadionie im. Mirosława Ko-
prowskiego przy ul. Brzezińskiej 
24 w Strykowie zaplanowano na 
sobotę, 25 sierpnia o godz. 17:00. 
Strykowianie z pewnością powal-

czą o kolejne ligowe zwycięstwo  
i liczą na doping kibiców. wp 

 2. kolejka: Pelikan II łowicz – 
RKS Radomsko 2:3, Pilica Przed-
bórz – Włókniarz zelów 0:3, zjed-
noczeni Stryków – Stal Niewiadów 
2:1, Warta Sieradz – Warta dzia-
łoszyn 4:1, Andrespolia Wiś. Góra 
– boruta zgierz 3:1, Omega Klesz-
czów – Orkan buczek 2:2, lKS 
Kwiatkowice – Ner Poddębice, KS 
Sand bus Kutno – Pogoń zduńska 
Wola 5:0, ceramika Opoczno – 
pauza.
 3. kolejka odbyła się w środę, 22 
sierpnia. Następna, 4. kolejka od-
będzie się w dniach 25-28 sierpnia: 
Omega Kleszczów – Pogoń zduń-
ska Wola, Pelikan łowicz – Warta 
działoszyn, Stal Niewiadów – ce-
ramika Opoczno, Warta Sieradz – 
Włókniarz zelów, zjednoczeni Stry-

ków – Andrespolia Wiśniowa Góra, 
Pilica Przedbórz – KS Sand bus 
Kutno, boruta zgierz – RKS Ra-
domsko, Ner Poddębice – Orkan 
buczek, lKS Kwiatkowice – pauza.

1. KS Sand bus Kutno 2 6 9-3

2. RKS Radomsko 2 6 6-3

3. Ner Poddębice 2 6 5-2

4. Zjednoczeni Stryków 2 6 4-2

5. Warta Sieradz 2 4 5-2

6. Pogoń zduńska Wola 2 3 2-5

7. ceramika Opoczno 1 3 2-0

8. Andrespolia Wiś. Góra 2 3 4-3

9. lKS Kwiatkowice 2 3 4-4

10. Włókniarz zelów 2 3 3-2

11. Orkan buczek 2 2 3-3

12. Omega Kleszczów 2 1 3-5

13. Stal Niewiadów 1 0 1-2

14. Pelikan II łowicz 2 0 3-6

15. Warta działoszyn 2 0 4-8

16. Pilica Przedbórz 2 0 1-5

17. boruta zgierz 2 0 1-5

Piłkarze Zjednoczonych Stryków (niebieskie koszulki) udanie rozpoczęli sezon 2018/2019 w rozgrywkach IV igi. Podopieczni trenera łukasza Wijaty mają na swoim koncie dwa zwycięstwa.

bohaterem Strykowa 
został kapitan 
gospodarzy Tomasz 
lenart, który 
dwukrotnie wpisał się 
na listę strzelców.

Motocross | VI Runda mistrzostw Polski

Białek w środku stawki, 
Góralczyk bez punktu 
w Więcborku
Za nami kolejna, szósta 
runda motocrossowych 
Mistrzostw Polski.  
19 sierpnia dwaj 
zawodnicy MKS 
Zjednoczonych 
Stryków udali się  
do Więcborka.

Na starcie pojawiło się aż 177 
najlepszych polskich zawodni-
ków, którzy rywalizowali w ośmiu 
klasach. W gronie startujących 
było dwóch zawodników sekcji 
motocrossowej klubu ze Stryko-
wa: Krzysztof Białek i Karol Gó-
ralczyk.

Białek rywalizował w klasie 
MX Masters i podczas dwóch 
rozegranych wyścigów zgroma-
dził łącznie 34 pkt., co dało mu 
24. miejsce w całych zawodach. 
Zwycięstwo odniósł lider klasyfi-

kacji generalnej Paweł Szturomski 
z Automobilklubu Głogów, który 
jedynie lepszym czasem wyprze-
dził Jacka Lonkę z Człuchow-
skiego AutoMotoKlubu Poltarex. 
Białek po sześciu rundach ma na 
swoim koncie 204 pkt., co daje 
mu 20. miejsce. Na 27. pozycji ze 
146 pkt. sklasyfikowany jest Sła-
womir Milczarek, który w Więc-
borku nie startował.

Drugi z zawodników Stryko-
wa Karol Góralczyk nie zanotu-
je swojego występu do udanych. 
Strykowski zawodnik zakoń-
czył przedwcześnie swój udział 
w zawodach i nie zdobył żadne-
go punktu. Tym samym dorobek 
Góralczyka w klasyfikacji gene-
ralnej nadal wynosi 149 pkt., co 
daje mu 21. miejsce w klasie MX 
Open. Prowadzi Łukasz Lonka  
z Człuchowskiego AutoMotoKlu-
bu Poltarex, który wygrał także  
w Więcborku. Strykowianie 
wkraczają w decydującą fazę. wp Walka motocrossowców w sezonie 2018 powoli wkracza w decydującą fazę. Strykowianie walczą na kilku frontach.
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Beach soccer | mistrzostwa łodzi

Pro-Fart Głowno pokazał się w Manufakturze
Piłkarze plażowi 
z Głowna wzięli 
udział w Otwartych 
Mistrzostwach Łodzi, 
w których zajęli 
szóste miejsce.

Drużyna BSC Pro-Fart Głow-
no w dniach 18-19 sierpnia na pla-
ży usytuowanej w rynku łódzkiej 
Manufaktury wzięła udział w pre-
stiżowym i bardzo silnie obsadzo-

nym turnieju plażowej piłki noż-
nej o Puchar Prezydenta Miasta 
Łodzi. Głownianie walczyli wraz 
z BSC Grembachem Łódź, KP 
Łódź, BSCC Łódź 2015, SAN 
AZS Łódź oraz Silesią Beach 
Soccer.

Piłkarze plażowi Głowna ry-
walizowali w gr. A, gdzie nieste-
ty przegrali dwa spotkania i stra-
cili szansę na strefę medalową. 
Pro-Fart uległ po niezłej grze Si-
lesii Milenium BSC 3:5 oraz jed-
nemu z faworytów do końcowego 

triumfu KP Łódź 6:10. Tym sa-
mym głowieńscy piłkarze plażo-
wi drugiego dnia zawodów zagra-
li już jedynie mecz o miejsca 5-6., 
w którym pokonali łódzki SAN 
AZS 6:3. 

Triumf w zawodach odniosła 
ekipa łódzkiego Grembacha, któ-
ra najpierw wygrała rywalizację 
w grupie B, by potem odprawić w 
półfinale swojego najgroźniejsze-
go rywala KP Łódź i pokonać w 
finale BSCC Columnę Medicę z 
Łodzi wynikiem 5:4. Tym samym 

łodzianie odebrali puchar ufun-
dowany przez Prezydenta Miasta 
Łodzi.  wp

 Grupa A: Silesia milenium bSc – 
KP łódź 10:9, bSc Pro-Fart Głow-
no – Silesia milenium bSc 3:5, bSc 
Pro-Fart Głowno – KP łódź 6:10.
1. Silesia milenium 2 6 15:12

2. KP łódź 2 3 19-16

3. BSC Pro-Fart Głowno 2 0 9-15

 Grupa B: bSc Grembach łódź 
– SAN AzS łódź 8:3, bScc co-

lumna medica – SAN AzS łódź 
9:3, bSc Grembach łódź – bScc 
columna medica łódź 5:5 (k. 2:1).

1. bSc Grembach łódź 2 4 13-8

2. bScc łódź 2 3 14-8

3. SAN AzS łódź 2 0 6-17

 Półfinały: bSc Grembach łódź 
– KP łódź 4:4 (k. 2:0), Silesia mile-
nium bSc – bScc columna medi-
ca łódź 6:9.
 Mecz o miejsca 5-6.: SAN AzS 
łódź – bSc Pro-Fart Głowno 3:6.

 Mecz o 3. miejsce: KP łódź – 
Silesia milenium bSc 8:6.

 Finał: bSc Grembach łódź  
– bScc columna medica łódź 
5:4

 Klasyfikacja końcowa:

1. bSc Grembach łódź

2. bScc columna medica łódź

3. KP łódź

4. Silesia beach Soccer

5. BSC Pro-Fart Głowno

6. SAN AzS łódź

BSC Pro-Fart Głowno (żółto-niebieskie stroje) mimo zajęcia dopiero 5. miejsca pokazał się z dobrej strony na rynku łódzkiej manufaktury.
Głownianie musieli walczyć m.in. z legendą polskiego beach soccera 
bogusławem Saganowskim z łódzkiego KP.

Piłka nożna I 2. kolejka V ligi

Przerwany mecz Stali
Głowieńscy piłkarze  
nie dokończyli  
2. kolejki Łódzkiej  
Klasy Okręgowej  
z powodu nawałnicy,  
która nawiedziła Dalików.

LkS Sarnów  0
StaL GłOwnO  1
Bramkę dla Stali zdobył w 25 min. 
damian mospinek.

Po zwycięstwie nad GKS Ksa-
werów w sobotę, 18 sierpnia gło-
wieńscy piłkarze udali się do 
Dalikowa na pojedynek z LKS 
Sarnów. Mecz od początku mógł 
się podobać kibicom i obfitował 
w wiele akcji, ale niestety z powo-
du oberwania chmury został prze-
rwany w 37 min.

Do momentu, aż boisko  
w Dalikowie zamieniło się w ba-
sen podopieczni trenera Toma-
sza Szcześniaka prowadzili 1:0 
po golu Damiana Mospinka.  
W międzyczasie bohaterem Stali 
był bramkarz Zbigniew Witczak, 
który obronił rzut karny. Deszcz 
jednak był na tyle intensywny, że 
w końcu sędzia zmuszony został 
przerwać mecz. Boisko w Daliko-
wie nie nadawało się tego dnia do 
gry i głownianie wrócili do domu.

Po dwóch kolejkach V ligi li-
derem jest drugi zespół Łódz-
kiego Klubu Sportowego, któ-
ry rozgromił 8:0 Zawiszę Rzgów  
i z kompletem punktów przewo-
dzi w stawce. Po dwa zwycięstwa 
mają także Termy Uniejów i RTS 
Widzew II Łódź. Do tego grona 
może dołączyć Stal, jeśli w zale-
głym meczu wygra z Dalikowem. 
W następnej kolejce głowieńscy 
piłkarze zagrają w Brzezinach  
z miejscowym Startem. Początek 
tego meczu w sobotę, 25 sierpnia 
o godz. 17:00.  wp

 2. kolejka: łKS II łódź – zawisza 
Rzgów 8:0, RTS Widzew II łódź – 
Orzeł Parzęczew 4:1, Włókniarz 
Pabianice – Sokół II Aleksandrów 
łódzki 1:0, lKS Sarnów – Stal 

Głowno (przerwany przy stanie 0:1), 
Włókniarz Konstantynów łódzki – 
bzura Ozorków 5:0, GKS Ksawerów 
– Start brzeziny 3:2, PTc Pabianice 
– uKS SmS łódź 0:2, Termy unie-
jów – lKS Rosanów 6:2.

1. łKS II łódź 2 6 16-1

2. Termy uniejów 2 6 10-4

3. Widzew II łódź 2 6 6-1

4. Stal Głowno 1 3 4-1

5. Start brzeziny 2 3 4-3

6. GKS Ksawerów 2 3 4-6

7. Orzeł Parzęczew 2 3 10-4

8. uKS SmS łódź 1 3 2-0

9. Wł. Konstantynów ł. 2 3 6-8

10. zawisza Rzgów 2 3 5-9

11. Włókniarz Pabianice 2 3 1-2

12. lKS Sarnów  0 0 0-0

13. Sokół Aleksandrów ł. 2 0 2-5

14. bzura Ozorków 2 0 0-7

15. lKS Rosanów 2 0 3-11

16. PTc Pabianice 2 0 0-11

 Następna, 3. kolejka odbędzie 
się w dniach 25-26 sierpnia: SmS 
łódź – Widzew II łódź, łKS II łódź 
– Termy uniejów, Sokół II Aleksan-
drów – GKS Ksawerów, lKS Sar-
nów – PTc Pabianice, Start brzezi-
ny – Stal Głowno, bzura Ozorków 
– zawisza Rzgów, Orzeł Parzęczew 
– Włókniarz Konstantynów, lKS Ro-
sanów – Włókniarz Pabianice.

Piłkarze Stali (żółte stroje) po 37 min. meczu z LKS Sarnów prowadzili 1:0, ale ich spotkanie nie zostało jeszcze zakończone.

Boisko w Dalikowie po ulewie nie nadawało się do gry. W ciągu 15 min. 
murawa dosłownie pływała.
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mecz od początku 
mógł się podobać 
kibicom i obfitował  
w wiele akcji,  
ale niestety z powodu 
oberwania chmury 
został przerwany
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Khroo-Gym | Obóz sportowy

Doskonalenie umiejętności 
w Jakubowie

Reprezentanci łowickiego klu-
bu Khroo-Gym, który działa od 
lutego 2015 roku w Łowiczu,  
w wakacje szlifują swoją formę 
i doskonalą umiejętności, aby w 
sezonie dobrze walczyć w ringu. 
Przypomnijmy, że Khroo to oso-
ba o silnej woli, stąd nazwa klubu. 
Sekcja liczy 15 miłośników Mu-
aythai. Tajski boks to narodowy 
sport walki o tysiącletniej tradycji, 
nieodłącznie związany z historią  
i kulturą tego kraju. 

Od 17 sierpnia podopieczni 
trenera Remigiusza Fabicha bu-
dowali formę na obozie sporto-

wym w Jakubowie na Mazurach,  
w ośrodku kondycyjno wypo-
czynkowym, gdzie mieli dobre 
warunki do treningów. 

– Przygotowujemy się tu-
taj wraz z zawodnikami do nad-
chodzącego sezonu oraz z Szy-
monem Dałkiem do Mistrzostw 
Świata Muaythai, które będą od-
bywać się na Jamajce w terminie 
10-15 września – mówi trener Fa-
bich. 

– Głównym celem na czas obo-
zu jest budowa wytrzymałości. 
Jeżeli chodzi o warunki, to mu-
szę powiedzieć, że ośrodek jest 
świetnie przygotowany. Do swo-
jej dyspozycji mamy wiatę z mata-
mi, siłownie, kajaki, prywatną pla-
żę, dużo miejsca do biegania oraz 
wielkie opony do przerzucania. 
Od września ruszamy z treninga-
mi grupowymi, grafik będzie do-
stępny na naszym fanpagu oraz na 
stronie internetowej khroo-gym.pl 
– dodaje szkoleniowiec. 

Zawodnicy łowickiego klubu 
sezon zaczynają już we wrześniu, 
a pierwsze turnieje zaplanowane 
są na październik.  zł

Siatkówka plażowa | III Turniej XVII edycji Omł 2018

Kolejny skalp siatkarzy Głowna
Trwa prawdziwa 
dominacja siatkarzy 
z Głowna w XVII 
edycji Otwartych 
Mistrzostw Łowicza. 
Tym razem zwycięstwo 
odniosła para Damian 
Śliwkiewicz  
i Bartłomiej Pakowski.

Poprzednie dwa eliminacyjne 
turnieje wygrał także głowieński 
duet Piotr Kosielski – Damian Ja-
nicki. Ostatnie zmagania przed fi-
nałem odbyły się tradycyjnie na 
boiskach I LO im. Józefa Cheł-
mońskiego w Łowiczu w niedzie-
lę, 18 sierpnia i również były bar-
dzo emocjonujące. Tym razem 
prym wiedli jednak inni głownia-
nie. Damian Śliwkiewicz i Bar-
tłomiej Pakowski od początku 
prezentowali się wybornie, choć 
w pierwszym meczu mieli sporo 
problemów, trafiając na bardzo sil-
ną parę ze Zgierza Bartłomiej Ja-
błoński – Adrian Broniarek. Póź-
niej jednak wszystko szło, jak po 
maśle, a głownianie pokonali ko-
lejno w ćwierćfinałach Domini-
ka Paclera i Jakuba Zagórowicza 
oraz w 1/2 kolegów z miasta i po-
przednich triumfatorów Janickie-
go i Kosielskiego. W wielkim fi-
nale Śliwkiewicz i Pakowski znów 
trafili na duet z Łowicza i Sypienia 
i ponownie okazali się lepsi, wy-
grywając cały Turniej.

Na czele klasyfikacji generalnej 
pozostali Kosielski i Janicki, któ-
rzy tym razem musieli zadowolić 
się 3. miejscem, po zwycięstwie w 
małym finale nad skierniewickimi 
zawodnikami Maciejem Moraw-
skim i Mateuszem Frydrychem. 
Przed nami już tylko Turniej Fi-
nałowy XVII edycji OMŁ w siat-
kówce plażowej, który zaplano-
wano na niedzielę, 2 września od 
godz. 9:00. W gronie 8 najlep-
szych par pojawi się aż siedmiu 
reprezentantów Głowna, którym 
nie pozostaje nic innego, jak po-
stawić "kropkę nad i" w tegorocz-
nych zmaganiach na boiskach  
w Łowiczu. Finały rozegrane zo-

staną do dwóch wygranych se-
tów do 15 punktów (tie break rów-
nież do 15). Pierwsza runda będzie 
rozstawiona na zasadzie 1-8, 2-7  
itd.  wp

 I runda: brzozowski / Klim-
czak – miśkiewicz / Krysztofczyk 
11:21,Filiński / Filiński – Gawrych 
/ Stępniewski 21:18,brzeziński / 
Gawroński – morawski / Fydrych 
13:21,Pacler / zagórowicz – Ku-
kieła / cieślak 21:17, Niedbałka / 
Kurczak – Alagierski / Alagierski 
21:19.

 II runda: Janicki / Kosielski – 
miśkiewicz / Krysztofczyk 21:16, 
Filiński / Filiński – Fydrych / mo-
rawski 13:21, Pacler / zagórowicz 
– Niedbałka / Kurczak 21:16, Pa-
kowski / Śliwkiewicz – Jabłoński / 
broniarek21:19.

 I runda repasażowa: Alagierski 
/ Alagierski – Kukieła / cieślak 
18:21, brzeziński / Gawroński – 
Gawrych / Stępniewski 14:21.

 II runda repasażowa: Kukieła 
/ cieślak – miśkiewicz / Krysztof-
czyk 21:15,Gawrych / Stępniew-
ski – Jabłoński / broniarek 24:22, 

brzozowski / Klimczak – Niedbał-
ka / Kurczak 9:21.
 III runda (ćwierćfinały): Janicki 
/ Kosielski – morawski / Fydrych 
18:21, Pacler / zagórowicz – Pa-
kowski / Śliwkiewicz 7:21.

 III runda repasażowa: Filiński / 
Filiński – Kukieła / cieślak 21:15, 
Gawrych / Stępniewski – Niedbał-
ka / Kurczak 21:11.

 IV runda repasażowa (ćwierć-
finały): Pacler /zagórowicz – Filiń-
ski /Filiński 21:15, Janicki / Kosiel-
ski – Gawrych /Stępniewski 23:21.

 Półfinały: morawski/Fydrych 
– zagórowicz / Pacler 13:21, Pa-
kowski /Śliwkiewicz – Janicki/Ko-
sielski 21:17.
 Mecz o 3. miejsce: morawski 
/ Fydrych – Janicki – Kosielski 
15:21.
 Finał: Pakowski / Śliwkiewicz – 
Pacler / zagórowicz 21:14.
 Klasyfikacja III Turnieju OMŁ:
1. Damian śliwkiewicz (Głowno) 
/Bartłomiej Pakowski (Głowno),
2. Jakub zagórowicz (łowicz) / 
dominik Pacler (Sypień),
3. Piotr Kosielski (Głowno) / Da-
mian Janicki (Głowno),

4. maciej morawski (Skierniewice) 
/ mateusz Fydrych (Skierniewice)
5-6. Damian Gawrych (Głowno) 
/ Marcin Stępniewski (Głowno),
5-6. Adam Filiński (żychlin) / Filip 
Filiński (żychlin),
7-8. dominik Niedbałka (Niebo-
rów) / Kacper Kurczak (łowicz),
7-8. Jan Cieślak (Głowno) / Woj-
ciech Kukieła (Głowno),
9-11. Sebastian brzozowski (Ostro-
wiec) / mikołaj Klimczak (łagu-
szew),
9-11. Dominik Miśkiewicz/Da-
mian Krysztofczyk (Głowno),
9-11. bartosz Jabłoński (zgierz) / 
Adrian broniarek (zgierz),
12-13. Daniel Alagierski / Jaro-
sław Alagierski (Głowno),
12-13. Michał Brzeziński/Grze-
gorz Gawroński (Głowno)

 Klasyfikacja ogólna (po 3 turniejach):

1. Piotr Kosielski Głowno 414 pkt.

2. Damian Janicki Głowno 414 pkt.

3. bartosz Jabłoński zgierz 316 pkt.

4. Bartłomiej Pakowski  Głowno 316 pkt.

5. Adrian broniarek zgierz 316 pkt.

6. Jakub zagórowicz łowicz 302 pkt.

7. dominik Pacler Sypień 302 pkt.

8. mateusz Fydrych Skierniewice 262 pkt.

9. maciej morawski Skierniewice 262 pkt.

10. Filip Filiński żychlin 250 pkt.

Siatkarze plażowi na boiskach I LO wystąpią w łowiczu po raz ostatni w pierwszy weekend września.

Kajakarstwo | Głowno

Kajakarze opanują Mrogę
W najbliższy weekend na rzece 

Mrodze zapanuje kajakowe sza-
leństwo. W dniach 25-26 sierpnia 
zaplanowano na odcinku w pobli-
żu Głowna aż dwie imprezy.

W sobotę o godz. 9:00 wy-
startuje Mroga Extreme organi-
zowany przez Yacht Club Głow-
no, Aglomerację Łódzką i Hufiec 
ZHP Głowno. Zawodnicy będą 
poruszać się po Mrodze na róż-
nych trasach: złotej, brązowej  
i diamentowej. Każda ma inny sto-
pień trudności i inną długość. Naj-
bardziej wytrwali pokonają rzekę, 
spływając ponad 30 km z metą  
w Głownie, drogą przez rezerwa-
ty przyrody, kilkanaście spiętrzeń 
wody, omijając przy tym siedziby 
bobrów i powalonych pni drzew.

Dzień później w niedzielę od-
będzie się z kolei Mroga Trophy. 
To już osiemnasta edycja eks-
tremalnego spływu kajakowego  
z Dmosina do Głowna. Impreza 
organizowana przez Gminę Mia-
sta Głowna i MZK Głowno przy 
współpracy Gminy Dmosin i OSP 
Dmosin rozpocznie się o godz. 
11:00 przy moście przy drodze na 
Borki. 

Do startu przystąpią 22 załogi 
2-osobowe, a do wygrania są pa-
miątkowe medale i puchary. Im-
preza towarzyszy Rodzinnemu 
Piknikowi – Kreatywne Lato Ro-
dzinne w Głownie, a więcej infor-
macji na jej temat można uzyskać 
na stronie www.mrogatrophy.
glowno.pl.  wp

Tajski boks to 
narodowy sport walki 
o tysiącletniej tradycji, 
nieodłącznie związany 
z historią i kulturą  
tego kraju. 

Uczestnicy Mroga Trophy od kilkunastu lat cenią sobie organizację  
i esktremalny charakter imprezy.
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PROGNOZA POGODY | 23.08.2018 – 29.08.2018

SYTUACJA  SYNOPTYCZNA: 
Pogodę kształtuje układ wyżowy, 
od piątku zatoka niżowa. Napływa bardzo ciepła 
masa powietrza zwrotnikowego, 
od piątku wilgotna i chłodniejsza masa powietrza 
polarno-morskiego.

CZWARTEK: 
Słonecznie, bezchmurnie, okresami 
zachmurzenie małe, bez opadów oraz upalnie !!!
Wiatr południowo-wschodni, słaby, 2-4 m/s.
Temp. max w dzień: + 30 st. c do + 32 st. c.
Temp. min w nocy: + 17 st. c do  + 15 st. c.

PIąTEK - SOBOTA - NIEDZIELA:
zachmurzenie umiarkowane, okresami duże 
z przelotnymi opadami deszczu, w piątek 
miejscami burze, ochłodzenie.  Wiatr zachodni, 
słaby, 2-4 m/s, w czasie burz silny i porywisty. 
Temp. max w dzień: + 26 st. c do  + 20 st. c.
Temp. min w nocy:  + 13 st. c do  + 10 st. c.

PONIEDZIAŁEK - WTOREK - śRODA: 
Pogodnie, zachmurzenie umiarkowane,
lokalnie duże z przelotnym opadem deszczu.
Widzialność dobra.
Wiatr zachodni i północno-zachodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s.
Temp. max w dzień: + 20 st. c do  + 22 st. c.
Temp. min w nocy:  + 12 st. c do  + 10 st. c.

bIuRO mETEOROlOGIczNE cumuluS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA:
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie
na nasze samopoczucie. 
Osłabiona sprawność psychofizyczna i fizyczna.

Mocna ekipa Khroo Gym na sali treningowej w Jakubowie.
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Wieści z Głowna i Strykowa
członek Stowarzyszenia Gazet lokalnych
Edycja wspólna z tygodnikiem „Nowy łowiczanin”

WYDAWCA: 
Oficyna Wydawnicza „Nowy łowiczanin”
Waligórscy s.c. w łowiczu
99-400 łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: wiesci@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 łowicz, skrytka pocztowa 68. 

REDAKCJA W GŁOWNIE: 
ul. łowicka 40, tel./fax 42 710-82-55
Redaktor naczelny: Wojciech Waligórski 
Dyrektor zarządzający: Ewa mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: lilianna Jóźwiak-Staszewska, 
Elżbieta Woldan-Romanowicz, Agnieszka Wojcieszek,
Wojciech Pożarlik (sport) 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania nadesła-
nych tekstów, zmiany ich tytułów, dodawania śródtytu-
łów. Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Skład tekstu własny. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem:  
42 710-82-55 w Głownie;  
46 837-37-51, 46 830-34-08 w łowiczu, 
 e-mailem: reklama@lowiczanin.info lub osobiście  
w biurze ogłoszeń w Głownie: ul. łowicka 40  
od poniedziałku do piątku w godz. 8.30-15.30  
lub w łowiczu: ul. Pijarska 3a w pon., wt. i pt.  
w godz. 7.30-18.00, śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych  
na stronie 26, a także przez stronę internetową:  
www.lowiczanin.info

Druk: SEREGNI PRINTING GROuP Sp. z o.o.  
03-796 Warszawa, ul. Rzymska 18a.

Nakład kontrolowany Wieści z Głowna i Strykowa  
2.000 egz. 
Nakład kontrolowany wraz z wydaniem głównym 
(Nowy łowiczanin): 9.400 egz.

100%
własności polskiej

Kolarstwo I Szosa

Kasia Kopania i LUKS Dwójka z wicemistrzostwem
Podwójne srebro zdobyli strykowscy kolarze podczas 
Międzywojewódzkich Mistrzostw Makroregionu 
Młodzików i Młodziczek w kolarstwie szosowym. 
Indywidualnie 2. miejsce zdobyła 13-letnia  
Katarzyna Kopania, a w klasyfikacji klubowej 
wicemistrzem okręgu łódzko-świętokrzyskkiego  
został LUKS Dwójka Stryków.

Zmagania najlepszych mło-
dych kolarzy w makroregionie 
odbyły się w niedzielę, 19 sierp-
nia w Łasku i towarzyszyły 25. 
Wyścigowi Kolarskiemu „Po Zie-
mi Łódzkiej” Karton Polska Tour, 
w którym w reprezentacji woje-
wództwa łódzkiego podczas każ-
dego z etapów był strykowski za-
wodnik Wiktor Sasin. Młodzicy  
i młodziczki z kilkunastu klubów 
rywalizowali ze startu wspólnego 
na dystansie 23 km wśród dziew-
cząt i 33 km wśród chłopców. 

Najlepiej wypadła Katarzyna 
Kopania, która została wicemi-
strzynią województwa łódzkiego 
w kolarstwie szosowym w wyści-
gu ze startu wspólnego, wyprze-
dzając po zaciętym finiszu Natalię 
Kaczmarczyk z MKS DEK Me-
ble Cyklo Korony Kielce. Zawod-
nicy kieleccy zdominowali zresztą 
międzywojewódzkie mistrzostwa, 
zdobywając aż 5 medali. Zwycię-
stwo wśród dziewcząt odniosła 
także zawodniczka z Kielc Roksa-
na Barchan.

 Klasyfikacja klubowa:

1. mKS dEK cyclo Korona Kielce

2. LUKS Dwójka Danielo Stryków

3. mlKS Wieluń

4. KS Społem ulisse łódź

5. lKK luKS Sławno

6. zTc zduńska Wola

7. lSKK lityński bełchatów

W kategorii chłopców całe po-
dium zajęli kolarze MKS DEK 
Meble Cyclo Korona Kielce. 
Wygrał Szymon Maciejewski 
przed Kacprem Kozieł i Barto-

szem Ungier. Najlepszy ze stry-
kowskich zawodników Sebastian 
Bittner był dziewiąty, na dalszych 
miejscach uplasowali się Bartosz 
Jędrzejczyk – 13. oraz Daniel 
Podczarski – 17. Czwórka repre-
zentantów LUKS Dwójki Danie-

lo Sportswear Stryków zdobyła 
łącznie 4 pkt., co dało 2. miejsce 
w klasyfikacji klubowej. Zwycię-
żył oczywiście MKS DEK Cyclo 
Korona Kielce, który w niedziel-
nym wyścigu miał aż 11 kolarzy 
i zgromadził łącznie 18 pkt. Po-

dium uzupełnił z kolei MLKS 
Wieluń z dorobkiem 3 pkt. Ko-
lejną imprezą rangi Międzywo-
jewódzkich Mistrzostw Młodzi-
ków i Młodziczek będą wyścigi 
w kolarstwie torowym, które od-
będą się już w środę, 29 września 

na obiekcie KS Społem przy ul. 
Północnej 36 w Łodzi, ale tym 
razem rywalizacja będzie doty-
czyła aż czterech województw, 
oprócz łódzkiego także dla ślą-
skiego, podkarpackiego i mało-
polskiego.  wp

Katarzyna Kopania ze Strykowa oraz trener Mirosław Pożarlik (na górze pierwszy z lewej) odebrali srebro za zdobycie tytułów podczas 
międzywojewódzkich mistrzostw młodzików i młodziczek w kolarstwie szosowym.

zawodniczka 
strykowskiego klubu 
przerwała hegemonię 
kieleckiego zespołu, 
który zdobył niemal 
wszystkie laury.

Piłka nożna I 1. kolejka V ligi

Stal zaczyna od zwycięstwa
Głowieńscy piłkarze 
udanie rozpoczęli nowe 
rozgrywki w Łódzkiej 
Klasie Okręgowej.
GkS kSawerów 1 (1)
StaL GłOwnO  4 (2)

Bramki dla Stali: R. Kuciński 3 (k. 
w 19, k. w 29 min. i 62 min.) oraz E. 
Ignatowski w 72 min.
Stal: Witczak – Grzyb, E. Ignatow-
ski, T. Florczak, Kluska – Nowak – 
Ogórek, mospinek, Kuciński, Anto-
ni Waśkiewicz – lebioda.

Inauguracyjna kolejka V ligi 
w sezonie 2018/2019 odbyła się 
o nietypowej porze w środku ty-
godnia w środę, 15 sierpnia. Pod-
opieczni trenera Tomasza Szcze-
śniaka po dobrym spotkaniu 
pokonali na wyjeździe GKS Ksa-
werów 4:1.

Środowe spotkanie rozpoczęło 
się świetnie dla beniaminka, któ-
ry już w 4 min. objął prowadzenie 
za sprawą Patryka Olszewskiego. 
Później jednak do głosu doszli 
głownianie, głównie dzięki Anto-
niemu Waśkiewiczowi, który wy-
walczył dla gości dwa rzuty kar-
ne. Jedenastki na bramki zamienił 
kapitan Radosław Kuciński. Po 
zmianie stron na murawie domi-

nowali już tylko gracze trenera 
Tomasza Szcześniaka. Hat-tric-
ka ustrzelił Kuciński, a gospoda-
rzy pogrążył Eryk Ignatowski. 
Początek sezonu Łódzkiej Klasy 
Okręgowej był zatem udany dla 
zawodników z Głowna, którzy te-
goroczne rozgrywki mają zamiar 
zakończyć w czubie tabeli.

Istotną informacją przed star-
tem nowego sezonu była zmiana 
na stanowisku kierownika druży-
ny Stali Głowno. Został nim Jakub 
Urbanik, który zastąpił Sławomira 
Lewandowskiego. To nie wszyst-
kie zmiany kadrowe, które nastą-
piły latem. Szersze informacje na 
ten temat w kolejnych wydaniach 
Wieści, a także na oficjalnym pro-
filu klubu na portalu Facebook 
oraz stronie www.stalglowno.fut-

bolowo.pl. Pierwszym liderem 
Łódzkiej Klasy Okręgowej został 
Orzeł Parzęczew, który rozgromił 
PTC Pabianice aż 9:0. Dziewięć 
goli padło także w Łodzi, gdzie 
rezerwy Łódzkiego Klubu Spor-
towego wysoko pokonały aż 8:1 
Włókniarz Konstantynów Łódz-
ki. Fatalnie rozpoczął sezon LKS 
Rosanów, który w poprzednim 
sezonie był jednym z faworytów, 
a teraz przegrał u siebie z Zawi-
szą Rzgów 1:5. Grad goli i dość 
zaskakujące wyniki dają przy-
puszczenie, że tegoroczne roz-
grywki V ligi będą bardzo cieka-
we dla kibiców i trudno wskazać 
murowanego kandydata do awan-
su. Łącznie w 1. kolejce padło aż 
39 bramek w 5 spotkaniach. Je-
den mecz nie został rozegrany, bo-
wiem pojedynek UKS SMS Łódź 
– LKS Sarnów został przełożony 
na 12 września. wp

 1. kolejka: uKS SmS łódź – lKS 
Sarnów (12 września), lKS Rosa-
nów – zawisza Rzgów 1:5, Start 
brzeziny – Włókniarz Pabianice 
2:0, bzura Ozorków – RTS Widzew 
II łódź 0:2, GKS Ksawerów – Stal 
Głowno 1:4, Orzeł Parzęczew – 
PTc Pabianice 9:0, łKS II łódź – 
Włókniarz Konstantynów łódzki 
8:1, Sokół II Aleksandrów łódzki 
– Termy uniejów 2:4. Głowieńscy piłkarze po dobrym meczu mogli cieszyć się z inauguracji sezonu.

Środowe spotkanie 
rozpoczęło się świetnie 
dla beniaminka  
z Ksawerowa,  
który już w 4 min.  
objął prowadzenie.
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Drugie
zwycięstwo
Zjednoczonych. str. 32

Triathlon I Oceanlava Triathlon bydgoszcz

Niesamowity Kaźmierczak Iron Manem, 
głowieńska sztafeta na 7. miejscu
Głownianin Łukasz 
Kaźmierczak dołączył 
do elitarnego grona 
triathlonistów. Zawodnik 
LUKS Dwójki Danielo 
Sportswear Stryków,  
a na co dzień nauczyciel 
wychowania fizycznego 
w Szkole Podstawowej  
w Bratoszewicach 
ukończył pełen dystans 
Iron Man. Dodatkowo 
sztafeta KS Głowno  
w Biegu zajęła 7. miejsce 
podczas zawodów 
Triathlon Polska.

Kaźmierczak szykował się na 
ten dzień od 2016r., kiedy to po 
raz pierwszy wziął udział w zawo-
dach triathlonowych. Wtedy jego 
celem było pokonanie pełnego dy-
stansu Iron Man, na który składa 
się 3,8 km pływania, 180 km jaz-
dy rowerem i maraton 42 km do 
przebiegnięcia. W poprzednim 
roku plany pokrzyżowała kontuzja 
piszczeli, ale w tym sezonie udało 
się głownianinowi spełnić marze-
nie. 36-letni głownianin dokonał 
arcytrudnej rzeczy w niedzielę, 19 
sierpnia podczas OceanLava Tria-
thlon Polska w Bydgoszczy-Bo-
równie.

Gorączka przedstartowa zaczę-
ła się dzień wcześniej, kiedy to 
zawodnicy odebrali pakiety star-
towe i uczestniczyli w odprawie 
technicznej. Imprezowe miastecz-
ko mieściło się tuż pod stadionem 
piłkarskim klubu Zawisza Byd-
goszcz. Dzień startowy to pobud-
ka już o 5:00 rano i przejazd na 
miejsce startu nad Jeziorem Bo-
równo. Tam punktualnie o 7:00 
triathloniści ruszyli do pierwszego 
etapu niedzielnych zmagań, czy-
li pływania. Do pokonania były 
4 okrążenia po 950 m każde. Łu-
kasz Kaźmierczak osiągnął czas 1 
h 11 min. i 3 sekundy, co plasowa-
ło go na 55. miejscu w stawce bli-
sko 300 uczestników. W momen-
cie rozpoczęcia kolarskiego etapu 
prowadził Mikołaj Luft z Warsza-
wy, który triatlon uprawia zawo-
dowo z wynikiem 51 min. 4 se-
kundy.

W dalszej kolejności uczestnicy 
OceanLava Triathlon Polska udali 
się na trasę kolarską o długości aż 
180 km. Pełny dystans Iron Man 
musiał pokonać 4 rundy po 39 km 
każda z 24 km dojazdem. Na za-
wodników czekały 4 nawroty, kil-
ka rond, 500 m odcinek niczym 
trasa podczas Strade Bianche i je-
den mocny 8% podjazd. Zawod-
nik klubu ze Strykowa pojechał 
mocnym i bardzo równym tem-
pem ze świetną średnią prędkością 
36 km/h, dzięki czemu osiągnął 
czas 5 h 7 min. i 56 sekund, co 
było piętnastym wynikiem na tra-
sie kolarskiej i pozwoliło mu prze-
sunąć się w klasyfikacji ogólnej 
na 23. miejsce. Na prowadzeniu 
po rowerze był Krzysztof Augu-
styniak z CCC Polkowice, któ-
ry najszybciej przejechał 180 km  
w czasie 4:34,43 h.

Po kilkugodzinnej mordędze 
triatloniści dotarli do Bydgosz-
czy, gdzie czekał ich ostatni etap 
zmagań, czyli 42 km maraton. 
To właśnie bieganie miało roz-

strzygnąć o ostatecznej klasyfika-
cji. Uczestnicy rywalizowali na 6 
rundach po 7 km i po każdej pę-
tli obiegali stadion Zawiszy, by ki-
bice mogli z bliska przyjrzeć się 
wkładanemu przez nich wysiłko-
wi. Po kolarskim etapie zaglądając  
w oczy Łukaszowi Kaźmiercza-
kowi można było dostrzec zmę-
czenie, ale też wielką ochotę na 
osiągnięcie życiowego wyniku. 
Zawodnik strykowskiego klubu 
zaczął kapitalnie i po 1 rundzie 
przesunął się na 15. miejsce open  
i 5. w swojej kategorii wiekowej 
35-39 lat, tracąc do podium nie-
spełna minutę. Pojawiła więc się 
szansa na kapitalny wynik. Kaź-
mierczak próbował utrzymać 
tempo, ale z każdym kilometrem 
dawało o sobie znać zmęcze-
nie. Najwięksi rywale głownia-
nina biegowo byli po prostu lep-
si i ostatecznie zawodnik LUKS 
Dwójki Danielo Sportswear Stry-
ków uplasował się na 21. miejscu 
open i 6. w swojej kategorii wieko-
wej ze świetnym czasem 10 h 38 
min i 16 sekund. Pokonanie całej 
trasy biegowej zajęło głowniani-
nowi 4 g 13 min. i 40 sekund, co 
było 62 wynikiem w stawce. Wy-
grał jeden z faworytów i ubiegło-
roczny triumfator Maciej Chmura 
z GVT BMC. Wrocławianin jako 
jedyny podczas maratonu uzyskał 
czas poniżej 3 godzin – 2:56,57 h 
i z łącznym niebotycznym wyni-
kiem 8 godzin 35 min. i 57 sekund 
odniósł wielkie zwycięstwo.

Pokonanie dystansu Iron Man 
już samo w sobie jest wielkim wy-
czynem i wszystkim, którzy tego 
dokonali należą się słowa uznania. 
Łukasz Kaźmierczak zrobił to do-
datkowo ze świetnym, jak na ama-
torskiego triathlonistę czasem, 
więc jest czego gratulować. Po 

Andrzeju i Iwonie Rożniata oraz 
Przemysławie Kobackim Głow-
no ma wśród mieszkańców kolej-
nego Człowieka z żelaza, jak po-
pularnie określa się osoby, które 
ukończyły dystans Iron Man.

Głowieńska rodzina Rożnia-
tów była zresztą na starcie tego-
rocznego OceanLava Triathlon 
Polska. Tym razem Iwona i An-
drzej wraz z swoim synem Kac-
prem wzięli udział w rywalizacji 
sztafet na pełnym dystansie Iron 
Man. Łącznie trzy osoby musia-
ły zatem pokonać 226 km. Pływa-
nie rozpoczął Kacper, który osią-
gnął czas 1:17,59 h i wyprowadził 
głownian z wody na 10. miejscu 
w stawce 15 ekip. Prowadzenie 
objęli bydgoszczanie z 3Gravi-
ty dzięki Andrzejowi Gummero-
wi, który uzyskał 1:01,19 h. Ko-
lejny na trasę wyruszył Andrzej 
Rożniata, który pojechał świetnie 
z wynikiem 5:41,21 h, dzięki cze-

mu KS Głowno w Biegu awanso-
wała na 6. miejsce. Jako ostatnia  
z głowieńskiej sztafety ruszy-
ła Iwona Rożniata. Głownianka 
utrzymała swoją drużynę w czo-
łówce i była dziesiąta w biegu 
z wynikiem 4:03,44 h. Sztafeta 
Głowna uzyskała łącznie czas 11 
h 6 min. i 27 sekund, co dało jej 
wysokie 7. miejsce. Wygrali za-
wodnicy z Bydgoszczy Andrzej 
Gummer, Paweł Ratajczyk i Mi-
chał Gościniak z czasem 9:21,18 h.

Wyniki zawodników z Głow-
na i mieszkańców gminy Stryków 
dowodzą, że być może warto po-
wołać do życia klub triathlono-
wy. Sport ten jest coraz bardziej 
popularny, a zawodnicy jak Łu-
kasz Kaźmierczak, czy rodzina 
Rożniatów promują swoje rodzin-
ne strony w doskonały sposób na 
różnych arenach ogólnopolskich,  
a w planach jest także walka  
w Europie.  wp

Łukasz Kaźmierczak pływanie ukończył niezbyt zadowolony, ale uzyskany czas pozwolił mu ustawić się w świetnej pozycji wyjściowej  
przed jazdą na rowerze.

Kacper, Iwona i Andrzej Rożniata podczas Oceanlava Triathlon Polska.

PIąTEK, 24 SIERPNIA:
 18.30 – Stadion miejski im. 10 
Pułku Piechoty w łowiczu, ul. 
Jana Pawła II 3; Mecz towarzyski 
piłki nożnej trampkarzy:  MUKS 
Pelikan-2004 Łowicz – MUKS 
Pelikan-2005 Łowicz;

SOBOTA, 25 SIERPNIA:
 9.00 – przystań nad zalewem 
mrożyczka w Głownie, spływ ka-
jakowy Mroga Exteme;
 10.00 – Park miejski w zgierzu, 
Turniej Street Ball;
 17.00 – stadion im. mirosława 
Koprowskiego przy ul. brzeziń-
skiej 24 w Strykowie, 4. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo IV 
ligi: Zjednoczeni Stryków – An-
drespolia Wiśniowa Góra;
 17.00 – stadion przy ul. Spor-
towej 1 w brzezinach, 3. kolej-
ka rozgrywek o mistrzostwo 
Łódzkiej Klasy Okręgowej: Start 
brzeziny – Stal Głowno,
 godz. n/u – boisko leśne  
w dmosinie drugim, 1. kolejka 
rozgrywek o mistrzostwo łódz-
kiej A-klasy, gr. II: Błękitni Dmo-
sin – LKS Gałkówek.

NIEDZIELA, 26 SIERPNIA:
 10.00 – Parki miejski w zgierzu, 
Biegaj Razem z Nami, finało-
we zawody biegowe dla dzieci  
i młodzieży,
 10.00 – Stadion miejski im. 
10 Pułku Piechoty w łowiczu, 
ul. Jana Pawła II 3;1. kolejka II 
ligi wojewódzkiej piłki nożnej 
młodzików D1: MUKS Peli-
kan-2006 Łowicz – LKS Czarni 
Rząśnia;
  11.00 – most przy drodze na 
borki w Gminie dmosin, start 
pierwszej załogi XVII edycji 
ekstremalnego spływu kajako-
wego Mroga Trophy,
 11.00 – boisko przy ul. żwirki 1  
w Głownie, 1. kolejka rozgrywek 
o mistrzostwo A-klasy, gr. III: 
OPS Iskra Głowno – KS Sand 
Bus II Kutno,
 11.30 – boiska Ośrodka Wypo-
czynkowego malinka w zgierzu, 
Finał Turnieju Grand Prix Malin-
ka 2018 w siatkówce plażowej 
par;
 17.00 – Stadion w łowiczu, ul. 
S. Starzyńskiego 6/8; 4. kolejka 
IV ligi piłki nożnej: KS Pelikan II 
Łowicz – KS Warta Działoszyn;

śRODA, 29 SIERPNIA:
 15.00 – Stadion im. 10 Pułku Pie-
choty w łowiczu, ul. Jana Pawła II 
3; 2. kolejka I ligi wojewódzkiej 
piłki nożnej trampkarzy młod-
szych C2: MUKS Pelikan-2005 
Łowicz – GKS Bełchatów SA;
 17.30 – Stadion im. 10 Pułku Pie-
choty w łowiczu, ul. Jana Pawła II 
3; 2. kolejka I ligi wojewódzkiej 
piłki nożnej juniorów młod-
szych B2: MUKS Pelikan-2003 
Łowicz – ŁKS Łódź.
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Kolarski etap Iron Man wypadł najlepiej spośród wszystkich i pozwolił 
na awans do drugiej dziesiątki.
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Kasia Kopania
i LUKS Dwójka
z wicemistrzostwem. str. 35


